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میزان رضایت مردم از خدمات خودروسازان همچنان پایین است

خدمات پس از فروش؛ نیمه تاریک 
خودروسازان

از طریق دادستانی؛

ستاد احیای امر به معروف پیگیر محاکمه ضاربان
 طلبه آمر به معروف است

رهبر عظیم الشأن انقلاب، 
همچون لنگرگاهی مطمئن 
برای کشتی کشور در برابر 

2تلاطمات هستند 
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استاندار اصفهان با اشاره به موفقیت های دولت در بسیاری از زمینه ها:

معضل بیکاری هنوز کنترل نشده است

122

ایرانی ها 
بیشتر سفر
 می روند 

حل مشکلات 
جامعه وظیفه 
دولت است

علی رغم وعده مسوولان جهت ساماندهی اوقات فراغت جوانان؛
10اوقات فراغت در چایخانه ها و فضای مجازی غنی شد!

در همایش مدیران تربیت بدنی حوزه های مقاومت بسیج با سازمان ورزشی شهرداری اصفهان مطرح شد؛

ضرورت نهادینه شدن فرهنگ ورزش  در سطح شهر 

1212
 ویژه برنامه» طنز شیکرشکن « در تالار هنر برگزار می شود

سه شب پر از خنده  برای اصفهان

ویژه نامه دانش

4

خانه فرهنگ شهید بهشتی برگزار می کند؛

مسابقه کتابخوانی » بهشتی در آلمان«

دکتر روحانی در جلسه هیأت دولت:
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فراخوان دعوت به مشارکت در ساخت 

1- طراحی، ساخت، تجهیز و آماده سازی جهت بهره برداری پمپ بنزین به روش )مشارکت مدنی( 
نشانی:  نجف آباد -  ویلاشهر جنب شهرداری منطقه 6  

   مساحت زمین: 3100              مساحت کل احداثات: 1860                         مدت زمان اجرای  پروژه: چهارماه

 )B.O.T( 2- طراحی، ساخت، تجهیز و آماده سازی جهت بهره برداری پارک بادی به روش
نشانی:  نجف آباد، بوستان بهشت غرب یزدانشهر

 مساحت زمین: 400                    مساحت کل احداثات: 400                       مدت زمان اجرای  پروژه: یک ماه

)B.O.T( 3-طراحی، بازسازی، تجهیز و بهره برداری بازار روز مواد غذایی به روش
 نشانی:  نجف آباد -  امیرآباد خیابان مطهری بلوار امام علی)ع(  

مساحت زمین: 4012                           مساحت کل احداثات: 1576              مدت زمان اجرای  پروژه: چهارماه 

)B.O.T( 4-طراحی، ساخت، تجهیز و بهره برداری بازار روز مواد پروتئینی به روش
 نشانی:  نجف آباد، بلوار آیت الله طالقانی پارکینگ اتوبوسرانی.

  مساحت زمین: 7200                  مساحت کل احداثات: 3200                  مدت زمان اجرای  پروژه: هفت ماه  

مسعود منتظری - شهردار نجف آباد 

 امور س�رمایه گذاری و مش�ارکت های مردمی ش�هر  نجف آباد به نمایندگی و نیابت از سوی مناطق و 
س�ازمان های ش�هرداری  نجف آباد در نظر دارد برای مش�ارکت در س�اخت تعدادی از طرح های خود 
 به ش�رح زیر براس�اس ضوابط ش�هرداری  نجف آباد از طریق فراخوان و مش�ارکت در تامین طراحی،

 تجهیزات و ساخت، شریک انتخاب نماید. 

بدینوسیله از کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی علاقمند دعوت می نماید جهت دریافت اسناد رقابت 
برای هر طرح به صورت مجزا از تاریخ نشر آگهی به دفتر امور سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
واقع در خیابان امام بعد از چهارراه شهرداری مجتمع نگار طبقه پنج مراجعه و پیشنهادات خود را تا 

پایان وقت اداری مورخ 93/06/29 به  دبیرخانه شهرداری  نجف آباد تحویل نمایند. 
ضمناً زمان بازگشایی پاکات پیشنهادی مورخ 93/07/01 خواهد بود. 

- به درخواست هایی که از طریق دیگر یا پس از مهلت مقرر ارایه و یا مخدوش باشند ترتیب اثر داده 
نخواهد شد. همچنین هیات عالی سرمایه گذاری در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است. 

- مدت زمان قید شده صرفاً زمان اجرای  پروژه بوده و فارغ از زمان های لازم جهت طراحی های یک، 
دو و اخذ پروانه ساختمانی می باشد. 

تلفن تماس: 42640625- 031

نوبت دوم



حضرت آیت الله خامنه ای رهبر انقاب اسللامی 
صبح دیروز )دوشنبه( پس از پایان دوران بستری 
در بیمارسللتان و بهبللود کامل، از بیمارسللتان 
مرخص شللدند. رهبر انقللاب اسللامی قبل از 
ترک بیمارسللتان، در مصاحبه با خبرنگار واحد 
مرکزی خبر، ضمن ابراز رضایت از عمل جراحی 
و دوره درمانی پس از آن گفتند: اکنون با سامت کامل جسمی و 
نشاط روحی در حال بازگشت به منزل هستم اما از حجم عظیم 
محبت ها و ماطفت هایی که در این چند روز نسبت به این حقیر 
انجام شد، احساس شرمندگی و سنگینی بر دوش خود می کنم.

   تشکر فراوان از محبت های اقش�ار مختلف مردم، 
شخصیت ها و مسوولان

به گزارش اصفهان زیبا به نقل از پایگاه اطاع رسانی دفتر مقام 

معظم رهبری،حضرت آیت الله خامنه ای رهبر انقاب اسللامی 
با اظهار قدردانی و تشللکر فراوان از محبت های فراوان قشرهای 
مختلف مردم، مراجللع و علمای محترم، شللخصیت ها، مدیران 
برجسته کشور، سیاسللیون، هنرمندان و ورزشللکاران افزودند: 
عاوه بر اظهار محبت مردم کشورمان، ملت های دیگر نیز اظهار 
لطف فراوانی کردند که بار دیگر نشللان دهنده  تاکید همیشگی 
بنده مبنی بر اینکه ملت ایران، در میللان ملت های دیگر دارای 

عمق راهبردی است.
رهبر انقاب اسامی تاکید کردند: هیچ نظام و کشوری را سراغ 
نداریم که خارج از مرزهای خود دارای چنین ریشه ها و پیوندهای 
عاطفی، اعتقادی و ایمانی با ملت های دیگر باشللد. حضرت آیت 
الله خامنه ای همچنین با تشکر فراوان از کادر پزشکی و درمانی 
و پرستاران بیمارستان محل بسللتری خود، خاطرنشان کردند: 
انسللان هنگامی که علم و دانش بالا و توانایی ها و تبحر پزشکان 
و کادر درمانی و پرستاران کشور را مشللاهده می کند، به وجود 
چنین ثروت عظیم انسانی در بخش سامت و بهداشت که یکی 
از اساسللی ترین و حیاتی ترین بخش های زندگی مردم و جامعه 

است، به خود می بالد و افتخار می کند.

   جزییات درخواس�ت همکاری امری�کا از ایران در 
قضیه داعش و مخالفت صریح جمهوری اسلامی

ایشان در بخش دیگری از این مصاحبه، نکته دیگری را نیز مطرح 
کردند و گفتند: من در این چند روزی که در بیمارستان بستری 
بودم، یک تفریح داشللتم که عبارت بود از شنیدن صحبت های 
مقامات آمریکایللی در زمینه ی مبارزه! با داعللش، که واقعاً مایه  
تفریح بود.رهبر انقاب اسامی، اظهارات مقامات آمریکایی در 
خصوص مبارزه با داعش را پوچ، توخالی و جهت دار خواندند و با 
اشاره به سخنان وزیر امور خارجه و سخنگوی وزارت امور خارجه 
آمریکا که صراحتاً اعللام کردند از ایران بللرای مبارزه با داعش 
دعوت نخواهند کرد، افزودند: اینکه آمریکا از ایران برای حضور در 

یک کار خاف و غلط دسته جمعی مایوس می شود، مایه  افتخار 
 ما اسللت و افتخاری بالاتر از این، برای خللود نمی دانیم.حضرت 
آیت الله خامنه ای، سللپس بلله منظور نشللان دادن دروغ گویی 
آمریکایی ها برای مبارزه با داعش، جزییاتی را از پشت پرده این 
ماجرا بیان کردند. ایشان گفتند: در همان روزهای سخت حمله 
داعش به عراق، سللفیر آمریکا در عراق طی درخواستی از سفیر 
ما در عراق می خواهد که ایران و آمریکا جلسه ای برای مذاکره و 

هماهنگی در خصوص داعش داشته باشند.
رهبر انقاب اسللامی گفتند: سللفیر ما در عللراق، این موضوع 
را به داخل کشللور منعکس کرد که برخی مسللوولان هم با این 
جلسه مخالفتی نداشللتند اما من مخالفت کردم و گفتم، در این 
قضیه ما با آمریکایی ها همراهی نمی کنیم زیرا آنها نیت و دست 
آلوده ای دارند و چگونه امکان دارد که در چنین شللرایطی ما با 
آمریکایی ها همکاری کنیم.حضرت آیت الله خامنه ای با اشللاره 
به سللخنان چند روز پیش وزیر امور خارجه آمریکا و اعام این 
موضوع که ما از ایران برای ائتاف بر ضد داعش دعوت نمی کنیم، 
خاطرنشللان کردند: همین وزیر امور خارجه آمریکا، شللخصاً به 
آقای دکتر ظریف درخواست داده بود که بیایید در قضیه داعش 
 با ما همکاری کنید اما دکتللر ظریف درخواسللت او را رد کرده 

بود.
 ایشان افزودند: حتی معاون وزیر امور خارجه آمریکا هم که یک 
زن است و همه او را می شناسند، در مذاکرات با آقای عراقچی، بار 
دیگر این درخواست را تکرار کرد اما آقای عراقچی نیز درخواست 
وی را رد کرد.رهبر انقاب اسللامی با اشللاره به مخالفت صریح 
جمهوری اسللامی ایران برای همکاری بللا آمریکا در خصوص 
مبارزه با داعش، گفتنللد: اکنون آنها بلله دروغ می گویند که ما 
ایللران را در ائتاف شللرکت نخواهیم داد در حالی کلله ایران از 
 ابتللدا مخالفت خود را با حضللور در چنین ائتافللی اعام کرده 

بود.
حضرت آیت الله خامنه ای تاکید کردنللد: آمریکایی ها قباً نیز با 

سر و صدای فراوان و با حضور چندین کشور، یک ائتاف بر ضد 
سوریه تشکیل دادند اما هیچ غلطی نتوانستند بکنند و در مورد 

عراق نیز وضعیت به همین گونه خواهد بود.
   کمر داع�ش را ارت�ش و نیروه�ای مردم�ی عراق 

شکستند نه امریکا
ایشللان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها قصد اقللدام جدی بر ضد 
داعش ندارند، افزودند: خود آمریکایی ها و حتی خود داعشی ها 
به خوبی می دانند حرکتی که در عراق، کمر داعش را شکسللت، 
اقدام آمریکا نبود، بلکه اقدام نیروهای مردمی و ارتش عراق بود 
که مبارزه با داعش را به خوبی فللرا گرفته بودند و ضربات جدی 

به آن وارد کردند.

   امری�کا بدنبال بهانه ب�رای بمباران نق�اط مختلف 
عراق و سوریه 

رهبر انقاب اسللامی با تاکید بر اینکه ضربات نیروهای مردمی 
و ارتش عراق به داعش ادامه خواهد داشت، خاطرنشان کردند: 
واقعیت آن اسللت که آمریکایی ها به دنبال بهانه ای هسللتند تا 
همان کاری را که در پاکسللتان انجام می دهند و با وجود دولت 
مستقر و ارتش قوی، بدون اجازه وارد خاک این کشور می شوند 
و نقاط مختلف را بمباران می کنند در عراق و سوریه انجام دهند. 
ایشللان تاکید کردند: آمریکایی ها بدانند که اگللر چنین کاری 
را انجام دهند، همان مشللکاتی که در ده سللال گذشته بر سر 
راهشان در عراق به وجود آمد، بار دیگر به وجود خواهد آمد. رهبر 
انقاب اسامی در پایان مصاحبه خود گفتند: به هر حال در این 
چند روز، صحبت های مقامات آمریکایی یک تفریح بر روی تخت 
بیمارسللتان بود. حضرت آیت الله خامنه ای دیروز پیش از ترک 
بیمارستان با حضور در جمع کادر درمانی و پرستاران از نزدیک 
از آنان تشکر کردند. رهبر انقاب اسامی همچنین پیش از ترک 
بیمارستان، از آیت الله مهدوی کنی رییس مجلس خبرگان نیز 

عیادت کردند.

حل مشکلات جامعه وظیفه دولت است
رییس مجمع تشللخیص مصلحت نظام با تاکید بر اینکه حل مسایل 
و مشکات جامعه وظیفه دولت است، اظهار کرد: ایران زمینه خوبی 
برای صادرات خدمات دارد و شللرط آن سیاسللت خارجی درست در 

تعامل با کشورهاست.
 آیت الله هاشمی رفسللنجانی رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
با اشاره به مشللکات جامعه، گفت: متأسللفانه به خاطر سوء عملکرد 
بعضی ها، برخی از مشللکات به جامعه تزریق شد که اصاح آن نیاز 
به زمان دارد. مردم با صبر و متانت جامعلله را جلو می برند، این روند 
مطلوب نیسللت، چون ایرانی باید عزیزترین ملت دنیا باشللد.رییس 
مجمع تشخیص مصلحت نظام همچنین با تاکید بر اینکه حل مسایل 
و مشکات جامعه وظیفه دولت است، اظهار کرد: ایران زمینه خوبی 
برای صادرات خدمات دارد و شللرط آن سیاسللت خارجی درست در 

تعامل با کشورهاست.

ایران و ترکمنستان مصمم به گسترش 
روابط دفاعی

مذاکره سردار حسین دهقان وزیر دفاع جمهوری اسامی ایران و بگنج 
گاندو گیف وزیر دفاع جمهوری ترکمنستان در محل وزارت دفاع این 

کشور در عشق آباد برگزار شد. 
طرفین در این مذاکره بر تقویت و گسللترش روابط دفاعی دو کشور 
تاکید کردند. سردار دهقان وزیر دفاع جمهوری اسامی ایران در این 
مذاکره با اشاره به ماقات روسای جمهور دو کشور در حاشیه اجاس 
شانگهای و تاکید رهبران دو کشللور بر ضرورت گسترش روابط همه 
جانبه افزود: جمهوری اسللامی ایران امنیت و پیشللرفت کشورهای 

منطقه بویژه کشورهای همسایه را امنیت خود می داند.
 وزیر دفاع با بیان اینکه امروز مرزهای ایران و ترکمنسللتان مرزهای 
دوستی و برادری است؛ گفت: این امنیت و ثبات بستر مناسبی است 
تا در پرتو آن قابلیت ها و ظرفیت های بالقوه میان دو کشور به فعلیت 

برسد.
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

دکتر روحانی در جلسه هیأت دولت:

رهبر عظیم الشأن انقلاب، همچون لنگرگاهی مطمئن برای کشتی کشور در برابر تلاطمات هستند 
جلسه هیأت دولت به ریاست حجت الاسام والمسلمین دکتر حسن 
روحانی برگزار شد و اعضای دولت در خصوص مهم ترین مباحث و 

مسایل روز کشور با یکدیگر بحث و تبادل نظر کردند.

   شکرگزاری به درگاه خداوند متعال به جهت سلامتی 
رهبر عظیم الشأن انقلاب

 به گللزارش اصفهان زیبا بلله نقل از پایگاه اطاع رسللانی ریاسللت 
جمهوری، حجت الاسللام دکتللر روحانی در جلسلله هیأت دولت 

با شللکرگزاری بلله درگاه خداوند متعللال به جهت سللامتی رهبر 
عظیم الشأن انقاب، با بیان اینکه ایشان همچون لنگرگاهی مطمئن 
برای کشتی کشللور در برابر تاطمات هستند، ابراز امیدواری کرد با 
عنایت الهی، با صحت و سامتی کامل رهبری عزیز انقاب، ملت ایران 
و مسلمانان جهان از حضور پربرکت ایشان همچنان بهره مند باشند.

   توجه کش�ورهای منطقه به جایگاه جمهوری اسلامی 
ایران

رییس  جمهوری در ادامه با اشللاره به سفر اخیر به دو کشور آسیای 
میانه و ماقات با سللران برخی کشللورها، توجه کشورهای منطقه 
به جایگاه جمهوری اسامی ایران را بسللیار مناسب ارزیابی کرد و 
اظهار داشت: مجموعه شرایط جهانی و منطقه ای زمینه خوبی برای 
تقویت روابط کشورمان با دیگر کشورها به وجود آورده است و همه 
دستگاه های اجرایی باید در راه بهره گیری بهینه از این فرصت برای 
تقویت مناسبات اقتصادی با کشورهای همسایه در جهت منافع ملی 
گام بردارند.دکتر روحانی با بیان اینکه معنویت راستین در پرتو تعالیم 

دینی به دست می آید، خلأ چنین معنویتی را از جمله دلایل گرایش 
برخی افراد در کشورهای اسللامی به افراطی گری دانسته و خاطر 
نشللان کرد: همه وظیفه داریم با تبیین اسام رحمانی، پاسخگوی 
شایسللته ای به نیازهای روحی مسلللمانان به ویژه جوانان باشیم.

در ادامه این جلسه تعدادی از پیشللنهادهای دستگاه های اجرایی 
پس از بررسی، به تصویب هیأت وزیران رسید.همچنین با تصویب 
هیأت وزیران با توجه به افزایش مبلغ دیه، سللقف فردی تسهیات 

قرض الحسنه برای محکومان دیه در جرایم غیرعمد افزایش یافت.

رهبر معظم انقلاب پس از ترخیص از بیمارستان:

تشکیل ائتلاف با عنوان مبارزه با داعش پوچ، تو خالی و جهت دار است

گروه 
ایران

حضرت آیللت الله خامنه ای رهبر انقاب اسللامی 
صبح دیروز )دوشللنبه( پس از پایان دوران بستری 
در بیمارستان و بهبود کامل، از بیمارستان مرخص 
شدند. رهبر انقاب اسامی قبل از ترک بیمارستان، 
در مصاحبلله با خبرنگار واحد مرکللزی خبر، ضمن 
ابراز رضایللت از عمل جراحللی و دوره درمانی پس 
از آن گفتند: اکنون با سامت کامل جسمی و نشاط روحی در حال 
بازگشت به منزل هستم اما از حجم عظیم محبت ها و ماطفت هایی 
که در این چند روز نسبت به این حقیر انجام شد، احساس شرمندگی 

و سنگینی بر دوش خود می کنم.

   تش�کر فراوان از محبت های اقش�ار مختل�ف مردم، 
شخصیت ها و مسوولان

به گزارش اصفهان زیبا به نقللل از پایگاه اطاع رسللانی دفتر مقام 

معظم رهبری،حضرت آیت الله خامنه ای رهبر انقاب اسللامی با 
اظهار قدردانی و تشکر فراوان از محبت های فراوان قشرهای مختلف 
مردم، مراجع و علمای محترم، شخصیت ها، مدیران برجسته کشور، 
سیاسیون، هنرمندان و ورزشکاران افزودند: عاوه بر اظهار محبت 
مردم کشورمان، ملت های دیگر نیز اظهار لطف فراوانی کردند که بار 
دیگر نشان دهنده  تاکید همیشگی بنده مبنی بر اینکه ملت ایران، 
در میان ملت هللای دیگر دارای عمق راهبردی اسللت.رهبر انقاب 
اسامی تاکید کردند: هیچ نظام و کشوری را سراغ نداریم که خارج از 
مرزهای خود دارای چنین ریشه ها و پیوندهای عاطفی، اعتقادی و 
ایمانی با ملت های دیگر باشد. حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با 
تشکر فراوان از کادر پزشکی و درمانی و پرستاران بیمارستان محل 
بستری خود، خاطرنشان کردند: انسان هنگامی که علم و دانش بالا و 
توانایی ها و تبحر پزشکان و کادر درمانی و پرستاران کشور را مشاهده 
می کند، به وجود چنین ثروت عظیم انسللانی در بخش سللامت و 

بهداشت که یکی از اساسللی ترین و حیاتی ترین بخش های زندگی 
مردم و جامعه است، به خود می بالد و افتخار می کند.

   جزئیات درخواست همکاری امریکا از ایران در قضیه 
داعش و مخالفت صریح جمهوری اسلامی

ایشللان در بخش دیگری از این مصاحبه، نکته دیگری را نیز مطرح 
کردند و گفتند: من در این چند روزی که در بیمارسللتان بسللتری 
بودم، یک تفریح داشتم که عبارت بود از شنیدن صحبت های مقامات 
آمریکایی در زمینه ی مبارزه! با داعللش، که واقعاً مایه ی تفریح بود.
رهبر انقاب اسامی، اظهارات مقامات آمریکایی در خصوص مبارزه 
با داعش را پوچ، توخالی و جهت دار خواندند و با اشاره به سخنان وزیر 
امور خارجه و سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا که صراحتاً اعام 
کردند از ایران برای مبارزه با داعللش دعوت نخواهند کرد، افزودند: 
اینکه آمریکا از ایللران برای حضور در یک کار خاف و غلط دسللته 
جمعی مایوس می شود، مایه ی افتخار ما اسللت و افتخاری بالاتر از 
این، برای خود نمی دانیم.حضرت آیت الله خامنه ای، سپس به منظور 
نشان دادن دروغ گویی آمریکایی ها برای مبارزه با داعش، جزئیاتی را 
از پشت پرده این ماجرا بیان کردند. ایشان گفتند: در همان روزهای 
سخت حمله داعش به عراق، سفیر آمریکا در عراق طی درخواستی از 
سفیر ما در عراق می خواهد که ایران و آمریکا جلسه ای برای مذاکره 
و هماهنگی در خصوص داعش داشته باشند.رهبر انقاب اسامی 
گفتند: سللفیر ما در عراق، این موضوع را به داخل کشللور منعکس 
کرد که برخی مسللئولان هم با این جلسلله مخالفتی نداشتند اما 
من مخالفت کردم و گفتم، در این قضیه ما با آمریکایی ها همراهی 
نمی کنیم زیرا آنها نیت و دست آلوده ای دارند و چگونه امکان دارد 
که در چنین شرایطی ما با آمریکایی ها همکاری کنیم.حضرت آیت 
الله خامنه ای با اشللاره به سللخنان چند روز پیش وزیر امور خارجه 
آمریکا و اعام این موضوع که مللا از ایران برای ائتاف بر ضد داعش 
دعوت نمی کنیم، خاطرنشان کردند: همین وزیر امور خارجه آمریکا، 
شخصاً به آقای دکتر ظریف درخواست داده بود که بیایید در قضیه 

داعش با ما همکاری کنید اما دکتر ظریف درخواست او را رد کرده 
بود. ایشان افزودند: حتی معاون وزیر امور خارجه آمریکا هم که یک 
زن است و همه او را می شناسللند، در مذاکرات با آقای عراقچی، بار 
دیگر این درخواست را تکرار کرد اما آقای عراقچی نیز درخواست وی 
را رد کرد.رهبر انقاب اسامی با اشاره به مخالفت صریح جمهوری 
اسامی ایران برای همکاری با آمریکا در خصوص مبارزه با داعش، 
گفتند: اکنون آنها به دروغ می گویند که ما ایران را در ائتاف شرکت 
نخواهیم داد در حالی که ایران از ابتللدا مخالفت خود را با حضور در 
چنین ائتافی اعام کرده بود.حضرت آیت الله خامنه ای تاکید کردند: 
آمریکایی ها قباً نیز با سر و صدای فراوان و با حضور چندین کشور، 
یک ائتاف بر ضد سوریه تشللکیل دادند اما هیچ غلطی نتوانستند 

بکنند و در مورد عراق نیز وضعیت به همین گونه خواهد بود.

   کمر داعش را ارتش و نیروهای مردمی عراق شکستند 
نه امریکا

ایشان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها قصد اقدام جدی بر ضد داعش 
ندارند، افزودند: خود آمریکایی ها و حتی خود داعشللی ها به خوبی 
می دانند حرکتی که در عراق، کمر داعش را شکست، اقدام آمریکا 
نبود، بلکه اقدام نیروهای مردمی و ارتش عراق بود که مبارزه با داعش 

را به خوبی فرا گرفته بودند و ضربات جدی به آن وارد کردند.

   امریکا بدنبال بهانه برای بمب�اران نقاط مختلف عراق 
و سوریه 

رهبر انقاب اسللامی با تاکید بر اینکه ضربللات نیروهای مردمی و 
ارتش عراق به داعش ادامه خواهد داشت، خاطرنشان کردند: واقعیت 
آن اسللت که آمریکایی ها به دنبال بهانه ای هسللتند تا همان کاری 
را که در پاکسللتان انجام می دهند و با وجود دولت مستقر و ارتش 
قوی، بدون اجازه وارد خاک این کشللور می شوند و نقاط مختلف را 
بمباران می کنند در عراق و سوریه انجام دهند. ایشان تاکید کردند: 
آمریکایی ها بدانند که اگر چنین کاری را انجام دهند، همان مشکاتی 

حل مشکلات جامعه وظیفه دولت است
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با تاکید بر اینکه حل مسائل و 
مشکات جامعه وظیفه دولت اسللت، اظهار کرد: ایران زمینه خوبی 
برای صادرات خدمات دارد و شللرط آن سیاسللت خارجی درست در 
تعامل با کشورهاسللت. آیت الله هاشللمی رفسللنجانی رئیس مجمع 
تشخیص مصلحت نظام با اشاره به مشکات جامعه، گفت: متأسفانه 
به خاطر سللوء عملکرد بعضی ها، برخی از مشکات به جامعه تزریق 
شد که اصاح آن نیاز به زمان دارد. مردم با صبر و متانت جامعه را جلو 
می برند، این روند مطلوب نیست، چون ایرانی باید عزیزترین ملت دنیا 
باشد.رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام همچنین با تاکید بر اینکه 
حل مسائل و مشکات جامعه وظیفه دولت اسللت، اظهار کرد: ایران 
زمینه خوبی برای صادرات خدمات دارد و شرط آن سیاست خارجی 

درست در تعامل با کشورهاست.

ایران و ترکمنستان مصمم به گسترش 
روابط دفاعی

مذاکره سللردار حسللین دهقان وزیر دفاع جمهوری اسامی ایران و 
بگنج گاندو گیللف وزیر دفاع جمهوری ترکمنسللتان در محل وزارت 
دفاع این کشور در عشق آباد برگزار شد. مذاکره سردار حسین دهقان 
وزیر دفاع جمهوری اسللامی ایللران و بگنج گاندو گیللف وزیر دفاع 
جمهوری ترکمنسللتان در محل وزارت دفاع این کشور در عشق آباد 
برگزار شد.طرفین در این مذاکره بر تقویت و گسترش روابط دفاعی دو 
کشور تاکید کردند. سردار دهقان وزیر دفاع جمهوری اسامی ایران 
در این مذاکره با اشاره به ماقات روسای جمهور دو کشور در حاشیه 
اجاس شانگهای و تاکید رهبران دو کشور بر ضرورت گسترش روابط 
همه جانبه افزود: جمهوری اسامی ایران امنیت و پیشرفت کشورهای 
منطقه بویژه کشورهای همسللایه را امنیت خود می داند. وزیر دفاع 
با بیان اینکه امروز مرزهای ایران و ترکمنسللتان مرزهای دوسللتی و 
برادری است؛ گفت: این امنیت و ثبات بستر مناسبی است تا در پرتو 

آن قابلیت ها و ظرفیت های بالقوه میان دو کشور به فعلیت برسد.
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

دکتر روحانی در جلسه هیأت دولت:

رهبر عظیم الشأن انقلاب، همچون لنگرگاهی مطمئن برای کشتی کشور در برابر تلاطمات هستند 
جلسه هیأت دولت به ریاست حجت الاسام والمسلمین دکتر حسن 
روحانی برگزار شد و اعضای دولت در خصوص مهم ترین مباحث و 

مسایل روز کشور با یکدیگر بحث و تبادل نظر کردند.

   شکرگزاری به درگاه خداوند متعال به جهت سلامتی 
رهبر عظیم الشأن انقلاب

 به گللزارش اصفهان زیبللا به نقل از پایگاه اطاع رسللانی ریاسللت 
جمهوری، حجت الاسللام دکتر روحانی در جلسلله هیأت دولت 

با شللکرگزاری به درگاه خداونللد متعال به جهت سللامتی رهبر 
عظیم الشأن انقاب، با بیان اینکه ایشان همچون لنگرگاهی مطمئن 
برای کشتی کشور در برابر تاطمات هستند، ابراز امیدواری کرد با 
عنایت الهی، با صحت و سللامتی کامل رهبری عزیز انقاب، ملت 
ایران و مسلمانان جهان از حضور پربرکت ایشان همچنان بهره مند 

باشند.

   توجه کش�ورهای منطقه به جایگاه جمهوری اسلامی 

ایران
رییس  جمهوری در ادامه با اشللاره به سفر اخیر به دو کشور آسیای 
میانه و ماقات با سللران برخی کشللورها، توجه کشورهای منطقه 
به جایگاه جمهوری اسامی ایران را بسللیار مناسب ارزیابی کرد و 
اظهار داشت: مجموعه شرایط جهانی و منطقه ای زمینه خوبی برای 
تقویت روابط کشورمان با دیگر کشورها به وجود آورده است و همه 
دستگاه های اجرایی باید در راه بهره گیری بهینه از این فرصت برای 
تقویت مناسبات اقتصادی با کشورهای همسایه در جهت منافع ملی 

گام بردارند.دکتر روحانی با بیان اینکه معنویت راستین در پرتو تعالیم 
دینی به دست می آید، خلأ چنین معنویتی را از جمله دلایل گرایش 
برخی افراد در کشورهای اسللامی به افراطی گری دانسته و خاطر 
نشللان کرد: همه وظیفه داریم با تبیین اسام رحمانی، پاسخگوی 
شایسللته ای به نیازهای روحی مسلللمانان به ویژه جوانان باشیم.

در ادامه این جلسه تعدادی از پیشللنهادهای دستگاه های اجرایی 
پس از بررسی، به تصویب هیأت وزیران رسید.همچنین با تصویب 
هیأت وزیران با توجه به افزایش مبلغ دیه، سللقف فردی تسهیات 

رهبر معظم انقلاب پس از ترخیص از بیمارستان:

تشکیل ائتلاف با عنوان مبارزه با داعش پوچ، تو خالی و جهت دار است

گروه 
ایران

 نوبت دوم آگهی مزایده

سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان 

س��ازمان نوسازی و بهسازی ش��هر اصفهان دو قطعه زمین تجاری واقع در 
می��دان آزادی خیابان هزارجری��ب، خیابانامام جعفر ص��ادق )ع(، بازارچه 
تجاری کوی امام جعفر صادق )ع( به متراژهای تقریبی 47 و 27 مترمربع، 
را از طریق مزایده به فروش می رساند، لذا افراد واجد شرایط می توانند 
تا ده روز پس از انتش��ار آگهی نوبت دوم جهت دریافت اسناد مزایده به 
دبیرخانه سازمان واقع در خیابان ابن سینا، مقابل بانک ملی، کوچه کدخدا 

بن بست دوم مراجعه نمایند. 
تلفن تماس: 031-34484892-4

آگهی مزایده نوبت اول 

سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان

سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان در نظر دارد تجهیزات و قراضه های فلزی ضایعاتی 
خود را به استناد مجوز هیات مدیره از طریق مزایده عمومی و با رعایت شروط ذیل به فروش برساند. 

الف: داوطلبان می توانندمبلغ پیشنهادی خود را همراه مدارک مذکور در بند ب آگهی در پاکت لاک و مهر 
شده حداکثر تا پایان وقت اداری روز 93/06/31 به دبیرخانه سازمان ارسال و رسید دریافت نمایند.

ب: مدارک و نحوه شرکت در مزایده: 
1-شرکت کنندگان در مزایده موظف هستند پیشنهاد خرید تمامی اموال را به صورت یک جا ارایه نماید. 
2-ارایه فیش بانکی واریز شده به مبلغ 10 درصدقیمت پیشنهادی اموال را به عنوان سپرده شرکت 
در مزایده؛ به حساب جاری سیبا شماره 0103347072002 به نام سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات 

شهرداری اصفهان 
3-پیشنهاد قیمت بایستی خوانا، واضح و بدون هرگونه خط خوردگی بوده و نام نشانی کامل متقاضی در 

آن قید شده باشد. 
4-پیشنهادات  واصله در ساعت 8 صبح مورخ 93/07/01 درحضور اعضای کمیسیون فروش در محل 
این سازمان باز و پس از قرائت پیشنهادات نتیجه را با ذکر برنده اول و نفرات بعدی تعیین و اسامی آنها 
را به منظوراطلاع شرکت کنندگان در درگاه الکترونیکی سازمان به نشانی http://ict.isfahan.ir اعلام 

می گردد که اعلامیه مذکور برای نفر اول برنده بمنزله ابلاغ کتبی محسوب می شود. 
ج: چنانچه نفر اول برنده ظرف مدت 5 روز برای انجام معامله و پرداخت بهای اموال حاضر نشود سپرده 

آن بدون انجام تشریفات قانونی به نفع سازمان ضبط و از نفر دوم دعوت بعمل می آید. 
5-پیشنهاداتی که فاقد س��پرده یا مبهم یا مخدوش و ناخوانا و یا بعد از انقضای مهلت مقرر در آگهی 

رسیده باشد به هیچ عنوان ترتیب اثر داده نخواهد شد. 
6-حضور پیشنهاددهندگان یا نماینده آنان در محل برگزاری مزایده مجاز خواهد بود. 

7-کمیسیون فروش در رد یا قبول پیشنهادات مختار خواهد بود. 
 8-لیس��ت تجهی��زات و قراض��ه ه��ای فل��زی قاب��ل ف��روش ن��زد دای��ره ام��وال و انبار س��ازمان

 )36617325 داخلی 205( می باشد. 
9-تمامی هزینه های متعلقه )حمل و نقل اموال( و عوارض قانونی به عهده خریدار می باشد. 



رییس کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای 
اسلامی شهر اصفهان:

با داشتن شهروندان سالم، در جهت 
تعالی و توسعه شهرمان گام برداریم

رییس کمیس��یون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی ش��ورای اسلامی شهر 
اصفهان گفت: برای رسیدن به پیشرفت، باید جامعه سالمی داشته باشیم 
و اگر مردم سالمی نداشته باش��یم به هدف  هایی که برای جامعه متصور 

هستیم نخواهیم رسید.
اصغر آذربایجانی افزود: موضوع س��لامت در زندگی شهرنشینی یکی از 
اولویت هایی است که در ارتقای کیفیت زندگی بسیار مهم و جزو مباحثی 

است که در توسعه شهری به آن اشاره و تاکید می شود.
وی ادامه داد: برای رسیدن به پیشرفت، باید جامعه سالمی داشته باشیم 
و اگر مردم سالمی نداشته باش��یم بالطبع به هدف  هایی که برای جامعه 

متصور هستیم نخواهیم رسید. 
آذربایجانی با اش��اره به اینکه در دولت جدید نیز نگاه ویژه ای به موضوع 
سلامت شده و اهمیت زیادی به آن داده شده است، تصریح کرد: اصفهان 
شهری است با پیشینه تاریخی و فرهنگی قوی و باید در حوزه سلامت نیز 
گام های اساس��ی بردارد تا فرهنگ سلامت در بین عموم مردم گسترش 
یابد. وی با تاکید بر این مهم که یکی از مباح��ث مهم در این بخش نیز، 
اصلاح سبک زندگی است که ما را به سمت زیست سالم هدایت می کند 
اظهار داشت: افتتاح طرح هایی نمادین همچون جاده سلامت که در آن 
به این مباحث پرداخته شده، می تواند تس��هیل کننده این امر باشد، اما 
نکته مهم این است که بتوانیم شیوه زندگی، آداب و عادات، نحوه تغذیه و 
رفتارهای خود را به سمتی ببریم که با داشتن شهروندان سالم، در جهت 

تعالی و توسعه شهرمان گام برداریم.
رییس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شورای شهر خاطرنشان 
کرد: قطعاً یکی از راه های اصلاح س��بک زندگی، ورزش همگانی اس��ت 
که خوشبختانه چندین سال است که ش��هرداری اصفهان در این زمینه 
کارهای خوبی انجام داده اس��ت. ورزش و س��لامت دو جزء جداناپذیر و 
مکمل یکدیگر هستند و توسعه ورزش به عنوان امری که در مبانی دینی 
ما نیز به آن تاکید شده، می تواند در نهایت به توسعه سلامت منجر شود. 

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:
باید به ورزش بانوان در شهر اصفهان 

توجه بیشتری شود
رییس کمیته ورزش شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: به نظر من در امر 
ورزش شهروندی باید خیلی بیشتر از این به ورزش بانوان پرداخته شود، به 
خصوص با توجه به عرف جامعه که در شهر اصفهان نسبت به سایر نقاط 

کشور از حساسیت های بالاتری برخوردار است.
رسول جزینی در نشست مشترک مدیران تربیت بدنی حوزه های مقاومت 
بسیج شهر اصفهان و سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری اصفهان اظهار 
داشت: جزیره های پراکنده ای که در شهر اصفهان در زمینه ورزش وجود 

دارد باید با یکدیگر هم افزایی داشته باشند.
وی تصریح کرد: به نظر من در امر ورزش شهروندی باید خیلی بیشتر از 
این به ورزش بانوان پرداخته شود، به خصوص با توجه به عرف جامعه که 
در ش��هر اصفهان نسبت به سایر نقاط کش��ور از حساسیت های بالاتری 

برخوردار است.
جزینی ادام��ه داد: همه جمعیت ها و اقلیت ها باید در ش��هر اصفهان زیر 
پوشش قرار بگیرند و این هم افزایی ها بهتر است از طریق گروه صالحی به 

نام بسیج صورت گیرد.
رییس کمیته ورزش شورای اسلامی ش��هر اصفهان خاطر نشان کرد: به 
هر حال هدف اصلی ورزش پایبندی به ارزش ها و محوریت اخلاق در آن 
است که فکر نمی کنم این امر در هیچ نهاد و گروهی به اندازه نهاد معتقد و 

متعهد بسیج بتواند دنبال شود. 
جزینی ادامه داد: به امید روزی که بتوانیم فرهنگ ورزش را در شهرمان 

نهادینه کنیم و در ورزش، در بعد اخلاقی هم به تعالی برسیم. 
این عضو شورا در پایان این جلسه خاطرنش��ان کرد: جلسه خوبی بود و 
امیدوارم با پرهیز از تکرار مکررات در اینگونه جلسات، از کارهای کوچک 

شروع کنیم تا به کارها و اقدامات بزرگ برسیم. 

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

برای استفاده از انرژی های خورشیدی
 به مردم آموزش داده شود

عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان با تاکید بر اینکه آینده سوخت های 
فسیلی معلوم نیس��ت  به چه وضعیتی دچار شود، گفت: امروزه استفاده 
از انرژی های خورشیدی در دنیا مطرح اس��ت و با اقبال عمومی مواجه 

شده است. 
علیرضا نصر اصفهانی با خاطر نش��ان کردن این مهم که باید به س��متی 
حرکت کنیم که پارک ها و بزرگراه ها نیز با استفاده از انرژی خورشیدی 
روشن شوند، افزود: در این راستا گام اول را باید ادارات و نهادهای دولتی 
برای الگوسازی بردارند و مدیریت استان در خصوص اطلاع رسانی استفاده 

از انرژی های خورشیدی در ساختمان ها اقدام کند. 
 وی تاکید کرد: تا زمانی که مش��وق های خوبی برای اس��تفاده مردم از 
انرژی های خورشیدی در نظر گرفته نشود، این طرح خیلی موفق نخواهد 
بود، بنابراین باید وس��ایل مورد نیاز آن با قیمت مناس��ب عرضه شود تا 
 بتوان از این نعمت الهی در یک پروسه زمانی مشخص نهایت استفاده را

برد. این عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه باید آموزش های 
لازم استفاده از انرژی خورش��یدی از طریق صدا و سیما، کمیته فرهنگ 
شهروندی و سایر رسانه های گروهی به مردم ارایه شود، تصریح کرد: به 
نظر من اگر امروز کلید آغاز این طرح زده شود، می توان نمودهای استفاده 

از انرژی خورشیدی را تا 10 سال آینده شاهد بود.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

عضو کمیس��یون عمران، شهرس��ازی و معماری گفت: در مناطق 
محروم شهر نمی توانیم چهارباغ درست کنیم، اما باید مراکز رفاهی، 
فرهنگی، ورزشی و ... احداث شود تا محرومیت از چهره این مناطق 
 زدوده ش��ود.  نورالله صلواتی با تاکید بر اینک��ه محرومیت زدایی

 دغدغه مدیران ش��هری بوده، هس��ت و خواهد بود اف��زود: نباید 
عده ای فقط خ��ود را حامی مناطق محروم بدانن��د و رویکرد همه 
اعضای ش��ورا این اس��ت که تا در حد توان و تا آنجا که امکان پذیر 
اس��ت در این راس��تا برنامه ریزی کنند و  مدیریت شهری نیز این 

کار را کرده و پ��روژه های متع��ددی هم اجرا ش��ده و هم در حال 
اجراس��ت. وی تصریح کرد: برنامه ریزی بر این اس��ت که از درآمد 
مناطق برخوردار، برای مناطق کم برخوردار و محروم استفاده شود. 
صلواتی از پیشنهاد خود برای محرومیت زدایی خبر داد و تصریح 
کرد: به اعضا و ریاست شورا پیشنهاد داده ام که حال که برنامه ریزی 
و تصویب بودجه بر عهده شوراست، به گونه ای برنامه ریزی کنیم 
که تا آخر این دوره شورای اسلامی شهر، دیگر منطقه محرومی در 
شهر نداشته باشیم و به گونه ای شود که بعد از این دوره نیازمندی 

برای مناطق محروم نباشد. 
صلواتی ضرورت توجه به کیفیت پروژه های اجرا ش��ده در مناطق 
محروم را متذکر ش��ده و ادامه داد: از طرفی باید کیفیت پروژه ها و 
کارهایی که در مناطق محروم انجام می شود را بالا ببریم و اینگونه 
نباشد که به خاطر نام منطقه محروم ازکیفیت کار بکاهیم، بلکه باید 
کارها را به بهترین نحو انجام دهیم که خوش��بختانه در این راستا 
حرکت می شود.  عضو کمیس��یون عمران، شهرسازی و معماری 
خاطرنشان کرد: تا حدی که نیاز باشد، برای مناطق محروم بودجه 

در نظر گرفته خواهد شد. به گفته وی، دید شهردار و معاونین وی در 
زمینه محرومیت زدایی و اینکه هر اندازه که م��ی توانند از مناطق 
محروم محرومی��ت زدایی کنند مثبت اس��ت، همانگونه که پیش 
از این نیز دغدغه مدیران ش��هری بوده و عملک��رد موفقی در این 
خصوص داشته اند و  پروژه های زیادی در این راستا اجرا شده است. 
صلواتی تصریح کرد: اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان نیز دغدغه 
محرومیت زدایی دارند و اگر  پروژه های کلانی همچون رینگ چهارم 

اجرا شود، در مناطق محروم قطعاً اثر مثبتی خواهد داشت.

عضو کمیسیون حمل و نقل و محیط زیست 
شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه 
در حال حاض��ر طبق آمار غیررس��می تعداد 
خودروهایی که در س��طح ش��هر وجود دارد 
نزدیک به 900هزار دس��تگاه اس��ت، گفت: 
اگر ب��ه ازای هر خ��ودرو 25 مترمرب��ع صرفاً 
برای پارک و 15 مترمربع برای جابه جای��ی در نظر بگیریم، در 
نتیجه صرفا برای پارک و جابه جای��ی 900 هزار خودرو، بالغ بر 
36 میلیون مترمربع فقط فضای پارک در سطح شهر نیاز داریم و 
البته این عدد در صورتی است که همه خودروها را سواری در نظر 
 بگیریم، در صورتی که اگر اتوبوس ها، مینی بوس ها، کامیونت ها

که ابعاد بزرگ تری دارند را در نظر بگیریم، بیش از 36 میلیون 
مترمربع از فضای ش��هر برای پ��ارک خودروها احتیاج اس��ت. 
ابوالفضل قربانی افزود: اگر همه خیابان های سطح شهر را در نظر 
بگیریم، خواهیم دید که چنانچه یک روز قرار باشد خودروها در 
خیابان ها پارک شوند، فضا برای فقط پارک خودروها )و نه جابه 

جایی آنها( نیز کم خواهیم داشت. 
وی با بیان اینکه ضرورت س��اخت پارکینگ ها در کلانش��هرها 
به خصوص مثل اصفهان اجتناب ناپذی��ر و از بایدها و ملزومات 
مسایل شهرسازی اس��ت، تصریح کرد: در این راستا استفاده از 
پارکینگ های طبقاتی و مکانیزه در اولویت قرار دارد و اگر این 
اتفاق رخ ندهد و مورد توجه قرار نگیرد، تردد حتی عابران پیاده 
در سطح شهر نیز غیرممکن و یا سخت می شود؛ کما اینکه امروزه 
شاهدیم این اتفاق افتاده است، به طوری که خودروها محل رفت 
و آمد عابران پیاده را نیز در پیاده روها گرفته اند. یعنی حتی محلی 
برای عبور عابر پیاده هم نیست و این فاجعه ای است که متاسفانه 

اتفاق افتاده است. 
قربانی تجربه شهرهای پیش��رفته در این زمینه را یادآور شده و 
توضیح داد: در شهرهای پیش��رفته دنیا، کسی می تواند خودرو 

بخرد که قبل از آن سند داش��تن پارکینگ را ارایه کند و محلی 
 برای نگهداری خودرو داش��ته باش��د، در این صورت اس��ت که 

می تواند خودرو شخصی داشته باشد. 
وی به تاثیر وجود پارکینگ در مناسبات اقتصادی اشاره کرد و 
ادامه داد: از طرفی اهمیت وجود پارکینگ در س��اخت و سازها 
نیز باید مورد توجه قرار بگیرد، به طوری که امروزه در مس��ایل  
اقتصادی بین م��ردم نیز ش��اهدیم اگر یک واحد س��اختمانی 
فاقد پارکینگ باش��د، قیمت آن واحد حتی تا نصف نیز کاهش 
 پیدا می کند. پس علی رغم اینکه فضایی که پارکینگ اش��غال 
می کند به نسبت واحد ساختمان زیاد نیس��ت، اما تاثیر آن در 
قیمت واحد ساختمانی تا حد بالایی وجود دارد و مشهود است. 
این عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان با ذکر این نکته که در 
اصفهان نیز در یک مقطعی مردم و مدیریت شهری توجه لازم به 
این موضوع را نداشتند، افزود: به همین خاطر، یک زمانی حتی 
این صحبت وجود داشت که واقعاً لزومی برای احداث پارکینگ 
نیس��ت و یا محل هایی که برای پارکینگ در نظر گرفته ش��ده 
بود، به کاربری های دیگ��ر تغییر کاربری می ده��د، اما امروزه 
هم مدیریت ش��هری و هم مردم توجه لازم به پارکینگ را دارند 
و مردم خود متوجه شده اند که باید نسبت به این موضوع توجه 
ویژه ای داشته باش��ند.  قربانی ادامه داد: از طرفی در این راستا، 
واحدهای ساختمانی یا مجموعه ها تجاری که پارکینگ نداشته 
 باش��ند از طریق کمیس��یون ماده صد جرایم سنگینی متحمل 
می شوند و یا مالکین آنها موظف به ساخت پارکینگ می شوند. 
در عین حال ساخت پارکینگ های عمومی که در واقع از محل 
اخذ عوارض کس��ر پارکینگ فراهم می ش��ود، در این س��ال ها 
 گسترش داشته است. وی به عدم استفاده مردم از پارکینگ ها

 اش��اره و تصریح کرد: عدم اس��تفاده از پارکینگ توسط مردم، 
مس��اله ای اس��ت که وجود دارد، اما به مرور از بین می رود، اگر 
اعمال قان��ون و برخوردهایی که لازم اس��ت ص��ورت بگیرد، به 

خصوص برای افرادی که پارک دوبله یا س��وبله می کنند انجام 
شود، قطعاً فرهنگ اس��تفاده از پارکینگ بیشتر 
می ش��ود. اما نکته مهم این است که ممکن است 
دسترسی ها به پارکینگ مناسب نباشد یا جانمایی 
پارکینگ ها خوب نباشد یا اطلاع رسانی مناسب 
در این زمینه صورت نگرفته باشد و لازم است در 
همه جای سطح شهر پارکینگ ها به صورت فراوان 

و راحت در اختیار مردم وجود داشته باشد. 
عضو ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان ادامه داد: 
البته به خاط��ر اینکه رف��ت و آم��د خودروها به 
مرکز شهر کنترل ش��ود، یکی از راه های کاهش 
میزان تقاضای سفر به مرکز ش��هر، این است که 
اگر خودروی��ی به مرکز ش��هر رفت اتفاق��اً دچار 
مشکل پارکینگ شود تا این امر عاملی بازدارنده 
برای نرفتن به مرکز ش��هر با خودروی ش��خصی 
ش��ود، لذا پارکینگ ه��ا باید عمدت��اً در بیرون از 
محدوده مرکزی ش��هر احداث ش��ود و در داخل 
مرکز ش��هر نیز تعدادی پارکینگ برای نیازهای 
 ضروری وجود داشته باشد. قربانی ضرورت ساخت 
پارکینگ ه��ای مکانیزه را متذکر ش��ده و گفت: 
باید پارکین��گ های مکانی��زه ک��ه در فضاهای 
بس��یار کم می ت��وان تع��داد زیادی خ��ودرو را 

پارک کرد، در نقاط مختلف شهر ایجاد ش��ود و به خصوص برای 
محل هایی که زمی��ن لازم برای پارکین��گ به اندازه ماش��ین ها 
وجود ندارند، این فن��اوری می تواند کمک موثری باش��د. وی 
اف��زود: در حال حاضر پارکینگ های س��طح ش��هر بیش��تر به 
صورت رمپ��ی طبقاتی اس��ت، اما خوش��بختانه ای��ن فرهنگ 
در حال ش��کل گیری اس��ت که از پارکینگ ه��ای مکانیزه نیز 
 اس��تفاده ش��ود و در این راس��تا در اصفهان قرار داد س��اخت 
یکی، دو محل پارکینگ مکانیزه منعقد شده و به زودی احداث 

می شود. 
قربانی با تاکید ب��ر اینکه مزی��ت پارکینگ ه��ای مکانیزه این 
اس��ت که بخش خصوصی به راحت��ی می تواند آنه��ا را احداث 
کرده و برای خود مورد اس��تفاده قرار دهد، اضاف��ه کرد: علاوه 
بر اینک��ه فضایی که پارکین��گ های مکانیزه اش��غال می کنند 
 بس��یار کم اس��ت، از دیگر س��و محل هایی همچون هتل ها و 
مجتمع های تجاری م��ی توانند پارکینگ م��ورد نیاز خود را از 
این طریق تامین کنند، با توجه به اینکه تکنولوژی س��اخت این 
پارکینگ ها نیز پیچیده نیس��ت و به راحتی می ش��ود امکانات 
آن را فراهم ک��رد و مورد اس��تفاده قرار داد. فک��ر می کنم طی 
دو س��ال آینده اس��تفاده از پارکینگ های مکانیزه را در سطح 
شهر اصفهان بیشتر ش��اهد خواهیم بود. عضو کمیسیون حمل 
و نقل و محیط زیس��ت شورای اسلامی ش��هر اصفهان در پاسخ 
به این س��وال که ب��رای فرهنگ س��ازی اس��تفاده از پارکینگ 
چه باید کرد، خاطرنش��ان س��اخت: س��الیان درازی اس��ت که 
رویکرد در دنیا و شهرهای پیشرفته به این سمت رفته که پارک 

حاش��یه ای به طور کل منسوخ شده اس��ت. یعنی فضایی که با 
هزینه بسیار زیاد آزادس��ازی و به عنوان خیابان 
و برای رفت و آمد احداث می شود، این فضا را به 
پارکین��گ اختصاص نمی دهند. در بس��یاری از 
نقاط دنیا شاهد هس��تیم که در کنار خیابان ها 
دیگر پارک خودرو وجود ن��دارد و اگر خودرویی 
هم پارک ش��ود، جرایم بس��یار س��نگینی برای 
آن در نظ��ر گرفته می ش��ود و حت��ی در بعضی 
 موارد خودروی آنها را به م��دت طولانی متوقف 
م��ی کنند.قربان��ی ب��ا تاکید ب��ر ای��ن مهم که 
کلانش��هرها مجبور هس��تند این سیاست را در 
پیش بگیرند، ادامه داد: ش��هر اصفهان نیز از این 
قضیه مستثنی نیس��ت و الان باید به این سمت 
برویم. وی تصریح کرد: با وجود اینکه شاهدیم در 
دیگر نقاط دنیا پارک حاشیه ای منسوخ شده، اما 
در سطح شهر اصفهان می بینیم که پارک دوبله 
و سوبله فرهنگ می ش��ود و این ناشی از اشکال 
قانونی ب��ود، به طوری که در موض��وع مربوط به 
پارک حاش��یه ای، باید درآمدهای��ش به خزانه 
واریز می شد و بعد مجددا برگشت می شد که این 
امر مشکلاتی را برای پیمانکار خصوصی این کار 
ایجاد کرده بود، لذا این موضوع الان مدتی است 

که انجام نمی شود. 
این عضو ش��ورا اف��زود: موضوع بدت��ر از پارک دوبله و س��وبله 
این اس��ت که می بینیم وقتی در همان خیابان��ی که خودرو به 
صورت دوبله یا سوبله پارک شده است، به فاصله 50 تا 20 متر 
جلوتر یا عقب تر، فضا برای پارک به ص��ورت عادی وجود دارد، 
اما متاسفانه اس��تفاده نمی ش��ود و فرد حتماً می خواهد که در 
جایی که کار دارد، همان نقطه خودرویش پارک ش��ود. قربانی 
در خصوص اثرات این کار اظهار داش��ت: باید به این نکته توجه 
کنیم که گره ه��ای ترافیکی ک��ه در این نقاط ایجاد می ش��ود 
و تجمعی از خودروها پش��ت س��ر خودرویی که دوبله یا سوبله 
پارک کرده به وجود می آید، به اندازه ی��ک کارخانه آلایندگی 
دارد، پس باید توج��ه کنیم پارک خلافی ک��ه انجام می دهیم 
و مش��کلی که ایجاد می کنیم، ضمن اینکه در ترافیک اختلال 
 ایجاد ک��رده ایم، آلایندگی ه��ای اضافی به ش��هرمان تحمیل 
می شود و موجب بسیاری از بیماری ها و امراض خواهیم شد، لذا 

حتماً باید از این کار اجتناب شود. 
وی خاطر نش��ان کرد: لازمه این کار، این اس��ت که هم آموزش 
بیش��تری به مردم داده ش��ود، هم م��ردم توجیه ش��وند و هم 
این اع��داد و ارقام ب��ه مردم اطلاع رس��انی ش��ود و از مردم نیز 
خواس��ته ش��ود. از طرف دیگر، در کنار این مس��ایل لازم است 
 برخوردهای قانونی با رانندگان متخلف صورت بگیرد و در نهایت 
تکمیل کنن��ده این موارد وجود پارکینگ مناس��ب در س��طح 
 شهر است تا مردم برای پارک خودروهای خود با مشکل مواجه 

نشوند.

در گفت و گو با عضو شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید شد:

احداث پارکینگ های مکانیزه در نقاط مختلف شهر ضروری است
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رییس کمیسیون بهداشت و درمان شورای اسلامی شهر اصفهان 
با اشاره به اینکه پیرو جلس��ات و رایزنی های متعدد با معاونت 
فرهنگی اجتماعی شهرداری، ستاد فرهنگ سلامت در سازمان 
فرهنگی تفریحی شهرداری تشکیل ش��د، گفت: قرار شد این 
ستاد برای سال 93، در شش محور ترویج فرهنگ تغذیه سالم، 
ترویج فرهنگ ورزش و تحرک، ترویج فرهنگ مبارزه با دخانیات 
به خصوص در زمینه قلیان و سیگار، ترویج فرهنگ سلامت روان 
با تاکید بر کنترل اس��ترس، ترویج فرهنگ کنترل وزن، فشار 
خون و قند خون و همچنین تنویر اف��کار عمومی در خصوص 
وجود باورهای غلط در مصرف دارو که در سطح جامعه شاهد آن 

هستیم، فعالیت داشته باشد. 

غلامحس��ین صادقیان افزود: این س��تاد فعالیت خود را از 20 
ش��هریور ماه ش��روع کرد که اولین اق��دام آن در زمینه ترویج 
فرهنگ تغذیه سالم است و پوسترهای مرتبط با این موضوع در 
سطح شهر نصب شده که سعی دارد محتوای علمی را از طریق 
ظرفیت های بصری و هنری برای ترویج فرهنگ تغذیه س��الم 
ارایه دهد. وی با بیان این نکته که در جمعه گذش��ته نیز شاهد 
افتتاح جاده سلامت در پارک جنگلی ناژوان بودیم، تصریح کرد: 
این طرح  یک اقدام ابتکاری و جدید اس��ت که توسط معاونت 
فرهنگی اجتماعی و مجموعه ناژوان انجام شده تا شهروندان و 
همشهریان بتوانند از طریق فرصت ها و ظرفیت های پیش بینی 
ش��ده در این جاده همچ��ون NGO های س��لامت و ... برای 

افزایش فرهنگ سلامت استفاده کنند.
صادقیان در خصوص طرح ایجاد کانون های سلامت در محلات 
نیز اظهار داش��ت: چارت اولیه تش��کیل کانون های س��لامت 
در محلات تدوین ش��ده و براس��اس قولی که معاونت فرهنگی 
اجتماعی شهرداری داده است، در شش ماهه دوم امسال شاهد 
 راه اندازی این کانون های س��لامت در محلات ش��هر خواهیم 
بود. وی ادامه داد: برای رس��یدن به ش��هر و ش��هروند س��الم، 
فاکتورهای متعددی نیاز است؛ از جمله تعامل تمام ارگان هایی 
که در شهر فعالیت می کنند، ساماندهی حمل و نقل و ترافیک، 
هوای سالم، آب سالم و ... که همه این عوامل در رسیدن به این 
هدف موثر هس��تند و اینکه انتظار داشته باشیم با اقدام در یک 

محور به این مهم دست پیدا کنیم امکان پذیر نیست، بلکه همه 
باید دست به دست هم بدهند تا به این خواسته برسیم.

رییس کمیسیون بهداشت و درمان شورای اسلامی شهر اصفهان 
با تاکید بر این مهم که در مقایسه با گذشته سعی شده است در 
این دوره از ظرفیت مدیریت شهری در راستای سلامت شهر و 
شهروندان استفاده شود، اظهار داش��ت: تشکیل ستاد فرهنگ 
سلامت یا جاده س��لامت یک موفقیت بزرگ در زمینه سلامت 
ش��هر اس��ت، در صورتی که تا پیش از این چن��دان به موضوع 
سلامت توجه نمی ش��د و هر اقدامی که منجر به طرح مباحث 
 س��لامت در فضای شهر ش��ود، یک فرهنگ س��ازی محسوب 
می شود که نتایج موثری در حوزه سلامت در پی خواهد داشت.

عضو شورای اسلامی شهر با اشاره به تشکیل ستاد فرهنگ سلامت و افتتاح جاده سلامت تاکید کرد:

از ظرفیت مدیریت شهری در راستای سلامت شهر و شهروندان استفاده خواهد شد

با توجه به اینکه 
تکنولوژی ساخت 

پارکینگ های 
مکانیزه  پیچیده 

نیست، طی دو سال 
آینده استفاده از 

آن را در سطح شهر 
اصفهان بیشتر 

شاهد خواهیم بود

عضو شورای اسلامی شهر خبر داد:

تا حدی که نیاز باشد، برای مناطق محروم بودجه در نظر گرفته خواهد شد

عضو کمیس��یون حمل و نقل و محیط زیست شورای اسلامی 
ش��هر اصفهان با اش��اره به اینکه برای کاه��ش آلودگی هوای 
اصفهان باید اقدامات بلندمدت و میان مدت انجام ش��ود تا در 
سال های آینده دچار مشکلات بیشتری در این خصوص نشویم، 
گفت: اقدام��ات کوتاه مدت در زمینه آلودگ��ی هوای اصفهان، 
 در اصل اقداماتی اس��ت که تا حدی مضرات آلودگی را کاهش

می دهد و نمی ت��وان از این طریق گام های اساس��ی برای رفع 
آلودگی هوای اصفهان برداشت.

وحید فولادگر افزود: در کوتاه مدت می توان به مردم توصیه کرد 
که از حمل و نقل عمومی استفاده کنند و یا از تردد خودروهای 
فرس��وده جلوگیری کرد و ی��ا در مواقع بحران��ی از نیروگاه ها 
خواست که س��وخت مازوت مصرف نکنند که این قبلی کارها 
تاثیر چندانی نخواهد داشت و باید برنامه ریزی بلندمدت انجام 
می گرفته که اینگونه نش��ده و در صورت عدم چاره اندیش��ی 

بلندمدت طی سال های آینده وضعیت آلودگی هوای اصفهان 
به مراتب بدتر خواهد شد.

وی به ط��رح جامع کاه��ش آلودگی ه��وای اصفهان اش��اره و 
خاطرنشان کرد: این طرح نیز چندان به صورت اجرایی تدوین 
نشده تا وظیفه هر یک از دستگاه ها به طور مشخص روشن شده 

باشد و به نظر می رسد کلی است.
این عضو ش��ورا از نقش مدیریت ش��هری در کاه��ش آلودگی 
هوا گفته و یادآور ش��د: آن بخ��ش از کاهش آلودگ��ی هوا که 
به مدیریت ش��هری مربوط می شود، ش��امل مواردی همچون 
توسعه فضای سبز، توس��عه حمل و نقل عمومی، توسعه حمل 
و نقل غیرموتوری، توس��عه خدمات الکترونی��ک برای کاهش 
تقاضای سفر و... است که در حیطه اختیارات و وظایف مدیریت 
شهری اس��ت و می تواند در کاهش آلودگی هوا موثر باشد، اما 
این موضوع به تنهایی از عهده مدیریت شهری خارج است و همه 

دستگاه ها باید ایفای نقش کنند. در اصل به خاطر نبود مدیریت 
واحد شهری، بخش عمده این بحث خارج از اختیارات مدیریت 

شهری است.
فولادگر انتقال مشاغل و کارگاه های آلاینده را نیز گوشزد کرده 
و گفت: انتقال مش��اغل و کارگاه های آلاینده مثل کارخانجات 
 گچ، آجرپزی ه��ا و ... که عمدتا س��وخت م��ازوت و نفت کوره

می س��وزانند نیز قطعا در کاهش آلودگی ه��وا به خصوص در 
فصل پاییز و زمستان تاثیر دارد و این مش��اغل که منشا تولید 
گرد و غبار هستند اگر به مکان های مجاز منتقل شوند تا بتوان 
آلودگی آنها را کنترل ک��رد، نقش مهم��ی در کاهش آلودگی 
خواهد داشت. وی خاطر نشان کرد: خشکسالی زاینده رود نیز 
که باعث توسعه کویر هم شده اس��ت، بحث آلودگی به صورت 
گرد و غبار و ذرات معلق را در پی داشته که باید به این موضوع 

نیز توجه شود و در جای خود برای رفع آن پیگیری کرد.

عضو  کمیسیون حمل و  نقل و  محیط زیست شورای اسلامی شهر  اصفهان تاکید کرد:

با اقدامات کوتاه مدت نمی توان آلودگی هوای اصفهان را کاهش داد



شهردار اصفهان اعلام کرد: ۱۱ واگن برای راه اندازی اولین خط 
تراموا در حال خریداری است و ۹۰درصد عملیات اجرایی این 

طرح انجام شده است. 
دکترس��ید مرتضی س��قائیان نژاد درحاش��یه دیدار با اهالی 
منطق��ه دو با بی��ان ای��ن مطل��ب گف��ت: منطق��ه دو از ۱۳ 
محل��ه اصلی و فرعی تش��کیل ش��ده که مش��کلات هرمحله 
با حضور معتم��دان در این ملاقات بررس��ی ش��د. وی افزود: 
از مه��م تری��ن و بارزتری��ن مش��کلات منطق��ه دو وج��ود 
 مش��اغل مزاح��م اس��ت ک��ه در راس آن، موزاییک س��ازان 
قرار دارند. شهردار اصفهان از پیش بینی بودجه ای برای انتقال 
موزاییک سازان از سوی شهرداری مرکزی و سازمان ساماندهی 
مشاغل شهری خبرداد و اذعان داش��ت: شهرداری منطقه دو 
آزادس��ازی و تملک موزاییک س��ازان را پیگیری کرده و این 

موضوع در استانداری نیز مطرح شده است. 
شهردار اصفهان با تاکید بر اینکه تمامی حق و حقوق مالکان از 
طریق شهرداری پرداخت می شود، اذعان داشت: از سوی دیگر 
می بایس��ت س��اکنان این محدوده از آلایندگی های ناشی از 

موزاییک سازان نجات یابند. 
وی با اش��اره به توافقات لازم براي انتقال موزاییک س��ازان به 

شهرک صنعتي برسیان و ش��هرک صنعتی شمال انجام شده 
اس��ت، ادامه داد: س��ازمان راه و شهرسازی و اس��تانداری نیز 
باید تس��هیلات و امکانات لازم را برای انتقال موزاییک سازان 
هر چه س��ریع تر انجام دهند. دکتر س��قائیان نژاد تاکید کرد: 
 محوریت ط��رح انتقال موزاییک س��ازان را ش��هرداری انجام

 می دهد. 
وی به مشکلات مطرح شده در این ملاقات از سوی معتمدان 
محلات منطق��ه دو از جمل��ه باب��وکان، ولدان،آفاران،برزان، 
بختیاردش��ت و دهنو اش��اره و اضافه کرد: کمک و مساعدت 
به مس��اجد و مراکز مذهبی و کانون های فرهنگی، ورزشی و 
روکش آسفالت معابر از جمله مباحثی بود که در این دیدار از 

سوی اهالی منطقه دو مطرح شد. 
شهردار اصفهان از پیشنهاد سه س��رمایه گذار برای مشارکت 
در اجرای طرح های متع��دد خبرداد و اف��زود: در صورتی که 
س��رمایه گذاری و مش��ارکت بخش خصوص��ی در منطقه دو 
تحقق یابد، با توجه به اینکه این منطقه یکی از مناطق محروم 
 شهر است متحول می ش��ود، به طوری که از محرومیت نجات

 می یابد. 
وی در ادامه به خریداری۱۱واگ��ن برای راه اندازی اولین خط 
تراموا اشاره و تصریح کرد: این خط از میدان جمهوری اسلامی 
تا میدان استقلال است و ۹۰درصد عملیات اجرایی این طرح 

انجام شده است. 
شهردار اصفهان از مذاکرات انجام شده برای احداث آرامستان 
غرب سخن به میان آورد و گفت: این طرح در کمیسیون های 
مختلف بررسی شده، اما شهرداری و نماینده مردم شاهین شهر 
تصور می کنند با احداث این آرامس��تان مشکلات بهداشتی و 
زیست محیطی برای مردم شاهین شهر ایجاد می شود که لازم 
اس��ت در مورد باغ رضوان که به عنوان یک تفرجگاه زیس��ت 

محیطی محسوب می شود بررسی نمایند. 
وی با بیان اینکه اصفهان دارای یک آرامس��تان در شرق است 
خاطرنشان کرد: لازم اس��ت در چهار گوشه ش��هر گورستان 
احداث ش��ود تا علاوه بر اینک��ه مردم برای دف��ن اموات خود 
مسافت های طولانی را طی نکنند، دیگر شاهد دفن غیر قانونی 

در برخی از محلات نباشیم.

از طریق دادستانی؛
ستاد احیای امر به معروف پیگیر محاکمه 

ضاربان طلبه آمر به معروف است
جانشین معاونت س��ازمان نظامی و قضایی س��تاد احیای امر به معروف 
استان اصفهان گفت: س��تاد امر به معروف و نهی از منکر پیگیر محاکمه 

ضاربان طلبه آمر به معروف از طریق دادستانی اصفهان است.
 علیرضا باطنی با اشاره به حادثه ضرب و شتم یک روحانی طلبه توسط 
تعدادی از اراذل و اوباش در م��ورد جزئیات این حادثه به خبرنگار فارس 
اظهار کرد: حجت الاسلام رسول نظری از طلاب جوان و امام جماعت یکی 
از محلات واقع در خیابان کهندژ است که عصر دیروز در هنگام عبور در 
خیابان نبوی منش با چهار جوان مواجه می شود که در حال اعمال وقیحانه 

و نیز مزاحمت بودند.
وی با بیان اینکه این اراذل و اوباش چهار جوان موتورسوار بودند، افزود: 
این افراد حالت عادی نداشته و ظاهراً شرب خمر کرده بودند که این آمر به 
معروف با دیدن رفتار نامناسب به آنها تذکر لسانی می دهد که با واکنش 

این افراد مواجه می شود.
جانشین معاونت سازمان نظامی و قضایی ستاد احیای امر به معروف استان 
اصفهان تصریح کرد: پس از تذکرات این طلبه آمر به معروف، این افراد با 
قمه و قداره به این فرد حمله می کنند و سبب مجروح شدن وی می شوند.

وی ادامه داد: در حال حاضر این آمر به معروف از ناحیه صورت، کف دست 
و انگشتان به شدت مصدوم شده است.

باطنی گفت: این آمر به معروف هم اکنون برای عمل جراحی به بیمارستان 
کاشانی اصفهان منتقل شده و طبق اظهار نظر پزشکان پارگی تاندون کف 
دست وی سبب آسیب به چهار انگشت شده است که احتمال قطعی دو 

انگشت دست وی وجود دارد.
وی در پاسخ به این س��وال که آیا ضاربان دستگیر ش��ده اند، پاسخ داد: 
این افراد از صحنه متواری شدند، اما س��تاد امر به معروف و نهی از منکر 
شهرس��تان اصفهان پیگیر انجام عملیات قانونی آمر به معروف و نهی از 

منکر وارد عمل شده است.
جانشین معاونت سازمان نظامی و قضایی ستاد احیای امر به معروف استان 
اصفهان تاکید کرد: ستاد احیای امر به معروف و نهی از منکر اصفهان جهت 
پیگیری لازم از لحاظ حقوقی و حمایت قاطع از آمران به معروف و ناهیان 
از منکر جهت عیادت و بررس��ی ابعاد این موضوع به بیمارستان کاشانی 
 رفته و مراتب پیگیری را از طریق دادس��تانی و نیروی انتظامی پیگیری 

می کند.
گفتنی است؛ بنا به گفته ش��اهدان محلی یکی از این ضاربان دستگیر و 
تحت بازداشت در کلانتری جوی آباد اصفهان است و ظاهراً سه نفر دیگر 
از صحنه متواری ش��دند. مداوا بر روی این طلبه جوان در بیمارس��تان 

کاشانی ادامه داد.

معاون برنامه ریزی استانداری اصفهان:

دولت ۵۰ درصد طرح های عمرانی 
استان ها را ابلاغ کرد

   معاون برنامه ریزی اس��تانداری اصفهان گفت: با آنکه هنوز شش ماه از 
سال جاری سپری نش��ده، دولت تخصیص طرح های عمرانی استانی به 

میزان ۵۰ درصد را به استان ها ابلاغ کرد.
 علیرض��ا همدانیان با اش��اره به اینکه این اقدام در چند س��ال گذش��ته

بی سابقه بوده، به طوری که در س��ال گذشته تخصیص ۱۲ ماهه استان 
حدود ۳۰ درصد بوده است، ادامه داد: انتظار می رود تا پایان سال جاری 
تخصیص صددرصدی برای طرح ها و پروژه های مصوب اس��تانی و ملی 
استانی محقق شود که این امر منجر به افزایش اشتغال و رونق بازار مصالح 

ساختمانی خواهد شد. 
معاون برنامه ریزی استانداری اصفهان گفت: اولویت استان اصفهان در 

تکمیل طرح هایی است که در سال جاری به انجام برسد. 
وی خاطر نشان کرد: آن دسته از پروژه هایی که توسط پیمانکاران در سال 
جاری به اتمام می رسد و اعتبار لازم برای آنها دیده نشده باشد و براساس 
تفاهم با معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست جمهوری مقرر 

شده که اعتبار مورد نیاز آنها تا پایان سال به استان ابلاغ شود. 
 همدانیان همچنی��ن از فروش و واگ��ذاری برخی پروژه ه��ای در حال 
بهره ب��رداری و نیمه تمام به بخش خصوصی خبر داد و گفت: براس��اس 
تبصره ۳ قانون بودجه سال ۱۳۹۳، دولت به ش��دت در راستای کاهش 
تصدی گری قدم برداشته و این مهم می تواند بخش عمده فعالیت های 

خدماتی را به بخش خصوصی واگذار کند. 
وی بیان داش��ت: حاصل این اقدام، کاهش هزینه های جاری و سرعت 

بخشیدن به طرح های نیمه تمام است.

 مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی
اصفهان و حومه:

بازسازی هر اتوبوس شهری ۵۰ تا ۲۰۰ 
میلیون تومان هزینه در بردارد

مدیر عامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه اظهارداشت: بازسازی 
هر اتوبوس شهری۵۰ الي ۲۰۰ میلیون تومان هزینه در بردارد.

س��ید عباس روحاني با بیان این مطلب گفت: با توجه به افزایش قیمت 
اتوبوس هاي جدید و کمبود ناوگان در سطح شهر، این شرکت بازسازي 

ناوگان اتوبوسراني را در دستور کار خود قرار داده است. 
وی افزود: حداقل ۵۰ میلیون تومان و حداکثر ۲۰۰ میلیون تومان برای 
بازس��ازی هر ناوگان اتوبوس��رانی هزینه می ش��ود، به طوري که هزینه 
خرید یک اتوبوس نو ۴۰۰ میلیون تومان است. مدیر عامل شرکت واحد 
اتوبوسرانی اصفهان و حومه با اش��اره به اینکه ۸۰ اتوبوس قدیمي براي 
مهرماه بازسازي مي شود، تصریح کرد: تا پایان سال جاري ۱۰۰ دستگاه 

اتوبوس بازسازي شده وارد ناوگان اتوبوسراني مي شود.

در اس��تان اصفهان هر ۲۴ ساعت در راستای 
طرح تحول نظام سلامت مبلغ ۲۰۰ میلیون 
تومان صرف می شود که در مجموع از ابتدای 
اجرای این ط��رح تاکنون مبل��غ ۱6 میلیارد 
تومان یارانه در استان اصفهان پرداخت شده 
و مبلغ 6۵ میلیارد تومان دیگر در راس��تای 
این امر در حساب استان تا پایان سال در نظر گرفته شده است.

زرگرپور گفت: طرح تحول نظام س��لامت نیز یکی از بزرگ ترین 
ش��اهکارهای دولت تدبیر و امید اس��ت، به گونه ای که در حال 
حاضر مردم ش��هرها ۱۰ درصد و مردم روس��تا تنها ۵ درصد از 
هزینه های درمان��ی را خود پرداخت می کنند ک��ه در اصفهان 

تاکنون ۱6 میلی��ارد تومان یارانه در این بخش پرداخت ش��ده 
است.

   بیکاری هنوز کنترل نشده است
رسول زرگرپور گفت: با وجود موفقیت های کم نظیر دولت در 
بسیاری زمینه ها، بیکاری هنوز کنترل نشده است، کارخانجات 
رونق ندارند و بسیاری از آنها در حالت نیمه تعطیل قرار دارند و 
خشکسالی برای هفتمین سال متوالی اصفهان را با مشکل مواجه 
کرده که البته سعی داریم این موارد نیز با تدبیر به امور، امید به 

آینده و در سایه همدلی حل شود.
وی اف��زود: ما هرچ��ه داریم ب��ه برکت ای��ن نظ��ام و انقلاب و 

 از خون ش��هدا و ف��داکاری های خان��واده ش��هدا و ایثارگران 
است.

استاندار اصفهان در ادامه با اشاره به سیاست های 
دولت تدبیر و امید افزود: سال گذشته رهبر معظم 
انقلاب با پیش بینی عمیق، سال را به نام حماسه 
سیاسی و حماس��ه اقتصادی نام گذاری کردند و 
مردم نیز به این ندای رهبر به خوبی پاسخ دادند 

و با رای ملت، دولت تدبیر و امید شکل گرفت.
وی با بیان اینکه دولت تدبیر و امید خود را متعهد 
به اجرای مطالبات می دان��د و رییس جمهور در 
شهرکرد هم اعلام داشت که پس از یک سال به 
تمام شعارها پایبند هستند، تصریح کرد: رعایت 
اعتدال و دوری از هرگونه اف��راط و تفریط اولین 
خواسته مردم بود و دولت نیز در این مدت ثابت 
 کرد ک��ه در تمام��ی زمینه ها پایبند ب��ه اعتدال

است.
زرگرپور بیان داشت: عقلانیت در امور، دیگر خواسته مردم بود 
که دولت به این امر هم متعهد است و در تمامی امور استفاده از 
خرد جمعی و مشاوره را رعایت کرده اس��ت؛ به عنوان مثال در 
تدوین برنامه ای مانند برنامه رونق و خروج از رکود بیش از شش 

ماه با حضور تمامی کارشناسان تلاش شده است.
وی گفت: مردم س��الاری دینی از تاکیدات رهبر معظم انقلاب 
و مطالبات مردم بود که در این دولت م��ورد توجه قرار گرفته و 
دولت بر اساس خواس��ته مردم برای برقراری ارتباط عزتمند با 
تمامی کشورهای دنیا به جز کشورهایی که در خطوط قرمز ما 

قرار دارند، همواره در تلاش بوده است.
استاندار اظهار کرد: ارتباط مستمر با هیات های سیاسی خارجی 
دنیا در عرصه سیاس��ت خارجی و برقراری آرامش و امنیت در 
کشور در عرصه سیاست داخلی، از موفقیت های دولت تدبیر و 

امید بوده، به گونه ای که در حال حاضر کشور ما جزیره ای آرام 
در اقیانوس متلاطم منطقه است.

وی بیان کرد: دولت در مهار تورم نیز موفق بوده، 
به طوری که تورم نقطه به نقطه در طول این یک 
سال حدود ۳۰ درصد کاهش یافته و پیش بینی 
 می ش��ود که ت��ورم کلی نیز ت��ا پایان س��ال به 
۱۵ درصد برس��د. اگرچه به دلیل تورم سنگین 
مردم هن��وز به ط��ور کامل طعم کاه��ش تورم 
را نچش��یده و متوجه نش��ده اند، اما آمار و ارقام 

کاهش را نشان می دهد.
وی به حضور پزشکان متخصص و فوق تخصص 
در بیمارستان ها اش��اره کرد و گفت: هم اکنون 
۱6۵پزشک متخصص و فوق تخصص از ساعت 
۲ بعدازظهر در بیمارس��تان ها ب��رای خدمت به 
مردم حضور دارند و دولت سعی دارد شرایط به 
گونه ای فراهم شود که مردم فقط غصه بیماری 
 را داش��ته باش��ند و برای هزینه های درمانی با مش��کل مواجه 

نشوند.
استاندار اصفهان اظهار کرد: این دولت رویکردهایی جدید داشته 
و کارگزاران دولت باید به گونه ای عمل کنند که بدون توجه به 
گرایشات سیاسی و افراط و تفریط، مبشر، مبلغ و محقق کننده 
برنامه های دولت باشند و اگر کسی دولت را قبول نداشته باشد 

نمی تواند در مجموعه دولت قرار بگیرد. 
وی با بیان اینکه تمام کارگزاران دولت باید دارای ویژگی هایی 
چون اعت��دال، تخصص، تعه��د و تعامل باش��ند، تصریح کرد: 
انتصاب فرمانداران جدید و یا جابه جای��ی آنها به منظور ایجاد 
فضایی جدید و نو برای اجرای بهتر ام��ور و تعامل همه جانبه با 
مجموعه استانداری در راستای پیشبرد اهداف و توسعه استان 

صورت می گیرد.

استاندار اصفهان با اشاره به موفقیت های دولت در بسیاری از زمینه ها:

معضل بیکاری هنوز کنترل نشده است

جانشین فرماندهی سپاه صاحب الزمان )عج( استان اصفهان:

پیام هفته دفاع مقدس ایستادگی دیروز، عزت امروز و تعالی فرداست
جانشین فرماندهی س��پاه صاحب الزمان )عج( استان اصفهان 
گفت: از جمله برنامه های امسال سپاه استان اصفهان در هفته 
دفاع مقدس، برگزاری بیش از ۲۰۰ یادواره ش��هدا در س��طح 

استان است.
مجتبی فدا به مناس��بت هفته دفاع مقدس و تشریح مهم ترین 
برنامه های س��پاه صاحب الزمان )عج( در این هفته، اظهار کرد: 
هفته دفاع مقدس امسال با مسوولیت نیروهای ارتش در استان 

اصفهان برگزار می شود.

وی بی��ان کرد: پی��ام هفته دفاع مقدس امس��ال همان ش��عار 
ایستادگی دیروز، عزت امروز و تعالی فرداست.

فدا تصریح کرد: هشت س��ال دفاع مقدس به ما ثابت کرد که با 
هدایت و رهبری پیامبرگونه امام راحل و ولی فقیه امام خامنه ای 
و حضور به موقع و به جای جوانان و مردم در پشتیبانی از نظام 
و حاکمیت، می شود حتی دست خالی در برابر همه ابرقدرت ها 

ایستاد.
وی افزود: مردم ایران در کنار بس��یجیان در هش��ت سال دفاع 

مقدس ثابت کردند با وجود همه تجهیزات و امکانات و پشتیبانی 
همه جانبه جهان از صدام ستمگر به واسطه جانفشانی شهدا و 
ایثار ملت ایران، می شود به استقلال، عزت، سربلندی و آزادی 
رسید. جانش��ین فرماندهی س��پاه صاحب الزمان )عج( استان 
اصفهان گفت: بسیجیان همواره نقش ویژه و موثری در پیروزی 
دائمی جبهه نظام اسلامی حق علیه استکبار جهانی داشته اند و 
در حال حاضر هم با حضور هوش��مندانه و بصیرت گونه خود در 
عرصه جبهه جنگ نرم علیه استکبار باعث خنثی سازی توطئه ها 

دشمن شده اند.
فدا در ادامه به تشریح برخی از برنامه های اجرایی در هفته دفاع 
مقدس بدین شرح اذعان کرد: برپایی نمایشگاه با موضوع هفته 
دفاع مقدس در س��طح شهرس��تان ها، همکاری با ارتش جهت 
برپایی نمایشگاه و ایجاد غرفه توسط یگان های سپاه در خیابان 
صفه، اجرای شبیه س��ازی عملیات بزرگ خیب��ر در باغ فدک 
و اجرای بیش از ۲۰۰ یادواره ش��هدا در س��طح استان از جمله 

برنامه های دفاع مقدس است.

گروه 
خبر

شهردار اصفهان در حاشیه دیدار با اهالی منطقه ۲:

۱۱ واگن برای راه اندازی اولین خط تراموا در حال خریداری است
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خبــــــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

 با وجود موفقیت 
های کم نظیر دولت 

در بسیاری زمینه 
ها، بیکاری هنوز 

کنترل نشده است، 
کارخانجات رونق 

ندارند و بسیاری از 
آنها در حالت نیمه 
تعطیل قرار دارند

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان آمار خودروهای 
تک سرنشین را حدود7۰ درصد بیان می کند و  گفت: در آینده 
برای تردد در مرکز شهر از خودروهای شخصی عوارض گرفته 

خواهد شد.
 علیرضا صلواتی اظهار کرد: موکول شدن اجرای این برنامه به 
آینده برای بهبود زیرساخت ها در زمینه حمل و نقل عمومی و 

ارایه تسهیلات به شهروندان است.
وی اولویت دادن به حمل و نقل عمومی و ترجیح منافع مردم 
به منافع ش��خص را از جمله سیاس��ت های مهم این معاونت 
برشمرد و گفت: برای اجرای این سیاست ها تنها از روش های 
سلبی استفاده نخواهد شد، بلکه از روش های ایجابی نیز بهره 

گرفته خواهد شد.
صلواتی همچنین در پاس��خ به انتقادات وارد ش��ده به احداث 
خطوط »بی آر تی« در ش��هر اصفهان با توج��ه به عرض معابر 
و همچنین عدم پیوس��تگی این خطوط گفت: احداث خطوط 
حمل ونقل انبوه بر به عنوان راهکار بلند مدت برای حل معضل 
ترافیک اصفه��ان و جایگزینی آن با خط��وط BRT را دنبال 

می کنیم.
معاون ش��هردار اصفهان اظهار کرد: تصمیم به احداث خطوط 
BRT برای حل معض��ل ترافیک ش��هر اصفهان ب��ا توجه به 
 مش��کلات ناش��ی از تحریم ها نس��بت به گزینه ه��ای دیگر 

سهل الوصول تر بود.
وی افزود: روزانه ۵۰7 خودرو و ۲۵۰ موتورس��یکلت در شهر 
اصفهان شماره می ش��ود و این درحالی اس��ت که تقریبا ۹۰ 
درص��د از خیابان های پیش بینی ش��ده برای ش��هر اصفهان 

احداث شده است.
وی تصریح کرد: در واقع عرضه خیابان جدید وجود ندارد، اما 

تقاضا هر روز زیادتر می شود.
صلواتی گفت: بدون ارایه راهکاری برای برون رفت از ش��رایط 
موجود، معابر شهر به پارکینگ تبدیل می شوند و سرعت حمل 

و نقل عمومی کم می شود.
معاون شهردار اصفهان یکی از مش��کلات توسعه حمل و نقل 
عمومی و پرسرعت را عرض کم خیابان ها و معابر شهر عنوان 
کرد و افزود: تجربه مشابه در ش��هرهای اروپایی درباره توسعه 
خطوط حمل و نقل عموم��ی در معابر کم عرض موفقیت آمیز 

نشان می دهد.
وی گفت: اتوبوس های تندرو توانایی جا به جایی ۱۵۰ تا ۲۰۰ 
مسافر را دارند و این امر به ما در کاهش ترافیک و کاهش تردد 

خودروهای تک سرنشین کمک می کند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به کم شدن اقبال مردم به 
استفاده از اتوبوس های معمولی شهری اشاره کرد و افزود: این 
موضوع در حالی است که جذب مسافر در خطوط اتوبوس های 

تندرو ۳۰ درصد افزایش نشان می دهد.
وی احداث خطوط اتوبوس های تندرو را یک مس��کن موقتی 
برای درمان ترافیک اصفهان بیان و اضافه کرد: در آینده حمل 
و نقل انبوه بر و تراموا از خطوط اتوبوس های تندرو اس��تفاده 

خواهند کرد.

   سهم ۶۰ درصدي خودروهاي شخصي در آلودگي 
هواي اصفهان

جانش��ین فرمانده انتظامي اس��تان اصفهان گفت: بر اس��اس 
برآوردها و تحقیقات صورت گرفته، 6۰ درصد از آلودگي هاي 
زیست محیطي ش��هر اصفهان مربوط به خودروهاي شخصي 

است.
سرهنگ حسین حسین زاده با اشاره به نزدیک شدن به ماه مهر 
و روزهاي بازگشایي مدارس گفت: معمولا در این ایام با حجم 
بالاي خودروهاي شخصي در سطح شهر مواجه مي شویم که بار 
ترافیک و میزان آلاینده هاي زیست محیطي را افزایش مي دهد.  
وي با بیان اینکه براي داشتن شهري سالم، بانشاط، آرام و پایدار 
باید ش��هرونداني که در این ش��هر زندگي مي کنند به حقوق 
یکدیگر احترام بگذارند و وظایف ش��هروندي خود را به خوبي 
انجام دهند، افزود: یکي از این وظایف، احساس مسوولیت در 

قبال سلامت شهر است. 

ای��ن مقام مس��وول با اش��اره به س��هم بی��ش از 6۰ درصدي 
خودروهاي ش��خصي در آلودگي هواي اصفهان، تصریح کرد:  
توصیه پلیس به ش��هروندان این اس��ت که اگر به س��لامت و 
آرامش، توسعه، امنیت و پایداري و شهرت همیشگي شهر خود 
اهمیت مي دهند، حتي المقدور از آوردن خودروهاي شخصي 
به بیرون خودداري کرده و سعي کنند از خودروهاي عمومي و 
یا از دوچرخه استفاده کرده و اگر مسیر مدرسه، دانشگاه یا اداره 
آنها کم است، کمي زودتر از خواب بیدار شده و این مسیر را به 

صورت پیاده طي کنند. 
س��رهنگ حس��ین زاده اظهار کرد: ب��ه مس��وولان و متولیان 
س��ازمان هاي حمل و نقل ش��هري هم توصی��ه مي کنیم که 
براي توس��عه ناوگان حمل و نقل عموم��ي و افزایش ایمني و 
س��رعت آنان به منظور ارایه بیش��تر و بهتر خدم��ات به مردم 
 تلاش نمایند تا مردم از آوردن خودروهاي شخصي خودداري 
کنند. این مقام انتظامي با اش��اره به گلایه برخي از شهروندان 
که از خودروي ش��خصي اس��تفاده مي کنند مبني بر مناسب 
نبودن خدمات حمل و نقل شهري، خاطرنش��ان کرد: با همه 
این ها، باز هم انتظار عقلایي از شهروندان این است که تا زماني 
که مسوولان زیرساخت هاي لازم را فراهم کنند، براي آرامش 
 بیش��تر ش��هر از آوردن خودروهاي ش��خصي جدا خودداري 

کنند.

   معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان خبر داد:

در آینده برای تردد در مرکز شهر از خودروهای شخصی عوارض گرفته خواهد شد



پرونده ویژه برای رونمایی از محصولات اپل 

بالاخره آیفون اپل هم 
قد کشید 

مقایسه بین فبلت های موجود در بازار به بهانه آیفون 6
جنگ فبلت ها و سردرگمی خریداران 

یک برنامه کاربردی از توشیبا؛

 NFC را فراموش کنید و با ترنسفرجت 
آشنا شوید

!Task Manager بفرماییدابزار
با امکانات جدید در ویندوز 8 آشنا شوید

ابزار Task Manager در ویندوز برای بس�یاری از کاربران  راهکار نهایی اس�ت. در 
بسیاری از موارد برای رهایی از ش�ر نرم افزارهایی که به اصطلاح فریز شده اند، به این 
ابزار سر می زنیم  و در بس�یاری از موارد دیگر اطلاعات مصرف منابع سیستم را از آن 
می گیریم؛ اما این ابزار در ویندوز 8 و .8 ۱ کاربردهایی اساسی تری نیز دارد. به گزارش 
»تابناک«، ابزار Task Manager ویندوز ابزاری بس�یار کارب�ردی برای رصد منابع 
سیستم و پروس�ه هایی که در پس زمینه فعالیت می کنند، اس�ت. در ویندوز 8 و 8.۱ 

مایکروسافت دستی به سر و روی این ابزار کشیده  و تغییرات بسیار خوب در آن پدید آورده است. اکنون این ابزار از امکانات و قابلیت های کاربردی فراوانی برخوردار است. 
در این مقاله تلاش  می کنیم،  روش استفاده بهینه و حداکثری  از امکانات این ابزار در ویندوز را به شما نشان دهیم.پس از اجرای Task Manager – ساده ترین راه کلیک 
راست  روی Task Bar و انتخاب Task Manager است؛ این ابزار را در حالت حداقلی خود  می  بینید که فهرستی از برنامه های در حال اجرا را نشان می دهد. در این صفحه به 
سادگی  خواهید توانست  یک برنامه را با استفاده از دکمه End Task پایان دهید؛ اما برای دیدن جزییات بیشتر و حرفه ای تر، لازم است  روی دکمه More Details کلیک کنید.

مدیریت پروسه های درحال اجرا

پس از ر فتن به حالت Advanced در تب Process می توانید 
همه پروسه های در حال اجرا را در سیس��تم خود ببینید. در این 
تب، حتما دریافته اید که یک ش��به سیستم حرارتی به شما نشان 
می دهدکدام پروسه از بیش��ترین منابع سیستم استفاده می کند. 

این سیستم جدید Heat Map نام دارد. 
هر قدر رنگ تیره تر باش��د، یعنی پروسه مربوطه از منابع بیشتری 
استفاده می کند. نکته خوب در خصوص Task Manager جدید 
اینکه اگر مشخصات و هویت یک پروسه را ندانید، می توانید  روی 
آن کلیک راس��ت کرده و گزینه Search Online را برگزینید. 
این امر منجر به آن می شود که اطلاعات این پروسه از روی اینترنت 

برای شما به نمایش درآید .

مدیریت عملکرد سیستم
تب Performance جایی اس��ت که می توانید وضعیت عملکرد سخت افزارها 
 CPU، Ethernet، Disk، را رصد کنید. این بخ��ش به قس��مت هایی نظی��ر
Memory و ... تقسیم شده است.همان گونه که در تصویر  می بینید، برای نمونه، 
بخش CPU اطلاعات خوبی شامل تعداد هس��ته های درگیر، زمان آغاز فعالیت 
و اطلاعات دیگر را نمایش می دهد. اگر به دنبال اطلاعات بیش��تری  در هر بخش 
می گردید، می توانید  روی دکمه Open Resource Monitor کلیک کنید تا 

پنجره مربوط به استفاده از منابع را ببینید.

تاریخچه App های ویندوز
مایکروس��افت همزمان با ویندوز ۸ مفهوم App های مدرن را مطرح و 
عملی کرد و ابزار مربوطه در Task Manager می تواند تاریخچه ای 
از App های اجرا ش��ده و در حال اجرا را در ت��ب App History به 
شما نشان دهد. در اینجا نیز Heat Map می تواند اطلاعات خوبی از 
منابع مورد استفاده App ها به شما بدهد. همچنین تاریخچه App ها 

می تواند با کلیک بر Delete Usage History پاک شود:

نرم افزارهای Startup در ویندوز
این ابزار در ویندوز ۸ به Task Manager افزوده شده است. اکنون می توانید در 
تب Startup مدیریت نرم افزارهای Startup را انجام دهید. همچنین در این تب 
می توانید میزان تأثیر گذاری هر Startup را  جداگانه  روی عملکرد کلی سیستم 
ببینید. برای غیر فعال کردن هر Startup کافی است آن را انتخاب  و  روی دکمه 

Disable کلیک کنید.

جزییات و اطلاعات پیشرفته
تب Details ش��امل گزینه های پیش��رفته ای از پروسه ها از 
جمله ارجحیت، وابس��تگی و توضیحات کلی پروسه هاس��ت. 
 Analyze wait یکی از ابزارهای بسیار خوب در این بخش
chain اس��ت. در اینجا می توانید هر یک از پروسه های فریز 
شده را بررسی کنید تا بفهمید  آیا منتظر اجرا شدن و پاسخگویی 
 Task Manager پروسه ای دیگر است یا خیر. در پایان اینکه
جدید، یکی از بهترین تحولات در ویندوز ۸ و .۸ ۱ بوده است. 
اب��زار جدید کنترل ش��ما را ب��ر وضعیت سیس��تم و عملکرد 

پروسه ها دو چندان می کند.

در حالی که هنوز پیرامون نسخه آتی ویندوز از شرکت 
مایکروسافت حدس و گمان های بسیاری زده می شود 
و در عین حال، این ش��رکت تا کنون هیچ یک از این 
حدس��یات را تأیید یا تکذیب نکرده، تصاویر جدیدی 
در سطح نت منتشر شده که گفته می شود، مربوط به 
نسخه Technology Preview این ویندوز است؛ 

نسخه ای که گویا در ماه آینده منتشر خواهد شد.
این تصاویر نخس��ت در دو وب س��ایت آلمان��ی با نام 
 ComputerBase اینج��ا – و – WinFuture
–اینجا - منتشر شد. گفته شده که این تصاویر مربوط 
ب��ه نس��خه Technology Preview از ویندوز 9 
است که توسط یکی از ش��رکای شرکت مایکروسافت 

منتشر شده است.
از جالب ترین نکات در این تصاویر منتش��ر این است 
که ویندوز 9 از یک منو Start کوچک شده با قابلیت 
اضافه کردن کاش��ی ها و همچنین از ام��کان اجرای 

App ها از روی دسکتاپ برخوردار است.
 بر پایه گزارش ه��ای ویندوز 9 همچنی��ن از قابلیت 
دسکتاپ های مجازی نیز برخوردار خواهد بود، همانند 
لینوکس و Mac. از سویی گفته می شود، این نسخه 
 Notification از ویندوز از یک نوار اعلان مرکزی یا

Center و یک Charm Bar که از نو طراحی شده 
بهره مند اس��ت. آنچه از این تصاویر منتشره به دست 
داده می شود، اینکه هنوز این امکانات در حال طراحی و 
توسعه هستند و در نتیجه آنچه اکنون دیده می شود، به 
احتمال بسیار در هنگام انتشار نسخه نهایی تغییراتی را 
به خود خواهند دید. آن گونه که از گزارش ها برمی آید 
به احتمال بسیار، ویندوز 9 در سال ۲۰۱۵ روانه بازار 
خواهد شد و با اختلافی چند ماهه و پیش از آن نسخه 
Developer Preview در دست طراحان و برنامه 

نویسان خواهد بود.

تصاویر جدید از طراحی ویندوز ۹ 
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دانـــــش

روزنامــه خــری، فرهنگــی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

آخرین خبرها    منیزیم در تمام سلول های بدن تاثیرگذار است و در بیش از ۳۰۰ فرایند آنزیمی، از جمله تولید انرژی نقش دارد.

 اکسپریاها هم آمدند، اما نه قوی» نوکیا« رفتنی است!اپلیکیشن Glam Me برای ویندوزفون؟!

 Z2 تفاوت خاصی با اکسپریا Z3 سیاست معرفی گوشی های پرچم دار به صورت شش ماهه، باعث شد، اکسپریا
نداشته باشد. اما مورد جالبی که سونی معرفی کرد، گوشی اکسپریا Z3 کامپکت بودکه جانشین Z1 کامپکت 
خواهد شد، تمامی مشخصات پرچم دار Z3 را در قالب یک گوش��ی کوچک با صفحه نمایش 4.6 اینچی ارایه 
می کند تا کسانی که به گوشی های بزرگ علاقه ندارند هم بتوانند از بهترین و به روزترین سخت افزار و نرم افزار 
روز استفاده کنند. اکسپریا Z3 کامپکت، رقیب سرسختی برای آیفون 6 و سامسونگ گلکسی آلفا خواهد بود. 
اما سومین عضو خانواده  Xperia Z3 یک تبلت هشت اینچی است. Tablet Compact Xperia Z3 که 
 Remote Play نام این تبلت است، از بدنه ای ضد آب با ضخامت 6.4 میلی متر بهره می برد و به کمک قابلیت

می تواند به دسته بازی DualShock 4 متصل شده و حکم صفحه نمایش پلی استیشن 4 شما را بازی کند.

 »Nokia by Microsoft« قبل از رونمایی لومیا 830 این گونه شایعه شده بود که در قاب پشتی این گوشی نشان
درج خواهد شد، اما درعمل این اتفاق محقق نشد و لومیا 830 با نام و برند نوکیا معرفی شد. شاید این اتفاقات 
را بتوان به سیاست های شرکت مایکروسافت منس��وب داد که خواس��ته تا در آینده ای نه چندان دور، برند 
»نوکیا« را از گوش��ی های خود حذف کند. بنابراین ما انتظار داریم که مایکروسافت در تلفن هوشمند بعدی 
خود از نام هایی چون لومیا ... و یا مایکروسافت لومیا اس��تفاده کند.  همچنین این شرکت برنامه ی یکسانی 
 را در برابر نام » ویندوزفون« دارد. مایکروس��افت قصد دارد تا با برنامه ای کاملا تدریجی واژه ی Phone را از

 Windows Phone حذف کند. در نهایت می توان از این گفته ها، اخبارها و شایعات این گونه برداشت کرد 
که احتمالا مایکروسافت از نام »ویندوز 9« برای سیستم عامل بعدی گوشی های خود استفاده کند.

اپلیکیش��ن جدیدی که اخیرا تحت عنوان Lumia Selfie معرفی شده است، در واقع نسخه دیگری 
از همان اپلیکیشن معروف Glam Me است. درکنار معرفی نوکیا لومیا 730، مایکروسافت به تازگی 

اقدام به معرفی اپلیکیشن لومیا سلفی گرفته است. 
این نرم افزار که در واقع نس��خه تغییر نام یافته همان اپلیکیش��ن Glam Me است که برای ویرایش 
عکس به کار گرفته می شود. این اپلیکیش��ن هم اکنون از طریق ویندوزفون استور در اختیار کاربران 
قرار گرفته است. اپلیکیشن لومیا سلفی به شما امکان ویرایش عکس هایی را که با دوربین جلو گوشی 
موبایلتان گرفته اید می دهد و با سیستم عامل های ویندوزفون 8 و 8.1 سازگار است. گفته می شود این 

اپلیکیشن بر روی گوشی های لومیا 730 و 735 از پیش نصب شده است.

مدتی قبل طی س�ندی که از شرکت مایکروس�افت لو رفت، مشخص 
ش�د که مایکروس�افت برنامه هایی برای حذف برند »ویندوز فون« و 
جایگزینی عنوان »ویندوز« به جای آن دارد. دستگاه جدیدی متعلق 
به My Go در وبس�ایت این ش�رکت دیده ش�ده که به ج�ای لوگوی 
Windows Phone تنه�ا لوگ�و Windows در آن دیده می ش�ود. 
 GFW47 لوگوی ویندوز در پش�ت دستگاه جدید این ش�رکت با نام

قرار گرفته اس�ت، که می توانید با اس�تفاده از این لینک جزییات این 
اسمارت فون را مشاهده کنید. طرح و نقش�ه My Go برای درج برند 
ویندوز در دس�تگاه های تولیدی خود با اقدام ش�رکت اچ تی سی در 
 نام گ�ذاری نس�خه ویندوزفون�ی One M8 ش�باهت دارد؛ هر چند 
اچ تی سی همچنان در پشت دس�تگاه از عنوان ویندوزفون استفاده 
می کند. استفاده از برند »ویندوز« به نظر جزئی از برنامه مایکروسافت 

 ب�رای اتصال و یکی کردن نس�خه های وین�دوز RT و
ویندوزفون است که سال آینده به بازار وارد می شود. 
بنابراین قرارگیری این نسخه ویژه در اسمارت فون ها 
و تبلت های کوچک، دلیلی برای ادامه استفاده از برند 
ویندوزفون در دس�تگاه هایی که تلفن نیس�تند باقی 

نمی گذارد.

ویندوز فون حذف خواهد شد  تازه ها

یک اپلیکیشن 
کاربردی تایپ

 اپلیکشنی 
برای فایل های صوتی

اپلیکیش��ن کیبورد SwiftKey که همین حالا در اندروید اسم و رسم بسیار 
خوبی به هم زده، همزمان با معرفی نگارش نهایی iOS 8 برای این سیستم عامل 

نیز معرفی خواهد شد.
SwiftKey با قابلیت های بسیار خود، توانایی درک نوع نوشتن کاربران را دارد 

و به شکل پیاپی سعی در پیش بینی کلمات آنها می کند. 
یکی دیگ��ر از مهم ترین ویژگی ه��ای آن، قابلیت SwiftKey Flow اس��ت 
که با اس��تفاده از حرکت انگش��تان بر روی حروف مختلف کیب��ورد، کلمات 
 شما ثبت می شود. این امکان س��رعت تایپ را به شکل چش��مگیری افزایش 

می دهد. 

Louder MP3 یک سرویس تحت وب اس��ت که به شما اجازه می دهد 
 حجم صدای فایل ه��ای صوت��ی Mp3 را از طریق مرورگر خ��ود افزایش

 دهید.برای انجام این کار لازم است فایل صوتی با فرمت MP3 را از کامپیوتر 
خود انتخاب کنید و سپس بر روی » Upload Now« کلیک کنید.

تنها بعد از چند ثانیه قادر خواهید بود، فایل صوتی بهبود یافته و افزایش یافته 
درکیفیت و صدا را دانلود کنید.

  این موضوع می تواند برای طراحان وب بس��یار س��ودمند باشد. همچنین 
 این اپلیکیشن قابلیت استفاده برای کلیه کسانی را دارد که کار صوتی انجام 

می دهند و به نحوی کارشان با صوت طرف است.

همزمان با معرفی آیفون 6، مدل بزرگ تر این گوش�ی 
با نام آیفون 6 پلاس نیز معرفی گشت. آیفون 6 پلاس، 
اولین گوش�ی غول آس�ا و یا به اصطلاح فبلت کمپانی 
اپل اس�ت. بازارها فبلت ها بس�یار داغ اس�ت و رقبای 
سرس�ختی در این بازار وج�ود دارند. با ه�م نگاهی به 
برترین حریفان آیفون 6 پلاس می اندازیم. پیش از هر 
چیز لازم اس�ت که واژه ی فبلت را تعریف کنیم. فبلت 
به اصطلاح به گوشی هایی گفته می شود که ابعادی مشابه 
به تبلت ها دارند و از دو واژه ی Phone و Tablet گرفته 
شده اس�ت. اولین بار این اصطلاح توسط سامسونگ و 
برای گوشی گلکسی نوت و به دلیل صفحه نمایش بسیار 
بزرگ آن گفته ش�د. حال نگاهی به برترین فبلت های 
 Plus 6 Apple iPhone موجود در بازار و رقبای اصلی

می اندازیم.

مقایسه بین فبلت های موجود در بازار به بهانه آیفون 6

جنگ فبلت ها 
و سردرگمی خریداران 

   یک ش�اهکار نویسندگی 
از سامسونگ 

کمتر از یک هفته پیش، سامسونگ از چهارمین 
عضو خانواده ی نوت یعنی نوت4 پرده برداری 
کرد. خانواده  گوشی های گلکسی نوت، همواره 
به عن��وان برتری��ن فبلت های بازار ش��ناخته 
ش��ده اند و نوت 4 نی��ز از این قاعده مس��تثنا 
نیس��ت. صفحه نمای��ش 5.7 اینچ��ی با دقت 
QHD، پردازنده ی بسیار قدرتمند، دوربین 
عالی و قلم هوش��مند دیجیتالی با کاربردهای 
فراوان، تنها بخش��ی از مزایای این ابر گوشی 
عظیم الجثه محسوب می ش��وند. نوت 4 بدون 
ش��ک برترین رقیب آیفون 6 پلاس محسوب 

می شود.

G۳ یک زندگی خوب با   
پرچم دار حال حاضر کمپانی LG یعنی 
G3 یکی از بهترین گوشی های موجود 
در بازار اس��ت و صفحه ای هم اندازه با 
 G3 آیفون 6 پ��لاس دارد. از مزایای
می توان ب��ه قاب بس��یار باریک دور 
صفحه نمای��ش، دوربی��ن عال��ی با 
 QHD فوک��وس لی��زری و دقت
اش��اره کرد. G3 مس��لما رقیبی 
سرس��خت برای آیفون 6 پلاس 

خواهد بود.

   چینی ها دست بردار نیستند 
چینی ها نیز در این نبرد دس��ت خالی نیستند! 
 ،2014 IFA هفته ی گذشته و در نمایش��گاه
کمپانی موفق و محبوب هواوی، پرچم دار جدید 
 گوش��ی های خود را با نام اس��ند میت7 معرفی 
کرد. بدن��ه ای تماما فلزی، 
باتری قدرتمند با ظرفیت 
4100 میلی آمپر ساعت، 
حس��گر اثرانگش��ت و 
صفحه نمایش 6 اینچی، 
اس��ند میت7 را به یکی 
از برتری��ن گوش��ی های 
عظیم الجثه س��اخته ش��ده تا به این تاریخ تبدیل 

کرده است.

   نماینده ویندوز فون ها 
از اندروید که خارج ش��ویم، بد نیس��ت 
تا نگاهی هم به نماینده  سیس��تم عامل 

ویندوز فون بیندازیم. 
نوکی��ا لومی��ا 1520 برتری��ن فبل��ت 
مبتنی ب��ر سیس��تم عامل ویندوز فون 
اس��ت که البته یک س��الی از عمر آن 
می گ��ذرد. ول��ی هن��وز هم ب��ه لطف 
بهره گی��ری از صفحه نمایش 6 اینچی 
بس��یار با کیفیت، دوربی��ن بی نظیر و 
بهینه سازی های سیستم عامل ویندوز 
فون، یک رقیب جدی ب��رای آیفون 6 

پلاس محسوب می شود.

هنوز  یک هفته از معرفی گوشی های 
جدی�د کمپانی اپ�ل نگذش�ته ولی 
طب�ق س�نت همیش�گی، کمپان�ی 
رقیب شروع به تمسخر گوشی های 
جدی�د در صفحات رس�می توییتر 
و فیس ب�وک خ�ود کرده ان�د. با هم 
نگاهی به حمله ی ژاپنی ها، کره ای ها 

و تایوانی ها به اپل می اندازیم.

واکنش های طنز کمپانی ها به آیفون 6

»هیچ کس گوشی های بزرگ را نخواهد خرید!«

   سونی، هم رنگ جماعت شد 
اول از سونی شروع می کنیم. کمپانی که همیشه وجهه ای محترم و سربه زیر 
داشته و تا به امروز در این چنین رسم و رسومی شرکت نکرده بود. اما بالاخره 
سونی نیز هم رنگ جماعت شد و بنری در این رابطه در اکانت رسمی توییتر 
خود منتشرکرد. در این بنر، شعار »بزرگ تر از بزرگ تر« که شعار رسمی آیفون 6 
است با شعار »بهتر از بزرگ تر« تعویض شده است و »خواهان عالی باش« که 

شعار ویژه Xperia Z3 است در زیر آن نوشته شده است.

   تمسخر اپل به خاطر بزرگی 
HTC نیز ب��ا توجه به اینک��ه جدیدا با اپل 
قراردادی تا پایان سال 2022 درباره استفاده 
از حق ثبت های مشترک بسته بود، نتوانست 
مس��تقیما آیفون 6 را به س��خره گی��رد و با 
انتشار تصویری که اش��اره به شباهت زیاد 
HTC One M8 طراحی بین آیفون 6 و 

دارد، ورود اپ��ل را ب��ه کل��وپ س��ازندگان 
گوش��ی های ب��زرگ، زیبا و س��ریع تبریک 

گفته است.

در آخر به سامسونگ می رسیم که کمی بیش از حد در این زمینه 
فعالیت می کند و علاوه بر ش��عار، ش��ش ویدیو برای نشان دادن 

برتری های گلکسی نوت4 به آیفون 6، منتشر کرده است. 
در اولین تصویری که دراکانت توییتر سامسونگ واحد فیلیپین 
منتشر شده است، سخن معروف استیو جابز )موسس و مدیرعامل 

اسبق کمپانی اپل( به تمسخر گرفته شده است.
هنگامی که HTC گوشی HD 7 را با صفحه نمایش 4.3 اینچی 
معرفی کرد، در مقایس��ه با پرچم دار اپل در آن سال که آیفون 4 

بود، یک گوشی عظیم الجثه به حساب می آمد.
هنگامی که از استیو جابز در مورد این موضوع سوال پرسیده شد، 
استیو جابز گفت: »هیچ کس گوشی های بزرگ را نخواهد خرید!« 

و سامسونگ از این سخن برای تمس��خر آیفون 6 استفاده کرده 
و در زیر آن نوشته حدس بزنید چه کسی نظرش عوض شده.

علاوه بر این، سامسونگ مجموعه ای از ویدیوها را در این زمینه 
منتشر کرده است. 

این مجموعه تبلیغات شامل ش��ش ویدیو هستند و حتی یکی از 
آنها اختصاصا برای مشکلاتی که در اس��تریم زنده مراسم اپل به 

وجود آمد، ساخته شده است!
 بقیه تبلیغات نیز شامل قابلیت های گلکسی نوت 4 شامل مولتی 
تس��کینگ ویندوز، قلم استایلوس، شارژ س��ریع، صفحه نمایش 
بزرگ تر و شوخی با افرادی است که هنوز از ساعت های هوشمند 

نیازمند به گوشی های هوشمند استفاده می کنند.

   هیچ کس گوشی های بزرگ را نخواهد خرید!
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آخرین خبرها     بررسی ها حاکی از آن است که کباب، به خصوص در صورت نيم سوز حاوي مواد سرطان زا هستند.

 تویيتر 
!TwitPicقاتل

درانتظار
دیسک های بلوری

TwitPic یک کمپانی میزبانی عکس مانند Flickr است که خدمات بارگذاری 
 ،Noah Everett و اش��تراک گذاری عکس ها را برای توییتر فراهم می کرد. ام��ا
صاحب این کمپانی، از اتمام این همکاری و تعطیلی این کمپانی در25ماه سپتامبر 
امسال خبر داد. در متنی که صاحب کمپانی TwitPic برای اعلام پایان همکاری 
خود با توییتر منتش��ر کرده، گفته: »توییتر با ما تماس گرفته و تهدید کرده که یا 
بایداز استفاده نش��ان تجاری خود دست بردارید و یا دسترس��ی API توییتر را از 
دست خواهید داد«. وی یک یادداشت در صفحه شخصی توییتر خود برای دنبال 
کنندگانش گذاش��ت و گفت: از همه شما برای اس��تفاده از TwitPic و اینکه این 
افتخار را نصیب من کردید تا بتوانم کمکی در اشتراک گذاری لحظات شما داشته 

باشم، سپاسگزارم. 

طبق اخباری که به تازگی منتشر شده، ویکتور ماتسودا رییس هیات مدیره کمیته 
Blu-ray Disk Association Global Promotions اع��لام ک��رده که 
مراحل نهایی کسب لایسنس دیسک های بلوری 4K در نیمه نخست سال بعد به 
اتمام می رسد و سپس دستگاه ها و دیسک های با قابلیت پشتیبانی از رزولوشن های 
2160p از فصل تعطیلات س��ر از بازار در خواهند آورد. البت��ه نباید انتظار قیمتی 
پایین تر از بلوری های معمولی را برای بلوری های 4K داشت، کما اینکه خود ماتسودا 
نیز بر روی این موضوع صحه گذاشته اس��ت.اگرچه محتواهای اینترنتی با قابلیت 
استریمینگ آنلاین، گسترشی چش��مگیر را به خود دیده و خواهند دید، ولی این 
دیسک های بلوری هستند که جایگاه فروش بالا و اصطلاحا جهان شمولی بیشتری 

در بازارهای دنیای دیجیتال دارند. 

پرونده ویژه برای رونمایی از محصولات اپل 

بالاخره آیفون اپل هم قد کشید 
     آیف�ون های جدید، ب�زرگ تر، 

قوی تر، باریک تر!
بالاخره آیف��ون اپ��ل هم قد کش��ید و ب��ا تمام 
اصراری ک��ه اپل همواره در مورد س��ایز حداکثر 
4 اینچی محصولاتش داش��ت، مج��اب به تولید 
گوش��ی های بزرگ تر از 4 اینچ گش��ت. ظاهرا، 

در کوپرتین��و نیز بزرگ تر ش��د و چش��م جهانیان به استاندارد دست های کاربران بالاخره 
گوشی های بزرگ تر از 4 اینچ با لوگوی اپل روشن خواهد شد. گوشی اول که آیفون 6 نام دارد، یک صفحه نمایش 4.7 اینچی از نوع IPS را داراست که رزولوشن 
عجیب 750×1334 پیکسل را ارایه می کند. این رزولوشن، همان تراکم پیکسلی تکراری 326ppi را تولید می کند. در این مورد می شد انتظار یک رزولوشن 
عجیب جهت تولید مجدد تراکم پیکسلی 326 پیکسلی را داشت. ضخامت این گوشی اما نسبت به نسل قبلی یعنی آیفون 5s باز هم کمتر شده و به 6.9 میلی 
متر رسیده. اما همانند سال های قبل، با نسل تازه گوشی های اپل، نسل جدید پردازنده های این کمپانی هم معرفی شد. پردازنده 64 بیتی A8 که نسبت به 
مدل پیشین تا 25 درصد سریع تر شده و در پردازش گرافیکی نیز بیش از 50 درصد پیشرفت داشته. این چیپ 20 نانومتری بیش از 2 میلیارد ترانزیستور را 
در بر گرفته و در عین حال، 13 درصد از مدل A7 کوچک تر است. در ضمن،تا 20 شبکه پرسرعت LTE یا همان 4G که بزودی فعالیتش در کشورمان نیز 
آغاز می شود را پشتیبانی می کند. باز هم اپل در مورد ظرفیت باتری، عددی اعلام نکرد و تنها به گفتن عملکرد آن بسنده کرد. طبق اعلام اپل، باتری آیفون 

6 تا 14 ساعت مکالمه در حالت 3G را پشتیبانی می کند.

     یک دوربين 8 مگاپيکسل 
اما یکی از عجیب ترین عدم تغییرها در این گوش��ی، باقی ماندن سنسور 8 مگاپیکسلی بر روی آن بود! 
اپل باز هم از یک دوربین 8 مگاپیکسلی برای گوش��ی جدید خود استفاده کرد و تنها به بزرگ تر کردن 
پیکسل ها پرداخت. این دوربین همانند قبل قابلیت فیلم برداری با کیفیت 1080p را داراست و البته 
امکان فیلم برداری با کیفیت HD و البته سرعت بسیار عالی 240 فریم بر ثانیه نیز در این گوشی وجود 
دارد. آیفون قبلی نهایتا با س��رعت 120 فریم بر ثانیه می توانست فیلم برداری کند. دوربین جلویی هم 
تغییری در کیفیت نداشته و تنها با گشودگی بیش��تر دیافراگم، می توان انتظار عکس های بهتری را در 
شرایط نوری نا مناس��ب از این دوربین داش��ت. اما بالاخره اپل از موضع خود کوتاه آمد و به آیفون های 
جدید خود چیپ NFC را افزود! چیپی که بارها از عدم نیاز گوشی ها به آن گفته بود. با وجود این چیپ، 
یک سرویس جدید به نام ApplePay نیز معرفی گش��ت که می تواند جایگزین کارت های عابر بانک 
شود ) حداقل در کشور های صنعتی(. قیمت iPhone 6 نسبت به مدل قبلی تغییری نکرده و فقط یک 
تغییر در ظرفیت ها ایجاد شده که مدل 32 گیگابایتی دیگر تولید نخواهد شد و مدل های 16، 64 و 128 
گیگابایتی به فروش خواهند رس��ید. فعلا قیمت بدون قرارداد این گوشی اعلام نشده، اما از قیمت های 

می توان انتظار داشت قیمت های غیر قراردادی آن نیز همانند قراردادی گوشی 
آیفون 5s به ترتیب 649، 749 و 849 دلار باشد.

      بالاخره آیفون اپل هم قد کشيد
اما این تنها قسمتی از مراسم اپل بود و نه کل ماجرا، در ادامه 
از یک گوشی باز هم بزرگ تر رونمایی شد:آیفون بزرگ تری 
که شایعات مختلفی در مورد نام آن وجود داشت، آیفون 6 
ایکس، آیفون ایر و... اما نام این گوشی آیفون 6 پلاس انتخاب 
گش��ت.با یک صفحه نمایش 5.5 اینچی دارای رزولوش��ن 
 400ppi یعنی 1920×1080 که تراکم پیکسلی FullHD
5s را موجب می شود. این رزولوشن بیش از دو برابر آیفون 

محسوب می شود که با اینکه در بین برترین صفحه نمایش ها 
قرار نمی گیرد، اما برای گوشی های ساخت اپل تا به امروز یک 
جهش بزرگ محسوب می شود. این صفحه نمایش که از نوع 
IPS است، نسل جدید رتینا را به نمایش می گذارد که باید 
انتظار پیشرفت خوبی را از آن داشت. از نظر سخت افزاری، این 
گوشی تفاوتی با iPhone 6 نداشت و در همان سه ظرفیت 
16، 64 و 128 گیگابایتی عرضه خواهد شد. اما قیمت این 
گوشی نسبت به مدل مشابه 4.7 اینچی، در هر ظرفیت 100 
دلار گران تر است. یکی از اصلی ترین تفاوت های این گوشی 
با مدل مشابه در وجود لرزش گیر اپتیکال تصویر در دوربین 
اس��ت که در مدل 4.7 اینچی به ص��ورت دیجیتالی انجام 
 می پذیرد. رابط کاربری این گوش��ی هم همانند تبلت های

اپل به صورت افقی نیز طراحی ش��ده که با چرخش گوشی، 
خواهد چرخید.

ام�کان وج�ود حال�ت Landscape درآیف�ون بزرگ ت�ر و 
همچنين شایعاتی جدید در مورد ظرفيت بالای باتری آن از 
آخرین اخباری است که پيش از آغاز مراسم اپل در اینترنت 

شنيده شده است.

     شایعه اول چيست؟
یک��ی از مزایای اس��تفاده از تبلت ها به��ره گیری از ان��دازه صفحه 
نمایش بزرگ آنهاس��ت. چنین اندازه بزرگ��ی درخواندن ایمیل ها و 
نوشتن اسناد متنی و انجام حجم گسترده تری از کارها بسیارکاربرد 
دارد. حالا یکی از توس��عه دهندگان اپلیکیش��ن ه��ای iOS حالت 
Landscape را که پیش تر در آیپدهای اپل شاهد بودیم برای آیفون 
بزرگ تر نیز شبیه سازی کرده است. این توسعه دهنده در روش خود 
در واقع رزولوشن شبیه س��از iOS را در حالت 733x414 پیکسل 
قرار داده است. همان طور که در تصویر نیز ملاحظه می کنید در این 
حالت سیستم عامل اجازه نشان دادن اطلاعات در حالتی وسیع تر را 
می دهد. به عنوان مثال در همین تصویر اپلیکیشن Contact و نحوه 

نمایش متفاوت اطلاعات را در آن ملاحظه می کنید.
چنین شبیه سازی باعث شده که وبسایت 9to5Mac امکان وجود 
 8 iOS چنین مُدی را برای آیفون بزرگ تر محتمل بداند. علاوه بر آن
ظاهرا حالتی به نام Adaptive UI نیز در خود گنجانده که ممکن 
است به همین حالت ذکر شده مرتبط باشد. البته این موضوع تنها در 
حالت حدس و گمان اس��ت و باید تا معرفی و بررسی آیفون 6 اصلی 

همچنان منتظر بمانیم.

     و اما شایعه دوم ... 
خبر دوم باز هم به همان مشکل همیشگی بازمی گردد؛ باتری آیفون! 
ویدیوی که از طرف وبسایت معتبر Nowhereelse در وب منتشر 
شده باتری آیفون 5.5 اینچی را به تصویر می کشد. در تصویر میزان 
ظرفیت این باتری 2915 میلی آمپرس��اعت ذکر شده که در صورت 
واقعیت، علاوه بر یک پیشرفت بزرگ برای خود آیفون، می تواند باعث 
خوشحالی بسیاری از منتظران آیفون 5.5 اینچی نیز باشد. البته باید 
توجه داش��ت که این ظرفیت از اعداد شایعه ش��ده پیشین بزرگ تر 
است. شایعه های گذشته بر روی باتری 2100 میلی آمپرساعتی برای 
آیفون 4.7 اینچی و باتری 2500 میلی آمپرساعتی برای آیفون 5.5 
اینچی اتفاق نظر داشتند.این خبر را نیز علیرغم منبع تقریبا مطمئن 

آن نمی توان با قطعیت پذیرفت. 

 دو شایعه جدید 
از فبلت آیفون 6

وقت شناسی به سبک اپل

خدا حافظی 
iPhone4s با
اگر جزو طرفداران قدیمی گوشی های ساخت کمپانی اپل 
 iPhone 4 باشید، مسلما طراحی فوق العاده ی گوشی های
و iPhone 4s جایگاه ویژه ای برای شما خواهند داشت. 

گوش��ی هایی بی نهایت دوست داش��تنی و خوش دس��ت 
با بدن��ه ای تماما فل��زی که ب��دون اغراق، ج��زو زیباترین 
گوشی های ساخته شده تا به امروز محس��وب می شوند. با 
 iPhone 4s معرفی آیفون های 6 و 6 پلاس، اپل رسما تولید

را برای همیشه متوقف نمود.
با اینکه از لحاظ نرم افزاری، iPhone4s هنوز پش��تیبانی 
می شود و کاربران این گوش��ی می توانند به نسخه ی هشتم 
از سیس��تم عامل iOS نیز به روزرس��انی نماین��د، ولی این 
گوشی دیگر تولید نش��ده و از وب سایت اپل قابل خریداری 

نخواهد بود. 
مسلما برای کسانی که بدنه ی مستحکم، زیبا و در عین حال 
خوش دس��ت iPhone 4s را می پس��ندند، این خبر کاملا 

ناراحت کننده است. 
دلیل ای��ن امر ه��م، تغییرات ایج��اد ش��ده درطراحی اپل 
درگوش��ی های س��ری 5 و 6 خود اس��ت که حتی بعضی از 
طرفداران اپل هم، طراحی این گوش��ی ها را نمی پسندند و 
همچنان iPhone 4s را برترین گوش��ی س��اخت کمپانی 

اپل می دانند.
پارسال و هنگام معرفی آیفون های 5s و 5c، اپل اعلام کرد 
که آیف��ون 5 دیگر تولید نخواهد ش��د و گوش��ی های قابل 
 5s 5 وc ،4s خریداری از وب س��ایت اپل ب��ه آیفون ه��ای

محدود شدند.
 امسال با اضافه ش��دن آیفون های 6 و 6 پلاس، شاهد جدا 
شدن آیفون 4s از این لیست هستیم و درحال حاضر چهار 
گوشی آیفون 5s ،5c، 6 و Plus 6 تنها گوشی های قابل تهیه 

از سایت اپل هستند.

بعد از مدت ها انتظار سرانجام کنفرانس اپل در نهم سپتامبر و ساعت 21:00 
به وقت ایران شروع به کار کرد. ساعت ها انتظار در پشت درهای سالن، آن 
هم زمانی که به نظر می رسید، دیگر گفتنی های اپل پایان یافته است به نظر 
بی فایده بود چرا که معرفی محصولی که مدت هاس��ت اطلاعات آن فاش 
شده شاید برای همه اتفاق بزرگی نبود تا این که تیم کوک مدیر عامل اپل 
به روی صحنه بازگش��ت و در لحظه ای که می توانست پایان مراسم باشد 
یکی از محصولات تاریخ س��از اپل را معرفی کرد. یک اتفاق هیجان انگیز، 
بعد از مدت ها ش��ایعه پردازی در مورد محصولی که هیچ عکسی از آن در 
دسترس نبود ساعت اپل معرفی شد تا پوشش یاقوتی را که انتظار داشتیم 
درهشتمین نسل آیفون ببینیم بر روی مس��تطیلی دوست داشتنی روی 

دست مدیر عامل اپل ببینیم.
این ساعت که در سه پیکره مختلف عرضه شده است، بسته به سلیقه شما 

می تواند س��اعتی طلایی، استیل یا آلومینیومی باش��د که هر سه انتخاب 
در کنار شش بند مختلفی که برای آن س��اخته شده است، نمایشی تازه از 
زیبایی اس��ت که به دلیل س��رامیک به کار رفته در زیر آن به شدت مقاوم 
خواهد بود. از سرامیک و یاقوت به خدمت گرفته شده درصفحه آن گفتیم 
ولی ناگفته پیداست که تنوع بی نظیری که همیشه برای لوازم جانبی اپل 
وجود داشته است در مورد این محصول نیز صدق خواهدکرد. صفحه این 
ساعت نس��بت به لمس بیش از س��ایر محصولات موجود در بازار حساس 
است، به نحوی که تفاوت لمس کوتاه و چند لحظه ای را به سادگی درک 
خواهد کرد و واکنش های متفاوتی به آن خواهد داشت، اما این تمام ماجرا 
نیست به جز قابلیت لمس شما با استفاده از پیچ زیبای به کار رفته در کناره 
آن و یا استفاده از سیری قادر به انجام خواسته های خود خواهید بود. اپل 
معتقد است به لطف حسگرهای مختلف به کار رفته این محصول بیش از 

سایر ابزارهای پوشیدنی موجود در بازار قادر به کنترل سلامتی 
شما خواهد بود.

اپل که همواره تلاش داش��ت تا راه های ارتباطی را به س��بک و 
سیاق خود گسترش دهد این بار در این ساعت نیز به این تلاش 
ادامه داد، استفاده کنندگان ساعت تازه اپل قادرخواهند بود تا 
به شکل تازه ای با هم در ارتباط باش��ند. همچنین این ساعت 
عضوی دوست داش��تنی برای توس��عه رابط تازه پرداخت اپل 
خواهد بود و شما به لطف تکنولوژی NFC به کار رفته در آن به 
سادگی قادر خواهید بود تا پرداخت های خود را مدیریت کنید.

این س��اعت ضد آب که با قیمت پایه 350$ در کنار آیفون های 
تازه اپل عرضه ش��ده اس��ت رقیب تازه و سرس��ختی برای سایر 

محصولات پوشیدنی و ورزشی است.
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دانـــــش

روزنامــه خــری، فرهنگــی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

آخرين خبرها    معاون خدمات شهري شهرداري اصفهان از اجراي طرح احداث يك هزار خانه خورشيدي در اصفهان خبر داد.

درآمدزايی گوگل برای خالقان ويديو 
خالقان ویدیوهای یوتیوب هم اکن��ون تنها از طریق تبلیغات 
قرارگرفته بر روی ویدیوها کسب درآمد می کنند، اما قابلیتی 
جدید که یوتیوب بدون اعلام رسمی برای یوتیوب در نظر گرفته 
می تواند امکان کمک به خلاقان یوتیوب را به شکل دیگری نیز 
میسر کند؛ از طریق کمک مستقیم پول! با امکان جدیدی که 
در یوتیوب قرارداده ش��ده، بینندگان یک ویدیو می توانند در 
صورت تمایل به صاح��ب یک کانال کمک نق��دی کنند. این 
امکان هم اکنون در کشورهای استرالیا، ژاپن و مکزیک قرار داده 

شده است.البته در این میان گوگل نیز سهم بسیار کوچکی را 
از پول پرداختی به صاحب کانال کم می کند؛ به عنوان مثال در 
صورت کمک 10 دلاری به صاحب کانال، در اصل 9.29 دلار 
به حساب وی واریز می شود و بقیه پول به حساب خود گوگل 

واریز می شود.
    خواب هايتان را تکنولوژيك ببينيد

ممکن است قبل از خواب احتیاج به استفاده از تبلت یا گوشی 
هوشمند پیدا کنید و درعین حال خسته بوده و بخواهید روی 

تخت هنگام اس��تراحت این کار را انجام دهید. گیره موس��وم 
به »یوسی آبو« ممکن است مشکل ش��مارا حل کند تا هنگام 
خواب، روی تخت دراز کش��یده و بدون نگه داش��تن تبلت با 
دست، نمایشگر را مرور کنید. اتصال پایه به وسیله گیره به بدنه 
میز نزدیک محل قرار گرفتن ش��ما به صورت بازوی فولادی و 
چرخش به صورت 180 درجه عم��ودی و360 درجه و تنظیم 
کش��ویی تبلت و قفل کردن آن در موقعیت دلخواه، راه آسان 
استفاده از این وسیله جالب است که حدود 30 دلار قیمت دارد.

 کامپيوتر و گوشی موبايل هر دو وسايل قدرتمند 
و کاربردی در زندگی روزمره ما هستند، اما وقتی 
می توانند نيازهايم�ان را به کلی برطرف کنند که 
به هم متصل ش�وند. به گزارش ديج�ی کالا البته 
در رابطه ب�ا اتصال از طريق کاب�ل USB صحبت 
نمی کني�م، بلکه به اتص�ال گوش�ی همراهتان و 
کامپيوتر ب�رای کار ک�ردن با تمام�ی برنامه ها از 
قبيل صحبت کردن از طريق دسکتاپ کامپيوتر، 
انتقال اطلاعات و ارسال پيام و ... می پردازيم. در 
اينجا می خواهيم سه برنامه به منظور اين اتصال 

معرفی کنيم.

ترفندهايی که در کامپيوتر می توان از آن استفاده کرد

از کامپيوترتان
  به عنوان 

يك گوشی موبايل استفاده کنيد  

اتصال گوشی از طريق
Everything 

ای��ن برنامه ب��رای گوش��ی های اندروید و 
برنام��ه ای به ن��ام Handoff در آینده ای 
نزدیک به منظور استفاده برای iOS 8 برای 
مکالم��ه از طریق کامپیوتر و ب��ه کار بردن 
برنامه های درون گوشی همراهتان بر روی 

دسکتاپ کاربرد دارد.

Moaxis معرفی برنامه 
برنامه بعدی به نام Pushbullet در س��ال گذشته در 
حال رش��د و بهتر ش��دن بود. در این برنام��ه می توانید 
فایل و لینک را با کامپیوتر خ��ود ردوبدل کنید. در این 
برنامه رایگان می ت��وان به خوبی موقعی��ت جغرافیایی 
را به اش��تراک گذاش��ت. در زمان هایی که می خواهید 
Notificationهایتان همانند تماس، پیام کوتاه و... 
را در صفحه نمایش کامپیوتر ببینید، این برنامه بس��یار 

مفید و کارآمد است.

Airdroid برنامه ای متداول به نام 
این برنامه یکی از متداول ترین برنامه های رابط بین گوشی موبایل و کامپیوتر است. این برنامه نیز همانند برنامه های بالا می تواند Notification های گوشی موبایل شما 

را بر روی مانیتور کامپیوتر نمایش دهد.

يك برنامه کاربردی از توشيبا؛

با وجود تکنولوژی های ارتباطی چون وای فای، بلوتوث، 4G و 
البته NFC شاید دیگر نیازی به یک متد دیگر برای نقل و انتقال 
فایل ها نباشد. اما توشیبا این گونه فکر نمی کند و حداقل فضا را 
برای ورود یک تکنولوژی دیگر به نام TransferJet مناسب 
دیده است. ترنفس��فرجت البته یک تکنولوژی جدید نیست و 
مدت ها قبل توسط سونی طراحی شده بود 
 TransferJet و در سال 2008 تحت نام
Consortium معرفی ش��ده بود. این 
تکنولوژی در آن زمان شرکت های بزرگی 
چ��ون س��ونی، المپ��وس و 
توشیبا را گرد 

یکدیگر جمع کرده بود. این تکنولوژی به دو دستگاه الکترونیکی 
اجازه می دهد که مانند NFC با ق��رار گرفتن در کنار یکدیگر 
به تبادل اطلاعات بپردازند ولی سرعتی که یک ترنسفرجت در 

انتقال اطلاعات دارد بسیار بیشتر است. 
ترنسفرجت می تواند تا سرعت 375Mbps به انتقال اطلاعات 
بپردازد و به گفته توش��یبا یک فایل HD بیست ثانیه ای را در 

یک ثانیه منتقل می کند.
توشیبا از امس��ال آداپتورهای یو اس بی ترنس��فرجت را برای 
اسمارت فون های اندرویدی، تبلت ها و پی سی های ویندوزی 

در اروپا به فروش می رساند.
اگرچه یو اس بی آداپتورها نخستین هدف توشیبا برای همه گیر 
کردن این محصول در بازار هستند، با این حال این شرکت قصد 
دارد پس از این مرحله با شرکت های تولیدکننده اسمارت فون 
برای تعبیه همیشگی این تکنولوژی در درون اسمارت فون ها 

به مذاکره بپردازد.

همیشه محصولات آیفون ساعت 9:41 را نشان می دهد! 
هنگام معرفی محصولات اپل ساعت 9:41 در بالای صفحه 
در سایز بزرگ نشان داده می ش��ود. حالا سوال این است 
چرا دقیقا 9:41 و چه ویژگی می تواند داش��ته باشد؟باب 
بورچر از مدیران ارشد اپل جواب این راز را این گونه افشا 

می کند:» نمی دان��م تا به حال توج��ه کرده اید یا نه، 
صفحه نمایش همه محصولات اپل به هنگام معرفی 
ساعت 9:41 را نشان می دهند چون اولین آیفون در 
این ساعت معرفی شده و به همین دلیل بعد از این نیز 

اگر این ساعت را دید اصلا تعجب نکنید«

 چرا آیفون 6،
ساعت 9:41 را نشان می دهد؟

NFC را فراموش کنید 
و با ترنسفرجت آشنا شوید
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روزنامــه خــری، فرهنگــی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

آخرین خبرها    ؟؟؟؟؟؟؟؟؟

؟؟؟؟ ؟؟؟؟ ؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟
ب؟؟؟؟؟ 

؟؟؟؟؟؟  
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نمایشگاه فروش پاییزه به جوار پل شهرستان آمد  قراردادهای برقی ایران و روسیه در راه است
نمایشگاه عرضه مستقیم کالا )فروش پاییزه( از 23 تا 29 شهریور 
 ماه طی س��اعات بازدی��د 16 ت���ا 23 در محل نمایش��گاه های 

بین المللی استان اصفهان واقع در پل شهرستان برپاست.
به گزارش واحد رسانه شرکت نمایشگاه های بین المللی استان 
اصفهان، این نمایشگاه متش��کل از 250 غرفه در فضایي بالغ بر 

8500 مترمربع و در سه سالن نمایشگاهی برپا شده است.  
در این فضا انواع پوش��اك دوخته، لوازم خرازي، تریکو، پارچه و 
منسوجات، کیف و کفش، لوازم التحریر، مواد غذایي و بهداشتي، 
س��لولزي، پلاس��تیك و ملامین عرضه شده اس��ت. بیشترین 

مشارکت کنندگان مربوط به بخش پوشاك با بیش از 100 غرفه 
و پس از آن مربوط به بخش کیف  و کفش و لوازم التحریر هستند 
که هر کدام با بیش  از 30 غرفه به ارایه محصولات متناسب با این 

فصل سال می پردازند.  
این نمایشگاه با نظارت و گزینش سازمان صنعت، معدن و تجارت 
اس��تان اصفهان در بخش معرفي و هدایت واحدهاي صنعتي و 
اتاق اصناف اصفهان در بخ��ش واحدهاي توزیعي و با هدف ارایه 
کالاهایی با قیمت متناس��ب و متعادل در آستانه سال تحصیلی 

جدید برپا شده است.

به گزارش اصفهان زیبا به نقل از پاون، معاون وزیر نیرو در امور برق 
و انرژی اظهار داشت: مراجعه های مکرری در ماه های اخیر از طرف 
کشورها و شرکت های خارجی برای سرمایه گذاری در صنعت برق 
ایران صورت گرفته است. هوشنگ فلاحتیان افزود: خوشبختانه 
مراجعه ها به ص��ورت قابل توجهی افزایش پیدا ک��رده و تمایل به 
سرمایه گذاری از سوی شرکت های معتبر بین المللی بیشتر شده 
است. وی با اشاره به دو نمونه از پیشنهادهای شرکت های معتبر 
خارجی جهت حضور در صنعت برق ایران، گفت: پیش��نهادهای 
زیادی از سوی ش��رکت های اروپایی و غیراروپایی صورت گرفت 

که به عنوان نمونه، دو پیشنهاد مبنی بر ایجاد هزار و 500 مگاوات 
نیروگاه خورشیدی ارایه شده که در حال تعامل، بررسی و گفت وگو 
هستیم. فلاحتیان با بیان اینکه همکاری های ما در فضای جدید 
با کشور روسیه در حال توسعه است و با توجه به برنامه ریزی های 
صورت گرفت��ه، حج��م مبادله های خود با کش��ور روس��یه را به 
چندین برابر مقدار کنونی می رس��انیم، اظهار داش��ت: براساس 
تفاهم نامه هایی که به تازگی مبادله شده، چارچوب های همکاری 
مشخص شده و در ماه های آینده قراردادهایی جهت سرمایه گذاری 

این کشور در زمینه های مختلف صنعت برق منعقد می شود.

آیا کسب درآمد از طریق تعمیر کامیون های حمل مشروبات الکلی 
جایز است؟

حض�رت آی�ت الله خامن�ه ای: اگر کامی�ون ها ب�رای حمل 
مشروبات الکلی مورد اس�تفاده قرار بگیرند، در این صورت 

اشتغال به تعمیر آنها جایز نیست. 

آمادگی روسیه
 برای تلافی تحریم ها

 واردات نفت کره جنوبی 
از ایران ۲ برابر شد

عرضه محصولات فولادی 
در بورس کالا

ندری بلوس��وو، مش��اور اقتصادی رییس 
جمهور روس��یه اعلام کرد، دولت روس��یه 
برای تلافی تحریم ها طرح خ��ود را آماده 
کرده اس��ت. وی افزود: از زمان آغاز اعمال 
تحریم ه��ای غ��رب علی��ه روس��یه، این 
کش��ور طرح مقابله با آنها را آم��اده کرده 
اس��ت، اما این ب��دان معنا نیس��ت که آنها 
را اجرایی کند. ب��ر همین اس��اس و بنا به 
 گفته این مقام روس��ی،  روسیه طرح هایی

را با هدف تلاف��ی تحریم ه��ای اروپا علیه 
این کشوردرهرسطحی فراهم کرده است.

بلوس��وو افزود: ما طرح خ��ود را بر مبنای 
مقابله با هر س��طح از تحری��م از کمترین 
سطح تا سطح اعمال ش��ده علیه ایران آماده 
کرده ایم. این امکان وجود دارد که روس��یه 
بخشی و یا تمام این طرح ها را برای مقابله 

با اروپا اجرایی کند.

ص��ادرات نف��ت ای��ران ب��ه ک��ره جنوب��ی در 
 ماه آگوس��ت)اوت( نس��بت به یك س��ال قبل

دو برابر شد.
آمارهای گمرکی اولیه روز دوش��نبه نشان داد 
که سئول در ماه گذشته 567 هزار و 913 تن، 
معادل 134 هزار و 284 بشکه در روز نفت خام 
از تهران خریداری کرده است، در حالی که این 
رقم یك ماه قبل 558 ه��زار و 690 تن، و یك 

سال قبل، 272 هزار و 90 تن بود.
حج��م پایی��ن واردات نفت ک��ره از ای��ران در 
آگوست 2013 نش��ان دهنده اقدام این کشور 
برای رس��یدن به ه��دف کاه��ش 15درصدی 
واردات نفت از ایران در بازه زمانی ژوئن تا نوامبر 
جهت برخ��ورداری از معافی��ت از تحریم های 
آمریکا بود.ک��ره جنوبی ماه گذش��ته مجموعا 
11.4 میلیون تن نفت وارد ک��رد، در حالی که 
این رقم در آگوست س��ال گذشته 9.7 میلیون 

تن بود.

انواع ورق های ف��ولادی در هفته جاری در 
بورس کالای ایران عرضه می شود. شرکت 
ف��ولاد مبارکه اصفهان در ص��ورت تقاضا با  
40 هزارو 700 تنورق گرم C به قیمت 17 
هزار و 77 ریال و به صورت س��لف در تالار 
محصولات صنعت��ی و معدنی بورس کالای 
ایران حضور می یابد. این شرکت همچنین 
در صورت تقاضا 28 ه��زار و 600 تن ورق 
گرم B را به قیمت 16 هزار و 707 ریال و به 

صورت سلف عرضه می کند.
 از دیگر محصولات عرضه ش��ده ش��رکت 
ف��ولاد مبارک��ه اصفه��ان در ای��ن روز هم 
می توان به ش��ش هزار تن ورق س��رد B و 
 2500تن ورق قلع اندود اشاره کرد. شرکت 
ذوب آهن اصفهان نیز سه هزار تن تیرآهن 
 27 را به قیمت 19 هزار و 200 ریال عرضه 

می کند.

رایزنی برای حل مشکل 
صادرات سیمان

تولید  ۱۸ میلیون تنی ۳ غله 
مهم در سال زراعی جاری

دبیر انجمن صنف��ی کارفرمایان صنعت س��یمان 
با بی��ان اینکه انجم��ن آمادگی دارد تا مش��کلات 
صادرکنندگان س��یمان را در بازارهای بین المللی 
برطرف سازد، افزود: با رایزنی های لازم با مسوولان 
مختلف کشور، مشکلات پیش روی صادرکنندگان 
را برطرف خواهیم کرد. وی اضافه کرد: انجمن هنوز 
درخواستی را از سوی صادرکنندگان سیمان برای 
رفع مشکلات گمرکی بازار تاجیکستان را دریافت 
نکرده است، اما به محض دریافت مشکلات رایزنی 

خود را آغاز می کنیم.
دبیر انجمن صنفی کارفرمایان صنعت س��یمان با 
اشاره به اینکه در پنج ماه نخست امسال 29 میلیون 
و 500 هزار تن سیمان در کشور تولید شده است، 
تصریح کرد: از این میزان، س��یمان تولیدی حدود 
پنج میلی��ون 800 هزار تن س��یمان و  دو میلیون 
کلینگر صادرشده اس��ت. وی یادآور شد: هنوز در 
رابطه با هزینه ها و نحوه معاملات سیمان اختلاف 

نظرهایی با بورس کالا داریم. 

وزارت کش��اورزی آمری��کا در جدیدترین 
برآورد خود پی��ش بینی کرد تولید س��ه 
غله مهم ایران در س��ال زراع��ی جاری با 
کاهش 7.5 درصدی نس��بت به سال قبل 
به 17.88 میلیون تن برسد. ایران در سال 
زراعی گذشته 19.35 میلیون تن گندم، 
جو و برنج تولی��د کرده بود که بر اس��اس 
پیش بینی وزارت کش��اورزی آمریکا این 
 رقم در س��ال جاری به 17.88 میلیون تن 
می رس��د.این گزارش پی��ش بینی کرده 
است تولید گندم ایران در سال جاری 1.5 
میلیون تن کمتر از سال قبل باشد و به 13 

میلیون تن برسد.
 ایران در سال گذش��ته 14.5 میلیون تن 
گن��دم تولید ک��رده بود.تولید ج��و ایران 
نسبت به سال قبل تغییری نخواهد داشت 

و در سطح 3.2 میلیون تن باقی می ماند.

اقتصاد و 
صن�عت

در نشست مشترك رییس سازمان بورس، مدیرعامل بورس 
تهران، مدیرعام��ل فرابورس و جمعی از مدیران ارش��د بازار 
س��رمایه با کارگزاران بورس، درخصوص شرایط کنونی بازار 
سرمایه و راهکارهای بهبود شرایط بحث و تبادل نظر شد.در 
این نشس��ت اتخاذ راهکارهای��ی برای حل مش��کل کمبود 
نقدینگی در بازار، س��اماندهی نرخ س��ود بانکی، تسریع در 
 تعیین تکلی��ف نرخ خوراك مایع پتروش��یمی ه��ا و فرمول 
کیفی سازی پالایش��گاه ها، فعال س��ازی بازار آتی سهام به 
منظور تنوع بخشی بیش��تر به ابزارهای مدیریت ریسك در 

بازار، اجرای هرچه سریع تر سیاس��ت های خروج از رکود از 
سوی دولت به منظور جلوگیری از رخوت بیش از حد در بازار، 
اعتمادبخش��ی به فعالان بازار و جلوگیری از ایجاد جو روانی 
منفی و در نهایت، ش��فاف س��ازی درخصوص نحوه اجرای 
سیاست دولت برای جلوگیری از بنگاه داری بانك ها و درنظر 
گرفتن ملاحظات مربوط به بازار سرمایه در این خصوص، عدم 
گره خوردن بیش از حد بازار به نتایج مذاکرات و گس��ترش 
صندوق های بازارگردانی اختصاصی، ازجمله پیشنهادات و 
راهکارهای مطرح شده از سوی کارگزاران در این نشست بود.

علی قنبری که روز گذش��ته به عنوان رییس جدید شرکت 
بازرگانی دولتی معارفه ش��د، اظهار کرد: نیاز  کشور در رابطه 
با کالاهای اساسی بخشی از طریق واردات و بخشی از طریق 
تولید داخلی تامین می شود که در حال حاضر عمده فعالیت 

سال جاری این شرکت مربوط به تامین گندم بوده است.
وی تصریح کرد: در سال جاری قرار اس��ت هفت میلیون تن 
گندم داخلی و هفت میلی��ون و 300 هزار تن گندم از طریق 
واردات خریداری شود که تا به امروز ش��ش میلیون و 700 
هزار تن گندم از تولید داخلی و ش��ش میلی��ون تن از طریق 

واردات خریداری شده است.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: تلاش ش��ده 
است دولت حداقل تصدی گری را داشته باشد و حجم اعظم 
کار توس��ط بخش خصوصی صورت گی��رد و در صورت نیاز 

شرکت بازرگانی دولتی وارد عمل شود.
قنبری اظهار کرد: تصمیم گیری نهایی در رابطه با قیمت نان 
انجام نش��ده و در مرحله کارشناسی هزینه ها و میزان ضرر و 
زیان هستیم که امید اس��ت دولت بتواند برخورد منطقی در 

رابطه با قیمت نان انجام دهد.

پیش بینی خرید گندم داخلی به مرز تحقق رسید بهبود بازار سرمایه در گرو اجرای سیاست های خروج از رکود است

احـکام اقتصادی

سبک زنـدگی

اخبــار

سیاست های  اقتصادی مطلوب در 
عرصه تحقق و توسعه اقتصاد مقاومتی 

سیدمهدی س�لطانی: مهم ترین سیاست های  اقتصادی مطلوب 
در عرصه تحقق و توسعه اقتصاد مقاومتی را می توان چنین برشمرد: 
 1- ایجاد آش��فتگی همه جانبه در جامعه اس��لامی ب��ه منظور دفع

تحریم های دشمنان 
2- مقاوم سازی دایمی و پایدار ساختارهای  اقتصادی کشور 

3- گسترش مشارکت و حضور مردمی در عرصه اقتصاد و فعالیت های  
اقتصادی 

4- قراردادن مسیر  اقتصاد اسلامی در جهتی که مبتنی بر کارآمدی 
و آینده نگری صحیح و مطلوب باشد. 

5- آس��یب زدایی و ترمی��م نهاده��ای فرس��وده و ناکارآمد موجود  
اقتصادی 

6- تقویت رویکرد جامعه و مردم در نظام اس��لامی در عرصه تامین 
حیات مادی با ایستادگی و مقابله جدی و دایمی با فشارها و تهدیدات 
و تحریم های دش��منان و تاکید مداوم بر حرکت اقتصادی کشور در 

مسیر توسعه و خودکفایی

در طی سال های اخیر اقبال مردم به سمت 
خودروهای تولید داخل از آن جهت افزایش 
داش��ته که مردم دوس��ت دارند خودرویی 
خری��داری کنند تا در صورت بروز مش��کل 
بتوانند با صرف کمتری��ن هزینه و از طریق 
نزدیك ترین نمایندگ��ی آن را تعمیر کنند 
و به راه خود ادامه دهند. از س��وی دیگر، با توجه به دغدغه های 
مقام معظم رهبری که راهبردهای اقتصاد مقاومتی را در سطوح 
مختلف ارایه کردن��د، ایجاد رضایت در مص��رف کالاهای تولید 
 داخل مس��اله ای مهم در پیش��رفت و رونق اقتصاد به حس��اب 
می آید، این در حالی است که در شرایط کنونی وضعیت خدمات 

پس از فروش نه تنها مطلوب نیست، بلکه مراکز خدمات پس از 
فروش پاس��خگوی نیاز مشتریان نیس��تند. معمولا افراد هنگام 
بروز مش��کل فنی با ازدحام جمعیت و پاسخگو نبودن مسوولان 
نمایندگی ها مواجه ش��ده و جز نارضایتی و اتلاف وقت چیزی 

دستشان را نمی گیرد.

   فاصله زیاد تا استانداردهای جهانی
این نارضایتی ه��ا به حدی رس��یده که واکن��ش وزیر صنعت، 
 معدن و تجارت را نیز در پی داشته است. در این رابطه نعمت زاده از 
شرکت های خودروسازی خواسته تا سطح خدمات پس از فروش 
در استان ها شرایط متوازن داشته باشد. بر این اساس، مقرر شده 

ش��رکت ها و نمایندگی هایی که حائز شرایط مطلوب در زمینه 
خدمات پس از فروش نیس��تند، در مدت س��ه 
ماه اقدامات لازم را جهت ارتقای س��طح کیفی 
خود انجام دهند. قربانی، س��خنگوی ش��ورای 
سیاست گذاری خودرو نیز در این زمینه گفت: 
در نوزدهمین جلس��ه ش��ورای سیاست گذاری 
و نظارت ب��ر صنعت خودرو به  ط��ور متمرکز بر 
مباحث کیفی و خدمات پس از فروش پرداخته 
ش��د و در این راس��تا گزارش کاملی از س��وی 
شرکت بازرس��ی کیفیت و استاندارد ایران ارایه 

شد.
وی افزود: این گزارش به ارزیابی دقیق عملکرد 
شرکت های خودروسازی در خصوص خدمات 
پس از فروش پرداخته بود. س��خنگوی شورای 
سیاس��ت گذاری صنعت خودرو اف��زود: بر این 
اساس، روند کلی خدمات بهبود یافته، ولی برای 
دستیابی به اس��تانداردهای جهانی می بایست 

روند بهبود، سرعت بیشتری بگیرد.
وی تاکید کرد: قرار ش��د در ش��اخص های ارزیابی سطح کیفی 
و عملکرد ش��رکت های خودروس��ازی و خدمات پس از فروش، 

بیشترین توجه به رضایتمندی مشتری متمرکز شود.

   تحویل خودروهای صفر کیلومتر همراه با نقص های 
متعدد

اما ای��ن روزه��ا نارضایت��ی م��ردم از بازار خ��ودرو به واس��طه 
قیمت گذاری ه��ای غیر منطقی بیش��تر ش��ده اس��ت. هرچند 
خودروس��ازان افزای��ش قیمت محص��ولات خود را ب��ا توجه به 
افزایش هزینه های تولی��د امری طبیعی می دانن��د، اما گویا در 
جلب رضایت مشتریان خود هنوز نتوانسته اند به توفیقاتی دست 
پیدا کنند؛ زیرا همچنان گلایه های مردم نه تنها از قیمت ها بلکه 

از نحوه خدمات پس از فروش خودروها تداوم دارد، این در حالی 
است که امروزه در دنیا یکی از اصلی ترین راه های 
جلب مش��تری و بقای هر ش��رکت خودروسازی 
ارایه خدمات مناسب به مش��تریان پس از فروش 
محصول است. به طور کلی خدمات پس از فروش 
را باید به عنوان یك رکن در اطمینان بخش��یدن 
به مش��تری از کیفیت محصول و جذب مش��تری 
مورد توجه قرار داد، اما متاسفانه در ایران داستان 
سرگردانی مش��تری برای گرفتن خدمات پس از 
فروش باعث می شود مطالبه گری مشتری نه یك 
حق، بلکه یك گرفتاری محسوب شود.گارانتی های 
ناکافی و اس��تفاده از قطعات بی کیفیت، دریافت 
مبالغ سنگین برای تعمیر خودرو و نامناسب بودن 
خدمات نمایندگی ها را باید عمده مشکلات مردم 
با نمایندگی های خدمات پس از فروش دانست، اما 
بروز عیب و نقص فنی در خودروهای صفر کیلومتر 
بحثی نیست که بتوان به آسانی از کنار آن گذشت. 
بعد از آن که بسیاری از مردم بعد از تحویل گرفتن 
خودرو با بروز عیوب متعدد در خودرو مواجه شدند، ایران خودرو 
مجبور شد طی اطلاعیه ای از مالکان خودروهای رانا، پژو 206 و 
پژو اس دی مدل  سال های 92 و 93 درخواست  کند برای بررسی 
و بازبینی سیس��تم برقی به نزدیك ترین نمایندگی مجاز ایران 

خودرو در سراسر کشور مراجعه کنند.
 کارشناس یکی از این نمایندگی ها استفاده از قطعات نامرغوب 
و بی کیفیت را دلیل اصلی بروز این اشکالات فنی می داند. این 
عیوب از نقص های کوچك شروع می ش��ود و تا بروز مشکلات 
عمده در سیستم موتور، رنگ ش��دگی بدنه و درست کار نکردن 
خودرو ادام��ه می یابد. در ای��ن میان رضایت م��ردم از خدمات 
خودروسازان چیزی است که در نابسامانی های صنعت خودرو 

فراموش شده است.

میزان رضایت مردم از خدمات خودروسازان همچنان پایین است

خدمات پس از فروش؛ نیمه تاریک خودروسازان

امیرحسین
واعظ

اینترنت ارزان می شود 
جلسه مشترك وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با مدیران شرکت های 
انتقال  داده ها )PAP( و اپراتورهای ارتباطات ثابت و سیار روز شنبه با 
موضوع »توس��عه خدمات محتوایی و حمایت از تولید محتوا در داخل 
کشور« برگزار شد. در این جلسه که اکثر بازیگران تاثیرگذار در حمایت 
از تولید محتوا حضور داش��تند، کاهش قیمت اینترنت براساس تولید 
محت��وای داخلی مورد تاکید ق��رار گرفت. تعدادی از ش��رکت های ندا 
)PAP( از کاهش قیمت اینترنت بر مبنای محتوای میزبانی ها )هاست( 
داخل کش��ور خبر دادند و وزیر ارتباطات نیز با حمای��ت از این اقدام، 
خواستار کاهش قیمت ارایه خدمات اینترنتی بر روی محتواهای تولید 
شده در داخل کشور شد. در حال حاضر40 درصد تولید محتوای مورد 
استفاده کشور بر روی هاست های داخلی قرار دارد که براساس نتیجه 
حاصل از این جلسه، ترتیبی اتخاذ خواهد شد که ارایه خدمات اینترنتی 
برای استفاده از این بخش از محتوا با قیمت ارزان تری صورت گیرد. در 
همین حال به نظر می رسد در کنار ش��اخص های کمی اشاره شده در 
 ISP و PAP، PSTN، ISDP پیش نویس طرح ساماندهی پروانه های
که اخیراً توسط سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی ارایه شده 
است، برای تمدید پروانه های این گروه از شرکت ها، شاخص های کیفی 
مانند ایجاد بستر مناسب برای استفاده ارزان تر از تولید محتوای داخل 

کشور ملاك عمل قرار گیرد.

۱۰۰۰میلیارد ریال،  حداقل سرمایه  
صندوق های پروژه  برای پذیرش در بورس

مدیر تحقیق و توسعه  بورس اوراق بهادار حداقل سرمایه  صندوق های 
پروژه ای ب��رای پذیرش در بورس ته��ران را هزارمیلی��ارد ریال عنوان 
کرد و اف��زود: با اع��لام دریاف��ت تقاضای پذی��رش صن��دوق زمین و 
س��اختمان آویش��ن از آمادگی بورس تهران برای پذیرش پروژه های 
س��اختمانی بزرگ خبر داد. رضا کیانی با اشاره به اصلاحات انجام شده 
در دستورالعمل پذیرش این بورس در س��ال گذشته، افزود: با توجه به 
الحاقیه دس��تورالعمل پذیرش هم اینك بورس تهران می تواند پذیرای 
صندوق های سرمایه گذاری پروژه ای و صندوق های سرمایه گذاری زمین 
و ساختمان باشد.کیانی اظهار داشت: صندوق  سرمایه گذاری آویشن با 
تلاش مسوولان س��ازمان بورس و اوراق بهادار به عنوان اولین صندوق 
زمین و ساختمان بزرگ موفق به دریافت موافقت اصولی تاسیس شده 
و پس از تشکیل مجمع موسسین، تقاضای پذیرش در بورس تهران را 
ارایه داده است. وی خاطرنشان کرد: بورس تهران امیدوار است به عنوان 
یکی از ارکان بازار سرمایه ایران نقش موثری در فرآیند تامین سرمایه و 

هدایت آن به سوی پروژه های تولیدی داشته باشد.   

گارانتی های ناکافی 
و استفاده از قطعات 
بی کیفیت، دریافت 
مبالغ  سنگین برای 

 تعمیر خودرو و
  نامناسب بودن

 خدمات  نمایندگی
ها عمده مشکلات 

نمایندگی های 
خدمات پس از 

فروش است
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نمایشگاه فروش پاییزه به جوار پل شهرستان آمد  قراردادهای برقی ایران و روسیه در راه است
نمایشگاه عرضه مستقیم کالا )فروش پاییزه( از 23 تا 29 شهریور 
ــاعات بازدید 16 تـا 23 در محل نمایشگاه های بین  ماه طی س

المللی استان اصفهان واقع در پل شهرستان برپاست.
به گزارش واحد رسانه شرکت نمایشگاه های بین المللی استان 
ــکل از 250 غرفه در فضایي بالغ بر  اصفهان این نمایشگاه متش

8500 مترمربع و در سه سالن نمایشگاهی برپا شده است.  
ــاك دوخته، لوازم خرازي، تریکو، پارچه و  در این فضا انواع پوش
منسوجات، کیف و کفش، لوازم التحریر، مواد غذایي و بهداشتي، 
ــت. بیشترین  ــتیك و ملامین عرضه شده اس ــلولزي، پلاس س

مشارکت کنندگان مربوط به بخش پوشاك با بیش از 100 غرفه 
و پس از آن مربوط به بخش کیف  و کفش و لوازم التحریر هستند 
که هر کدام با بیش  از 30 غرفه به ارایه محصولات متناسب با این 

فصل سال می پردازند.  
این نمایشگاه با نظارت و گزینش سازمان صنعت، معدن و تجارت 
ــتان اصفهان در بخش معرفي و هدایت واحدهاي صنعتي و  اس
ــش واحدهاي توزیعي و با هدف ارایه  اتاق اصناف اصفهان در بخ
ــب و متعادل در آستانه سال تحصیلی  کالاهایی با قیمت متناس

جدید برپا شده است.

به گزارش اصفهان زیبا به نقل از پاون، هوشنگ فلاحتیان اظهار 
ــورها  ــت: مراجعه های مکرری در ماه های اخیر از طرف کش داش
ــرمایه گذاری در صنعت برق  ــرای س ــی ب ــرکت های خارج و ش
ــور برق و انرژی  ــت.معاون وزیر نیرو در ام ایران صورت گرفته اس
ــی افزایش  ــا به صورت قابل توجه ــبختانه مراجعه ه افزود: خوش
ــرمایه گذاری از سوی شرکت های معتبر  پیدا کرده و تمایل به س
بین المللی بیشتر شده است.معاون وزیر نیرو با اشاره به دو نمونه از 
پیشنهادهای شرکت های معتبر خارجی جهت حضور در صنعت 
برق ایران، گفت: پیشنهادهای زیادی از سوی شرکت های اروپایی 

و غیراروپایی صورت گرفت که به عنوان نمونه، دو پیشنهاد مبنیبر 
ایجاد 1000 و 500 مگاوات نیروگاه خورشیدی ارایه شده است که 
در حال تعامل، بررسی و گفت وگو هستیم.فلاحتیان با بیان اینکه 
ــور روسیه در حال توسعه  همکاری های ما در فضای جدید با کش
است و با توجه به برنامه ریزی های صورتگرفته، حجم مبادله های 
ــیه را به چندین برابر مقدار کنونی می رسانیم،  خود با کشور روس
ــاس تفاهم نامه هایی که به تازگی مبادله شده،  اظهار داشت: براس
ــت و در ماه های آینده  چارچوب های همکاری مشخص شده اس
قراردادهایی جهت سرمایه گذاری این کشور در زمینه بازسازی و 

آیا کسب درآمد از طریق تعمیر کامیون های حمل مشروبات الکلی 
جایز است؟

حض�رت آی�ت الله خامن�ه ای: اگر کامی�ون ها ب�رای حمل 
مشروبات الکلی مورد اس�تفاده قرار بگیرند، در این صورت 

اشتغال به تعمیر آن ها جایز نیست. 

آمادگی روسیه
 برای تلافی تحریم ها

واردات نفت کره جنوبی از 
ایران ۲ برابر شد

عرضه محصولات فولادی 
در بورس کالا

ــادی رئیس  ــاور اقتص ــوو، مش ندری بلوس
ــیه  ــیه اعلام کرد دولت روس جمهور روس
ــود را  ــا طرح خ ــم ه ــی تحری ــرای تلاف ب
ــزود از زمان آغاز  ــت.وی اف آماده کرده اس
ــیه،  ــای غرب علیه روس ــال تحریم ه اعم
ــا را آماده  ــا آنه ــور طرح مقابله ب این کش
ــت که  ــت اما این بدان معنا نیس کرده اس
ــاس و بنا  ــا را اجرایی کند.بر همین اس آنه
ــیه طرح  ــام روسی، روس ــه این مق به گفت
ــم های اروپا  ــا هدف تلافی تحری هایی را ب
علیهاینکشوردرهرسطحیفراهمکردهاست.
بلوسوو افزود ما طرح خود را بر مبنای مقابله 
ــطح از تحریم از کمترین سطح تا  با هر س
ــده علیه ایران آماده کرده  سطح اعمال ش
ایم.این امکان وجود دارد که روسیه بخشی 
و یا تمام این طرح ها را برای مقابله با اروپا 

اجرایی کند.

ــی در ماه  ــره جنوب ــران به ک ــادرات نفت ای ص
ــال قبل دو  ــبت به یك س ــت)اوت( نس آگوس

برابر شد.
ــنبه نشان داد  آمارهای گمرکی اولیه روز دوش
ــزار و 913  ــته 567 ه ــئول در ماه گذش که س
ــکه در روز  ــزار و 284 بش ــادل 134 ه تن، مع
نفتخامازتهرانخریداریکرده است، در حالی که 
این رقم یك ماه قبل 558 هزار و 690 تن، و یك 

سال قبل، 272 هزار و 90 تن بود.
ــران در  ــره از ای ــن واردات نفت ک ــم پایی حج
ــان دهنده اقدام این کشور  آگوست 2013 نش
ــش 15 درصدی  ــیدن به هدف کاه برای رس
واردات نفت از ایران در بازه زمانی ژوئن تا نوامبر 
ــت از تحریم های  ــورداری از معافی جهت برخ
ــته مجموعا  ــره جنوبی ماه گذش آمریکا بود.ک
ــرد، در حالی که  11.4 میلیون تن نفت وارد ک
ــال گذشته 9.7 میلیون  این رقم در آگوست س

تن بود.

ــولادی در هفته جاری در  انواع ورق های ف
بورس کالای ایران عرضه می شود. شرکت 
ــورت تقاضا با   ــولاد مبارکه اصفهان در ص ف
40 هزارو 700 تنورق گرم C به قیمت 17 
ــلف در تالار  هزار و 77 ریال و به صورت س
ــی و معدنی بورس کالای  محصولات صنعت
ایران حضور می یابد.این شرکت همچنین 
ــزار و 600 تن ورق  در صورت تقاضا 28 ه
گرم B را به قیمت 16 هزار و 707 ریال و به 

صورت سلف عرضه می کند.
 از دیگر محصولات عرضه شده شرکت فولاد 
ــم می توان  ــان در این روز ه مبارکه اصفه
ــرد B و 2500تن  به شش هزار تن ورق س
ــرکت ذوب  ــاره کرد. ش ورق قلع اندود اش
ــه هزار تن تیرآهن 27  آهن اصفهان نیز س
ــزار و 200 ریال عرضه  ــت 19 ه  را به قیم

می کند.

رایزنی برای حل مشکل 
صادرات سیمان

تولید ۱۸ میلیون تنی ۳ غله 
مهم ایران در سال زراعی جاری

ــیمان  ــی کارفرمایان صنعت س دبیر انجمن صنف
ــکلات  ــن آمادگی دارد تا مش ــان اینکه انجم با بی
ــیمان را در بازارهای بین المللی  صادرکنندگان س
برطرف سازد، افزود: با رایزنی های لازم با مسئولان 
مختلف کشور مشکلات پیش روی صادرکنندگان 
را برطرف خواهیم کرد.وی اضافه کرد: انجمن هنوز 
درخواستی را از سوی صادرکنندگان سیمان برای 
رفع مشکلات گمرکی بازار تاجیکستان را دریافت 
نکرده است اما به محض دریافت مشکلات رایزنی 

خود را آغاز می کنیم.
ــیمان با  دبیر انجمن صنفی کارفرمایان صنعت س
اشاره به اینکه در 5 ماه نخست امسال 29 میلیون 
و 500 هزار تن سیمان در کشور تولید شده است، 
تصریح کرد: از این میزان سیمان تولیدی حدود 5 
ــیمان و 2 میلیون کلینگر  میلیون 800 هزار تن س
ــد ::هنوز در رابطه با  صادرشده است.وی یادآور ش
هزینه ها و نحوه معاملات سیمان اختلاف نظرهایی 

با بورس کالا داریم. 

ــکا در جدیدترین  ــاورزی آمری وزارت کش
ــه  ــش بینی کرد تولید س برآورد خود پی
ــی جاری با  ــال زراع غله مهم ایران در س
ــبت به سال قبل  کاهش 7.5 درصدی نس
به 17.88 میلیون تن برسد.ایران در سال 
زراعی گذشته 19.35 میلیون تن گندم، 
ــاس  ــد کرده بود که بر اس جو و برنج تولی
ــاورزی آمریکا این  پیش بینی وزارت کش
ــال جاری به 17.88 میلیون تن   رقم در س
ــش بینی کرده  ــد.این گزارش پی می رس
است تولید گندم ایران در سال جاری 1.5 
میلیون تن کمتر از سال قبل باشد و به 13 

میلیون تن برسد.
ــته 14.5 میلیون تن   ایران در سال گذش
ــو ایران  ــرده بود.تولید ج ــدم تولید ک گن
نسبت به سال قبل تغییری نخواهد داشت 

و در سطح 3.2 میلیون تن باقی می ماند.

اقتصاد و 
صن�عت

در نشست مشترك رییس سازمان بورس، مدیرعامل بورس 
ــد بازار  ــل فرابورس و جمعی از مدیران ارش تهران، مدیرعام
ــرمایه با کارگزاران بورس، درخصوص شرایط کنونی بازار  س
سرمایه و راهکارهای بهبود شرایط بحث و تبادل نظر شد.در 
ــکل کمبود  ــی برای حل مش ــت اتخاذ راهکارهای این نشس
ــود بانکی، تسریع در  ــاماندهی نرخ س نقدینگی در بازار، س
تعیین تکلیف نرخ خوراك مایع پتروشیمی ها و فرمول کیفی 
سازی پالایشگاه ها، فعال سازی بازار آتی سهام به منظور تنوع 
ــك در بازار، اجرای  بخشی بیشتر به ابزارهای مدیریت ریس

هرچه سریع تر سیاست های خروج از رکود از سوی دولت به 
منظور جلوگیری از رخوت بیش از حد در بازار، اعتمادبخشی 
به فعالان بازار و جلوگیری از ایجاد جو روانی منفی و در نهایت، 
ــازی درخصوص نحوه اجرای سیاست دولت برای  شفاف س
ــا و درنظر گرفتن ملاحظات  جلوگیری از بنگاه داری بانك ه
ــدم گره خوردن  ــرمایه در این خصوص، ع مربوط به بازار س
ــترش صندوق های  بیش از حد بازار به نتایج مذاکرات و گس
ــنهادات و راهکارهای  بازارگردانی اختصاصی، ازجمله پیش

مطرح شده از سوی کارگزاران در این نشست بود.

ــرکت  ــته به عنوان رئیس جدید ش علی قنبری که روز گذش
ــد .اظهار کرد: نیاز  کشور در رابطه  بازرگانی دولتی معارفه ش
با کالاهای اساسی بخشی از طریق واردات و بخشی از طریق 
تولید داخلی تامین می شود که در حال حاضر عمده فعالیت 

سال جاری این شرکت مربوط به تامین گندم بوده
 است.

وی تصریح کرد: در سال جاری قرار است 7میلیون تن گندم 
ــدم از طریق واردات  ــون و 300 هزار تن گن داخلی و 7میلی
خریداری شود که تا به امروز 6میلیون و 700 هزار تن گندم 

از تولید داخلی و 6 میلیون تن از طریق واردات خریداری شده 
ــت.معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: تلاش  اس
است دولت حداقل تصدی گری را داشته باشد و حجم اعظم 
ــرد و در صورت نیاز  ــط بخش خصوصی صورت گی کار توس

شرکت بازرگانی دولتی وارد عمل شود.
قنبری اظهار کرد: تصمیم گیری نهایی در رابطه با قیمت نان 
ــده و در مرحله کارشناسی هزینه ها و میزان ضرر و  انجام نش
ــت دولت بتواند برخورد منطقی در  زیان هستیم که امید اس

رابطه با قیمت نان انجام دهد.

پیش بینی خرید گندم داخلی به مرز تحقق رسید راهکارهای بهبود بازار سرمایه در گرو اجرای سریع سیاست های 

احـکام اقتصادی

سبک زنـدگی

اخبــار

سیاست های  اقتصادی مطلوب در 
عرصه تحقق و توسعه اقتصاد مقاومتی 

سیدمهدی س�لطانی: مهم ترین سیاست های  اقتصادی مطلوب 
در عرصه تحقق و توسعه اقتصاد مقاومتی را می توان چنین برشمرد: 
1- ایجاد آشفتگی همه جانبه در جامعه اسلامی به منظور دفع تحریم 

های دشمنان 
2- مقاوم سازی دایمی و پایدار ساختارهای  اقتصادی کشور 

ــارکت و حضور مردمی در عرصه اقتصاد و فعالیت  3- گسترش مش
های  اقتصادی 

4- قراردادن مسیر  اقتصاد اسلامی در جهتی که مبتنی بر کارآمدی 
و آینده نگری صحیح و مطلوب باشد. 

ــوده و ناکارآمد موجود   ــای فرس ــم نهاده ــیب زدایی و ترمی 5- آس
اقتصادی 

ــلامی در عرصه تامین  6- تقویت رویکرد جامعه و مردم در نظام اس
حیات مادی با ایستادگی و مقابله جدی و دایمی با فشارها و تهدیدات 
و تحریم های دشمنان و تاکید مداوم بر حرکت  اقتصادی کشور در 

مسیر توسعه و خودکفایی.

ــال های اخیر  امیرحسین واعظ-در طی س
اقبال مردم به سمت خودروهای تولید داخل 
ــته است که مردم  از آن جهت افزایش داش
دوست دارند خودرویی خریداری کنند تا در 
صورت بروز مشکل بتوانند با صرف کمترین 
ــك ترین نمایندگی  هزینه و از طریق نزدی
ــوی دیگر با  ــود ادامه دهند. از س ــد و به راه خ آن را تعمیر کنن
توجه به دغدغه های مقام معظم رهبری که راهبردهای اقتصاد 
ــد ، ایجاد رضایت در  ــطوح مختلف ارایه کردن مقاومتی را در س
مصرف کالاهای تولید داخل مسئله ای مهم در پیشرفت و رونق 
اقتصاد به حساب می آید. این در حالی است که در شرایط کنونی 

وضعیت خدمات پس از فروش نه تنها مطلوب نیست بلکه مراکز 
خدمات پس از فروش پاسخگوی نیاز مشتریان نیستند. معمولا 
افراد هنگام بروز مشکل فنی با ازدحام جمعیت و پاسخگو نبودن 
مسئولان نمایندگی ها مواجه شده و جز نارضایتی و اتلاف وقت 

چیزی دستشان را نمی گیرد.

   فاصله زیاد تا استانداردهای جهانی
این نارضایتی ها به حدی رسیده است که واکنش وزیر صنعت، 
ــت. در این رابطه نعمت  ــته اس معدن و تجارت را نیز در پی داش
ــطح خدمات  ــازی خواسته تا س ــرکت های خودروس زاده از ش
ــد. بر  ــته باش ــرایط متوازن داش ــتان ها ش پس از فروش در اس

ــرکت ها و نمایندگی هایی که حائز  ــده ش ــاس مقرر ش این اس
شرایط مطلوب در زمینه خدمات پس از فروش 
ــه ماه اقدامات لازم را جهت  نیستند در مدت س
ــام دهند. قربانی  ــطح کیفی خود انج ارتقای س
ــت گذاریخودرو نیز در  سخنگوی شورای سیاس
ــه شورای  این زمینه گفت: در نوزدهمین جلس
سیاست گذاری و نظارت بر صنعت خودرو به طور 
متمرکز بر مباحث کیفی و خدمات پس از فروش 
ــتا گزارش کاملی از  ــد و در این راس پرداخته ش
سوی شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد ایران 

ارائه شد.
وی افزود: این گزارش به ارزیابی دقیق عملکرد 
شرکت های خودروسازی در خصوص خدمات 
ــخنگوی شورای  پس از فروش پرداخته بود.س
ــزود: بر این  ــت گذاری صنعت خودرو اف سیاس
اساس روند کلی خدمات، بهبود یافته ولی برای 

دستیابی به استانداردهای جهانی می بایست روند بهبود، سرعت 
بیشتری بگیرد.

ــاخص های ارزیابی سطح کیفی  ــد در ش وی تأکید کرد: قرار ش
ــازی و خدمات پس از فروش،  ــرکت های خودروس و عملکرد ش

بیشترین توجه به رضایتمندی مشتری متمرکز شود.

   تحوی�ل خودروهای صف�ر کیلومتر هم�راه با نقص 
های متعدد

ــطه  ــودرو به واس ــردم از بازار خ ــی م ــا نارضایت ــن روزه اما ای
ــت، هرچند  ــده اس ــتر ش ــای غیر منطقی بیش قیمت گذاری ه
ــا توجه به  ــولات خود را ب ــش قیمت محص ــازان افزای خودروس
افزایش هزینه های تولید امری طبیعی می دانند اما گویا در جلب 
رضایت مشتریان خود هنوز نتوانسته اند به توفیقاتی دست پیدا 
ــه تنها از قیمت ها بلکه از  کنند زیرا همچنان گلایه های مردم ن

ــداوم دارد. این در حالی  نحوه خدمات پس از فروش خودروها ت
است که امروزه در دنیا یکی از اصلی ترین راه های 
ــرکت خودروسازی  ــتری و بقای هر ش جلب مش
ــتریان پس از فروش  ارائه خدمات مناسب به مش
محصول است.به طور کلی خدمات پس از فروش 
ــیدن  را باید به عنوان یك رکن در اطمینان بخش
ــتری  ــتری از کیفیت محصول و جذب مش به مش
مورد توجه قرار داد اما متاسفانه در ایران داستان 
ــتری برای گرفتن خدمات پس از  سرگردانی مش
فروش باعث می شود مطالبهگری مشتری نه یك 
حق، بلکه یك گرفتاری محسوب شود.گارانتی های 
ــتفاده از قطعات بی کیفیت ، دریافت  ناکافی و اس
مبالغ سنگین برای تعمیر خودرو و نامناسب بودن 
خدمات نمایندگی ها را باید عمده مشکلات مردم 
با نمایندگی های خدمات پس از فروش دانست. اما 
بروز عیب و نقص فنی در خودروهای صفر کیلومتر 
بحثی نیست که بتوان به آسانی از کنار آن گذشت. بعد از آن که 
بسیاری از مردم بعد از تحویل گرفتن خودرو با بروز عیوب متعدد 
در خودرو مواجه شدند ، ایران خودرو مجبور شد طی اطلاعیه ای 
از مالکان خودروهای رانا، پژو 206 و پژو اس دی مدل  سال های 
ــت  کند، برای بررسی و بازبینی سیستم برقی  92 و 93 درخواس
ــر کشور  به نزدیك ترین نمایندگی مجاز ایران خودرو در سراس

مراجعه کنند.
 کارشناس یکی از این نمایندگی ها استفاده از قطعات نامرغوب 
و بی کیفیت را دلیل اصلی بروز این اشکالات فنی می داند. این 
ــود و تا بروز مشکلات  عیوب از نقص های کوچك شروع می ش
ــدگی بدنه و درست کار نکردن  عمده در سیستم موتور، رنگ ش
ــردم از خدمات  ــن میان رضایت م ــه می یابد. در ای خودرو ادام
خودروسازان چیزی است که در نابسامانی های صنعت خودرو 

فراموش شده است.

میزان رضایت مردم از خدمات خودروسازان همچنان پایین است

خدمات پس از فروش، نیمه تاریک خودروسازان

امیرحسین
واعظ

اینترنت ارزان می شود 
ــا مدیران  ــاوری اطلاعات ب ــات و فن ــترك وزیر ارتباط ــه مش جلس
ــرکت های انتقال  داده ها )PAP( و اپراتورهای ارتباطات ثابت و  ش
سیار روز شنبه با موضوع "توسعه خدمات محتوایی و حمایت از تولید 

محتوا در داخل کشور" برگزار شد.
در این جلسه که اکثر بازیگران تأثیرگذار در حمایت از تولید محتوا 
حضور داشتند، کاهش قیمت اینترنت براساس تولید محتوای داخلی 

مورد تأکید قرار گرفت.
تعدادی از شرکت های ندا )PAP( از کاهش قیمت اینترنت بر مبنای 
محتوای میزبانی ها )هاست( داخل کشور خبر دادند و وزیر ارتباطات 
ــت ارائه خدمات  ــتار کاهش قیم ــت از این اقدام، خواس نیز با حمای

اینترنتی بر روی محتواهای تولید شده در داخل کشور شد.
در حال حاضر 40 درصد تولید محتوای مورد استفاده کشور بر روی 
هاست های داخلی قرار دارد که براساس نتیجه حاصل از این جلسه، 
ترتیبی اتخاذ خواهد شد که ارائه خدمات اینترنتی برای استفاده از 

این بخش از محتوا با قیمت ارزان تری صورت گیرد.
در همین حال به نظر می رسد در کنار شاخص های کمی اشاره شده 
 PAP، PSTN، ISDP در پیش نویس طرح ساماندهی پروانه های
و ISP که اخیراً توسط سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
ــرکت ها،  ــت، برای تمدید پروانه های این گروه از ش ــده اس ارائه ش
شاخص های کیفی مانند ایجاد بستر مناسب برای استفاده ارزان تر از 

تولید محتوای داخل کشور ملاك عمل قرار گیرد.

۱۰۰۰میلیارد ریال، حداقل سرمایه  
صندوق های پروژه  برای پذیرش در بورس

مدیر تحقیق و توسعه  بورس اوراق بهادار حداقل سرمایه  صندوق های 
پروژه ای برای پذیرش در بورس تهران را 1000 میلیارد ریال عنوان 
ــدوق زمین و  ــای پذیرش صن ــلام دریافت تقاض ــرد و افزود  با اع ک
ــن از آمادگی بورس تهران برای پذیرش پروژه های  ساختمان آویش
ساختمانی بزرگ خبر داد.رضا کیانی با اشاره به اصلاحات انجام شده 
در دستورالعمل پذیرش این بورس در سال گذشته افزود: با توجه به 
الحاقیه دستورالعمل پذیرش هم اینك بورس تهران می تواند پذیرای 
صندوق های سرمایه گذاری پروژه ای و صندوق های سرمایه گذاری 
زمین و ساختمان باشد.کیانی اظهار داشت: صندوق  سرمایه گذاری 
آویشن با تلاش مسئولان سازمان بورس و اوراق بهادار به عنوان اولین 
ــاختمان بزرگ موفق به دریافت موافقت اصولی  صندوق زمین و س
تاسیس شده و پس از تشکیل مجمع موسسین، تقاضای پذیرش در 
ــان کرد: بورس تهران  بورس تهران را ارایه داده است. وی خاطرنش

؟؟؟؟؟؟؟

آگهی دعوت مجمع عمومی به طور فوق العاده نوبت دومآگهی مزایده نوبت دوم 
بدینوسیله به اطلاع می رساند تعاونی مسکن فرهنگیان برخوار در نظر 
دارد جهت تصویب اساس��نامه جدید مجمع عمومی به ط��ور فوق العاده 
در تاریخ 93/07/6 راس س��اعت 5 بعداز ظهر در محل اداره آموزش و 

پرورش برگزار نماید.
لذا از اعضا محترم دعوت در مجمع فوق حضوربهم  رسانند. 

شرکت تعاونی مسکن فرهنگیان شهرستان برخوار

س�ازمان نوسازی و بهسازی ش�هر اصفهان تمامت یک باب مغازه تجاری واقع در خیابان آمادگاه، مجتمع 
تج�اری گلدیس، طبقه همکف واحد ش�ماره ۳۸ به مس�احت تقریبی ۲9 مترمرب�ع، را از طریق مزایده به 
فروش می رساند، لذا افراد واجد شرایط می توانند تا ده روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم جهت دریافت 
اس�ناد مزایده به دبیرخانه سازمان واقع در خیابان ابن سینا، مقابل بانک ملی، کوچه کدخدا بن بست دوم 

مراجعه نمایند. 
تلفن تماس: ۰۳۱-۳44۸4۸9۲-4

سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان 



 حذف روغن پالم یا حذف بی اعتمادی 
در جامعه! 

شهین اصلانی: آنچه در هفته های پیش در میان اخبار مهم جای 
گرفت و بار دیگر تولیدات ایرانی را زیر س��وال برد، وجود روغن پالم 

در لبنیات بود. 
اگرچه رییس سازمان ملی استاندارد اعلام کرد تنها پنج کارخانه در 
این مورد تخلف کرده اند، اما ابعاد روانی این موضوع مردم را بس��یار 

نگران ساخت.
 در جامعه ای که مشکلات مصرف چربی، چاقی و بیماری های قلبی و 
عروقی و پوکی استخوان بیداد می کند و همواره کارشناسان به دنبال 
راهی برای مبارزه با این بیماری ها هس��تند، اضافه کردن این روغن 

آن هم به صورت مصنوعی، ظلم بزرگی به مردم است. 
با در نظر گرفتن این موض��وع که وقتی برای خرید به فروش��گاه ها 
سر می زنید محصولات پرچرب قیمتی بس��یار بالاتر از محصولات 
کم چ��رب دارد و این ظلم نه تنه��ا به جیب مردم ب��وده، بلکه بالاتر 
از آن س��لامتی جامع��ه را نیز نش��انه گرفته اس��ت که تم��ام اینها 
به جهت مش��کلات قانون��ی، وضعیت اس��فناک تولی��د و به صرفه 
نبودن آن در ای��ران و ب��الا بودن قیم��ت تمام ش��ده محصولات و 
مهم تر از همه این مس��ایل عدم نظ��ارت بر جامعه، زی��اده خواهی 
و ب��ی اعتق��ادی ع��ده ای از تولیدکنن��دگان اس��ت ک��ه حت��ی 
اگر بت��وان زیان م��ادی و زیانی که به س��لامتی م��ردم وارد آمده و 
 هزینه هایی ک��ه از پیدایش و افزای��ش بیماری ها ب��ه جامعه وارد

می آید را نادیده گرفت، هرگز نمی توان زیانی که به اعتماد مردم وارد 
می شود را نادیده گرفت.

 وجود روغن پالم یکی از موارد حضور بی اعتمادی در جامعه اس��ت. 
در سال های اخیر شاید صدها مورد بی اعتمادی ذهن و روح مردم را 
با خود درگیر کرده و هر روز نیز برگ دیگری از وجود این بی اعتمادی ها 

در جامعه کشف می شود.
 بی تردید بسیاری از این تخلف ها در جامعه وجود دارد و مدیران و 
دولتمردان نیز از تمام آنها باخبرند، اما به محض رسانه ای شدن این 
 موضوعات به فکر راه چاره می افتند. باید گفت به طور قطع رسانه ای

ش��دن این موضوعات که با س��لامت مردم درگیر اس��ت و از طرف 
دیگرپای آبروی کشور و همچنین تولید ملی در میان است، به هیچ 
وجه در چنین شرایطی به سود کشور نیس��ت؛ چرا که در چند روز 
اخیر کشورهای همسایه مانند افغانستان و عراق که محصولات ایران 
را خریداری می کردند و از تولیدات ایرانی راضی هم بودند، متاسفانه 
از خرید محصولات ایرانی صرف نظر کردند و این قطعا به ضرر تولید 

ملی خواهد بود.
 پس چه بهتر اس��ت که دولت خود موارد تخلف را شناسایی کرده و 
به مبارزه علیه چنین تخلفاتی بپ��ردازد، قبل از آنکه چنین اخباری 
رسانه ای شود. در هفته های اخیر لبنیات به خصوص از نوع پرچرب 
خریداری نشد و بسیاری از کارخانجات با برگشت محصولات مواجه 
بودند. مردم بیشتر به سمت لبنیات محلی روی آوردند که بی شک 

آن هم خالی از ضرر و مشکل نیست.
 هرچند دول��ت تصمیم گرف��ت واردات این روغن را تا س��ال 95 به 
15درصد کاهش دهد، اما نمی توان نادیده گرفت که در س��ال های 
 90 و 91 حدود50 درص��د روغن های وارداتی به کش��ور پالم بوده
  اس��ت . بی تردید لازم اس��ت دولت با برخورد با متخلف��ان قبل از

 رسانه ای شدن موضوعات، از رواج بی اعتمادی در جامعه جلوگیری 
کند.  

جوانان امروز کنجکاوند
فاطمه شفیعی:   بس��یاری از جوانان به خاطر حس کنجکاوی که 
دارند، دوست دارند از همه مسیرهای مختلف زندگی، مسافت های 
هر چند کوچک��ی را امتحان و یا به نوعی تجرب��ه کنند، به خصوص 

مسیرهایی که بزرگان در آن حساسیت ایجاد کرده اند.
 در عین حال ش��اهد هس��تیم که برخی از خانواده ها به جای آنکه 
خویشتنداری نش��ان دهند و حساس��یت جوانان را تشدید نکنند، 
کوشیده اند تا با کنایه و طعنه جوانان را تشویق به این تجربه گرایی 

کنند. 
جوان می بیند هنوز در آغاز راه است و گرچه مرتکب اشتباه شده، اما 
امید برای بازگشت به راه مستقیم دارد، اما زمانی که ناظر بر فضای 
 عدم درک از س��وی خانواده و القای صفات منفی و کنایه زدن است، 
بی تردید تفکرات��ش از حالت منطقی خارج می ش��ود و مس��یری 
 ناهنج��ار که خلاف اص��ول اجتماع��ی و حاکمیتی اس��ت، انتخاب

می کند.
 اگر نگاه دقیق تری به اطراف خود بیندازیم و سری به آسایشگاه های 
مغز و اعصاب در بیمارستان ها بزنیم و توجهی به مراکز درمان روحی 
و مشکلات جوانان و روانپزش��کان کنیم، همه آنها به اتفاق در کنار 
عقاید مختلف ، یک محور مشترک را بیان می کنند که نوعی نشات 

گرفته از روحیات جوانان است.
 آنان معتقدن��د در جامعه ای ک��ه فضای تح��رک و فعالیت محدود 
باشد و جوانان نتوانند به خواس��ته های معقول خود برسند، به دام 

افسردگی می افتند.

   زنگ اول:غیرت
کوله به پش��ت با یک بس��ته لواش��ک به سمت 
خانمی که در ایستگاه اتوبوس خیابان چهارباغ 
عباس��ی منتظر نشس��ته م��ی رود که:»خانوم 
میخری؟« خان��م انگار که به خود آمده باش��د، 
 مبه��وت پس��رک چش��م س��یاه 10س��اله ای 
می شود که یک بسته لواشک به سویش نشانه رفته است:»چقدر 
میدی؟« پس��رک جابه جا می ش��ود. انگشت اش��اره اش را شبیه 
اجازه ب��الا برده؛ انگار ک��ه بخواهد پاس��خ مس��اله ای مهم را به 
معلمش بدهد:»دو هزار توم��ان! خانم ارزونه بخ��ر دیگه خودم 
1500 خری��دم.« خان��م که دس��ت ب��ه کیف می ش��ود، نفس 
 فروخورده پس��رک با صدایی از س��ر دلخوش��ی بیرون می آید:

» بیا پس��ر جان، نگفتی چرا لواش��ک میفروش��ی؟« غ��رور در 
 چش��مان س��یاهش برق م��ی زن��د:» خ��رج مدرس��ه ام را در 
می آورم!« بند کوله اش را سفت می گیرد و به سوی مرد جوانی 
در کناره پیاده رو می دود و این داس��تان تا اط��لاع ثانوی ادامه 

دارد...

   زنگ دوم: اشک والدین
ردپای مهر نه تنها در تغییر واضح آب و هوا که این روزها از جنب 
و جوش در بازار ش��هر در لاب��ه لای حراجی ه��ای فصل، پس از 
حضورشش ماه رکود، به عیان هویداس��ت و این به معنای رشد 
تقاضا و تغییر وضعیت عرضه و افزایش قیمت هاست؛  قیمت هایی 
که قرار است به مدد نمایشگاه پاییزه که از امروز در اصفهان روی 

صحنه می رود، کنترل شود.
بازار مهر از زمان آغاز ثبت نام ها گرم شد، وقتی که نرخ افزایش 
25 تا30درصدی م��دارس غی��ر انتفاعی اعلام ش��د، وقتی که 
 مدارس دولت��ی جایش��ان در محله ها تنگ ش��د و ب��ه جایش 
هیات امنای��ی ها قد کش��یدند، وقتی که محدوده معین ش��د و 
برای ثبت نام باید300،400 هزار تومانی پرداخت می شد تا در 

محدوده بگنجی.

   زنگ سوم:کتاب گران شد
دلار انگار سرجای جدیدش نشس��ته و تورم هر چند آرام گرفته 
ولی هنوز هم تورم اس��ت! دفترهای فانتزی با جلدهای شکیل، 
مداد و لوازم التحریر فانتزی و جام��دادی هایی که ردپای باربی 
و م��رد عنکبوتی را بر خود ج��ای داده اند، در ویتری��ن مغازه ها 
جاخوش کرده اند. با این اوصاف کدام بچه را می توان راضی کرد 

که به خودکار500تومانی وطنی دلخوش باشد؟
قیمت یک دفتر فنری خارجی13هزار تومان اس��ت! ایرانی اش 
100برگ می ش��ود چهار تا پنج هزار تومان! تف��اوت دارد، ولی 
گران اس��ت برای خانواده ای که دو یا س��ه بچه قد ونیم قد را با 
 خود هم��راه دارد. حداقل هرک��دام80، 90 هزارتومان وس��یله 
می خواهند و مادرش��ان می گوید که نمی داند مهرماه را چگونه 

باید به آخر برساند؟
جامدادی پارچه ای معمولی با جنس��ی معمولی، آنقدر که چند 
ماهی ش��یطنت بچه ها را دوام آورد،10ه��زار تومان! مدادرنگی 
12تایی، جنس ایرانی هفت هزار تومان. آن سو کمک آموزشی ها 

در رنگ ها و مارک ها و شعارهای دهن پرکن صف کشیده اند و 
عجیب اینجاست که مدرس��ه ها در زمان ثبت نام لیست وسایل 
کمک آموزش��ی و لوازم مارکدار هم داده اند! این خان اول است 

که امسال قیمت کتاب های درسی قوز بالا قوز تورم شده است.
 عده ای حذف یارانه کتاب ها و عده ای دیگر الکترونیکی ش��دن 

کتاب ها را علت این گرانی عنوان کرده اند.
امس��ال کت��ب دو پای��ه چه��ارم ابتدایی و هش��تم متوس��طه 
جدیدالتالیف است و کنار کتب درسی، بسته آموزشی که شامل 
فیلم آموزشی، چندرس��انه ای و محتوای الکترونیک است توزیع 

می شود.
 امس��ال11عنوان کتب جدیدالتالی��ف در پایه هش��تم و چهار 
عنوان کتب جدید در پایه چهارم ابتدایی تدوین ش��ده اس��ت و 
قیمت کتاب ها از ح��دود 13هزار تا 32هزار تومان اعلام ش��ده 
که کتاب های ابتدایی تا هشتم متوس��طه اول با دی وی دی به 

فروش می رسد.
  قیمت کتب پیش دانشگاهی در رشته تجربی،  ریاضی و انسانی 
9 هزار و 200 تومان افزایش یافته اس��ت. در رشته انسانی سال 
سوم متوسطه قیمت کتب درسی نسبت به سال گذشته 14 هزار 

تومان افزایش پیدا کرده است.
در رشته تجربی سال سوم متوس��طه قیمت کتب درسی نسبت 
به سال گذشته حدود 14 هزار تومان افزایش پیدا کرده است.در 
رشته ریاضی سال سوم متوس��طه قیمت کتب درسی حدود 17 

هزار تومان افزایش یافته است.
به گفته ریی��س اتحادیه لوازم التحریرفروش��ان اصفهان، قیمت 
کتب درس��ی بی��ن 100 ت��ا 150 درصد متناس��ب ب��ا مقاطع 
تحصیلی نس��بت به سال گذش��ته افزایش داش��ته، اما در سایر 
اقلام افزایش قابل توجهی مش��اهده نشده اس��ت. این در حالی 
 اس��ت که مغازه ب��ه مغ��ازه و خیابان ب��ه خیاب��ان قیمت های 
 لوازم التحریرمتفاوت اس��ت که فروش��نده ها تف��اوت جنس را 
بهانه ای برای گرانفروشی قرار داده اند. به گفته چیت ساز، امسال 
تمام واحدهای صنفی از فروش لوازم التحریر با تصاویر نامناسب 
 که از سوی ستاد امر به معروف و نهی از منکر اعلام شده، منع شده اند.
 او به والدین توصیه می کن��د که برای کاهش قیم��ت، از خرید

لوازم التحریر فانتزی و مارکدار خودداری کنند؛ چرا که تولیدات 
ایران، کیفیت مشابه و قیمتی کمتر دارند.

   زنگ چهارم:تعطیلی فروش فوق العاده
رس��م بر این اس��ت که با حکمفرمایی رکود و فرارسیدن دوران 
رش��د تقاضا، اصناف و واحدهای توزیع کالا و خدمات، ازفروش 
فوق العاده استقبال می کنند که به طور معمول، هر ساله با اتمام 
تابستان چنین اتفاقی در حوزه پوشاک می افتد، اما به طور حتم 

کفش و پوشاک مدارس از این رویه پیروی نمی کند.
مانتو وش��لوار دخترانه از 45 هزار تومان آغاز و تا حدود80 هزار 
تومان و در مواردی حتی بیش��تر هم رسیده اس��ت. کفشی که 
مناسب فصل مدرسه بوده و چند ماهی به پای پسران دوام آورد 

از 40 تا 50 هزار تومان کمتر نیست.
بازار کیف چندان مناسب نیست که کوله های مارکدار از 150 تا 

200 هزارتومان قیمت خورده اند و سایر کیف های خارجی نیز 
از 60 تا 70 هزار تومان آغاز می شوند. کیف های مناسب مدرسه 

تولید داخل از20 تا 30 هزار تومان قیمت شده اند.
البس��ه پس��رانه اغلب س��فارش مدارس اس��ت، اما در بازار آزاد 
 شلوار پسرانه اس��پرت کتان و لی، کمتر از40هزار تومان نیست. 
شلوارهای معمولی مردانه کمترین قیمت آن30 هزار تومان است 

که دوام چندانی ندارد.
رییس اتحادیه پوش��اک اصفهان از قیمت گذاری مانتو وش��لوار 
مدارس بر اساس کیفیت دوخت و پارچه خبر می دهد. خطابخش 
تاکید می کند که رش��د قیمت ها نسبت به س��ال گذشته کمتر 
از10درصد بوده است. برای بهبود کیفیت فرم مدارس از دو سال 
گذشته تمام کارگاه های تولیدی این فرم ها با نظارت اتحادیه اقدام 
به تولید لباس ویژه مدرسه کرده اند. خطابخش تاکید می کند که 
والدین خریدهای ویژه فصل مدرسه را از مکان هایی تهیه کنند 
که زیر نظر اتحادیه فعالیت می کنند و پروانه کس��ب دارند تا در 

صورت بروز مشکل، بتوان با مراجعه به اتحادیه آن را رفع کرد. 
فروش��ندگان س��طح ش��هر با وجودی که کمتر از یک هفته به 
بازگش��ایی مدارس باقی مانده، از رکود در بازار البس��ه و کیف و 
کفش خبر م��ی دهند. هر چن��د که خیابان های مرکزی ش��هر 
نس��بت به روزهای معمول ش��لوغ تر ش��ده، اما تعداد کس��انی 
که با دس��تانی پر از کیس��ه خرید به خانه باز می گردند چندان 
نیس��ت. ش��اید برای جبران همه این گرانی ها نمایشگاه پاییزه 
مرهمی باش��د؛ نمایش��گاهی که از امروز آغاز به کار می کند وتا 
 30 ش��هریور بعد از ظهرها پابرجاس��ت. اما به می��ان والدین که 
می روی تعدادی از آنها از سطح برگزاری این نمایشگاه رضایت 
نداشته و معتقدند که کالاهای در انبار مانده در این نمایشگاه به 
معرض فروش گذاشته می شود. به گفته رییس اتحادیه پوشاک 
دوخته فروش اصفهان، تخفیف نمایش��گاه پاییزه10تا15درصد 

است.

   زنگ آخر: وقف
سال91 در گزارش��ی که در این نشریه به چاپ رس��یده بود، از 
وقف به عنوان راهکاری برای جب��ران کمبودهای دانش آموزان 
بی بضاعت یاد ش��ده بود. قدیم ها وقف، س��نت حسنه اي بود که 
مشکلات را حل مي کرد. مي گفتند بنده خدایي، زمینش را وقف 
کرده تا از سودش کوزه بخرند براي کودکاني که زمان رفتن لب 
چشمه کوزه ش��ان شکس��ته و بابت آن کتک خورده اند. امروز با 
تبدیل وضعیت اینگونه املاک وقفی می توان دل شکسته دانش 

آموزان نیازمند را به دست آورد.
و امس��ال گویا که این آرزو برآورده شده اس��ت. به گفته معاون 
فرهنگی و اجتماعی س��ازمان اوقاف و امور خیریه کش��ور، طرح 
مهر تحصیل��ی در طول س��ال و در تمامی اس��تان های کش��ور 
 در راس��تای اجرای نی��ت واقف��ان برگزار می ش��ود. ب��ه گفته 
حجت الاسلام شرفخانی، دانش آموزان تحت پوشش کمیته امداد 
امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی، مناطق محروم و روستایی، 
ایتام و دانش آموزان مستمند شرکت کننده در برنامه های قرآنی 

در اولویت دریافت این تسهیلات و خدمات هستند.

10

سه شنبه   25 شهریور 1393 

شماره 2188 | 12  صفحه  

جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

ردپای قاتل جاده ای در واپسین روزهای تابستان
اصولا ماه شهریور یکي از پرسفرترین ایام سال به حساب مي آید، 
اما گویا س��ال جاری این اتفاق در ماه رمضان افتاد تا آمار تلفات 
ج��اده ای در اصفهان را جابه جا کند. در پنج ماهه اول امس��ال، 
480 نفر در حوادث ترافیکی استان اصفهان جان خود را از دست 
 دادند که این آمار در مقایس��ه با مدت زمان مشابه سال گذشته 

) 457نفر( ، 5 درصد افزایش رانشان مي دهد.
هرچند که مطابق معمول دلیل اصلی رش��د این آمار به گردن 
رانندگان گذاشته می شود، اما نمی توان از مهندسی راه ها و بعضا 

غیر استاندارد بودن آنها صرف نظر کرد.

مطابق گزارش های اعلام شده، مسافران و رانندگان در هر هشت 
کیلومتر در برخي از جاده ها با دوربین کنترل مي شوند، اما باز هم 
48درصد تصادفات بر اثر برخورد دو وسیله نقلیه در جاده هاي دو 
طرفه است، لذا مهندسي راه باید بیش از قوانین بازدارنده مورد 

توجه مسوولان قرار گیرد.
مسوولان و کارشناس��ان امر معتقدند که در جامعه حساسیت 
روي تصادفات کم شده؛ چرا که رسانه ها بر موضوع قتل و جنایات 
تاکید داش��ته اند. به بیان واضح تر، فرهنگ س��ازی لازم برای 
کاهش تصادفات انجام نشده است. به طور حتم این کار به تنهایي 

از عهده نیروي انتظامي و پلیس راهنمایي و رانندگي برنمي آید، 
بلکه سازمان هاي دیگر از جمله آموزش وپرورش، آموزش عالي، 
صداوس��یما و دیگر ارگان هاي ذي ربط باید به فرهنگ س��ازي 

صحیح در رانندگي بها دهند و روي این موضوع کار کنند.
هر چن��د که به نظر می رس��د با رش��د آمار تصادف��ات، قوانین 
جدید و افزایش مبلغ جریم��ه ها بازدارندگی خود را از دس��ت 
داده اند، اما مس��وولان معتقدند که40درصد تصادفات توسط 
خودروهاي س��واري صورت مي گیرد و تنها 1/8درصد تلفات از 
سوي وسایل نقلیه عمومي و اتوبوس هاست، بنابراین آمار بیانگر 

این مطلب است که هرچه قوانین بازدارنده تر و به روزتر و مطابق 
با استانداردهاي جهاني باشد، تخلفات رانندگي و تلفات جاني در 

جاده ها کمتر اتفاق می افتد.
اما بای��د گفت که ف��ارغ از تمامی ام��ا و اگرها و تعیی��ن قوانین 
بازدارنده، وقتی می توان انتظار کاهش آمار تصادفات را داشت  
که یک نگرانی دو س��ویه میان رانند گان برقرار باش��د و فقط به 
رانندگي خود فکر نکنند. اگر هر رانن��ده اي تلاش کند دیگري 
 سالم به مقصد برسد، قطعاً خودش از خطرات و حوادث در امان

 مي ماند.

بوی ماه مهر، بوی گرانی

دانش آموختن گران شد
یادداشـت

لیلی
زواره ای

گروه
جامعه

رییس مرکز مطالع��ات و پژوهش های راهبردی 
وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه ساعت 17 تا 
22 ساعت های پرخطر اوقات فراغت جوانان است، 
گفت: مس��وولان باید زمینه های حضور آسان و 
رایگان جوانان در باش��گاه ها و اماکن تفریحی را 

فراهم کنند. 
حس��ن زاده خاطرنش��ان کرد: در برنامه ریزی اوقات فراغت باید 
زنان، مردان و حتی س��المندان را در نظر بگیریم، اما متاس��فانه 
یکی از چالش های ما این اس��ت که در برنام��ه ریزی ها با تفاوت 
نگرش ها مواجه هستیم، اما باید توجه داشته باشیم اوقات فراغت 
دوران حساسی است که باید غنی سازی شود در غیر این صورت 
گرایش ها و تمایلاتی در بی��ن جوانان افزایش پی��دا می کند که 

می تواند تبعات زیادی را در پی داشته باشد.
 وی ادامه داد: نتایج پژوهش های انجام ش��ده نش��ان می دهد که 
هم اکنون جوانان تمایل دارند اوقات فراغت خود را در کنار خانواده 
سپری کنند که خانواده ها باید به این تمایل جوانان پاسخ مثبت 
دهند و زمینه ها را برای گذران اوقات فراغت جوانان در کنار خود 
فراهم کنند. به گفته وی، اماکن تفریحی و ورزشی فرصت هایی را 

در اختیار جوانان قرار می دهد تا بتوانند اوقات فراغت خود را بهینه 
و خستگی و نگرانی ها را از خود دور کنند و در این صورت گرایش 

آنها به گروه های پرخطر نیز کاهش پیدا می کند.

   پرتال آمد
صحبت از ابتدای تابستان بود؛ همان تابستانی که به واسطه حضور 
جام جهانی زودتر از موعد مقرر آغاز شد و نفس جوانان و نوجوانان، 
بزرگ و کوچک، پیر و جوان ش��هر به آن گره خورد. راس��تی چه 
خبر از جام جهانی؟ کی ب��رد کی باخت! اوق��ات فراغت اینگونه 

گویا غنی شد. 
راستی صحبت از ابتدای تابستان بود تا پرتال جامع اوقات فراغت 
بیاید با کلاس ها و برنامه های ثبت شده همه ارگان های دخیل 
در غنی س��ازی اوقات بطالت جوانان و نوجوان��ان. نه آنکه خاص 
تابستان باشد که همه روزها و فصول سال این سایت و فعال باشد 

و اطلاع رسانی کند و...
 اما چن��د روز قبل خبرآمد که بالاخره در اصفهان رونمایی ش��د! 
معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان اس��تان کارکرد این 
پرتال را اینگونه به تصویر می کشد: »دستگاه های اجرایی مختلفی 

در امر اوقات فراغت جوانان و نوجوانان برنامه های متنوعی برگزار 
می کنند که این برنامه ها در پرتال اوقات فراغت، برای دسترسی 

بهتر و انتخاب مناسب خانواده ها تجمیع شده است.« 
به گفته کریمی، این پرتال زیرنظر دبیرخانه س��تاد س��اماندهی 
امور جوانان اس��تان اصفهان اداره می ش��ود و برنامه های اوقات 
فراغت استان پس از معرفی نمایندگان ثابت دستگاه های اجرایی 
 مرتبط و عضو س��تاد، بر روی این پرتال بارگذاری می شود که در 
 شهرستان ها نیز ادارات ورزش و جوانان شهرستان ها و فرمانداری ها

 موظفند اع��لام برنام��ه هایی ب��ا موضوع اوق��ات فراغ��ت را به 
دستگاه های ذی ربط تکلیف کنند. 

بدین ترتیب لیست برنامه ها و طرح های اجرایی مختلف ورزشی، 
فرهنگی، هنری، کلاس های مهارت آموزی، غنی س��ازی اوقات 
فراغ��ت جوانان، اردوه��ای جه��ادی، س��مینارها و همایش ها، 
کتابخوانی، قرآنی، گردشگری و کارگاه های آموزشی بر روی این 

پرتال اطلاع رسانی می شود.
  گفتنی است؛ پس از ورود به این سامانه می توان با مشخص کردن 
شهرستان مورد نظر، نام دستگاه مجری برنامه، جنسیت و گروه 
هدف، تعداد شرکت کنندگان، ساعات و نحوه برگزاری کلاس ها، 
نام مسوول اجرایی و نشانی محل برگزاری را دریافت کرد. هرچند 
که رونمایی این سایت به صورت رسمی در اصفهان به انجام رسید 
اما مراجعه به قس��مت های مختلف پرتال یاد شده، نشان داد که 
هنوز قسمت های مربوط به اصفهان و شهرستان های تابعه به طور 
کامل تکمیل نشده است. گذش��ته از آنکه تنها اتفاقی که در این 
سایت افتاده، اطلاع رس��انی برنامه های فراغتی هر دستگاه بوده 
و از س��اماندهی و یا ایجاد خلاقیت و تولید برنامه ها با موضوعات 
 جدید و خلاق ک��ه بتواند یک ف��رد را از دنیای بطالت به س��وی

برنامه ریزی دقیق و بهره مندی از امکانات و یا برنامه های با کیفیت 
سوق دهد، خبری نیست.

   همچنان موازی کاری
به راس��تی متولی اصلی برنامه ریزی برای نوجوانان و جوانان و یا 
کل افراد جامعه کدام نهاد و دستگاه است تا بتوان در هنگام وجود 
نقص، کوتاهی و با هر مشکل دیگری به سادگی مشکل را رفع کرد؟

مشکل درست همین جاست که هر زمان پای تعامل بین بخشی به 
میان آمد، مشکلات افزون شد. در حوزه اوقات فراغت نیز وضعیت 
چنین است، به گونه ای که موازی کاری ها آنچنان افزایش یافته 
که نتیجه ای به غیر از هدررفت بودجه نداشته است. تابستان که 
می شود، همه دستگاه ها کلاس هنری، فنی، آموزش زبان، انواع 
 ورزش ه��ا و ... را برگزار می کنند. هر س��ال ای��ن برنامه ها تکرار 
 می ش��ود بدون تغییر و بدون ب��ه روز کردن برنامه ه��ا همگام با 

موج های برنامه س��ازی غرب که آنچنان سرگرم کننده است که 
جنبه منفی و گمراه کننده اش به چشم نمی آید. به نظر می رسد 
آنچه در این حوزه اتفاق افتاده، در مواردی جنبه رفع تکلیف داشته 
که با بررسی برنامه هایی که همه ساله تابستان به اجرا در می آید، 
حتی در صدا وسیما چه درسطح کشوری و چه در سطح استانی، 

به سادگی می توان به این نتیجه رسید.
این وضعیت تا آنجا پیش رفت که صدای اعتراض استاندار اصفهان 
را نیز بلند کرد:» هنوز نتوانسته ایم موازی کاری های دستگاه های 
مختلف در حوزه  اوقات فراغت اس��تان را س��اماندهی کنیم.« او 
تصریح می کند که همه دس��تگاه های اجرایی ردیف اعتباری و 
برنامه ریزی برای س��اماندهی اوقات فراغت دارن��د، ولی با توجه 
به برنامه ریزی ه��ا و موازی کاری های صورت گرفته، بیش��تر این 

هزینه ها حیف و میل می شود.
  به گفته زرگرپور، در استان اصفهان 23 دستگاه اجرایی به صورت 
مس��تقیم و غیر مس��تقیم در زمینه پر کردن اوقات فراغت نقش 
دارند و هر س��ال برنامه های مختلفی در حوزه  اوقات فراغت اجرا 
می شده، اما از هماهنگی برنامه های صورت گرفته و نتیجه گیری 
از دس��تاوردهای برگزاری این برنامه ها اطلاعی در دست نیست.

مقام ارشد استان از تشکیل کمیته اوقات فراغت در ز یر مجموعه 
 س��تاد س��اماندهی امور جوانان اس��تان خبر می دهد که وظیفه  
سیاست گذاری، هماهنگی و نظارت بر فعالیت های دستگاه های 

اجرایی استان اصفهان در این حوزه را بر عهده دارد. 

   از چایخانه تا جزایر وایبر
بیش از یک میلیون و 600 هزار جوان 15 تا 29 س��ال در سطح 
استان اصفهان وجود دارد که بررسی های میدانی حاکی از حضور 
پر قوت تعداد زیادی از آنها در چایخانه ها، پارک ها، مهمانی های 
خاص، پاس��اژها و... در س��اعات خاصی از روز که مسابقات جام 
جهانی فوتبال برگزار نمی شد، بوده است. این درست همان ساعات 
پرخطری است که وزارت ورزش و جوانان به آن اشاره داشته است.

تولد لحظه ای نرم افزارهای ریز و درشت برای ارتباطات به اصطلاح 
اجتماعی درفضای مجازی، در غنی سازی اوقات فراغت نوجوانان 
و جوانان شهر تاثیری بسزا داشته که پس لرزه هایش را می توان 
 در شیوه رفتار، پوش��ش، گویش، تغییر هنجارها و سرانجام رشد 

آسیب های اجتماعی مشاهده کرد.
 اوقات فراغت، اوقات لذت بخشی اس��ت که برای همه گروه های

 س��نی اتفاق م��ی افتد، ام��ا میانس��الان در پارک آن را س��پری 
می کنند، س��المندان در کنج تنهایی و خانه های س��المندان و 
جوانان و نوجوان��ان در جزایر وایبر، وات��س اپ، ماهواره و فضای 

مجازی آن را به آتش می کشند.

علی رغم وعده مسوولان جهت ساماندهی اوقات فراغت جوانان؛

اوقات فراغت در چایخانه ها و فضای مجازی غنی شد!

بدین وس��یله به اط��لاع خوانندگان محترم می رس��اند در ش��ماره 
2183صفحه جامعه ش��عری از آقای بابااحمدی به چاپ رس��ید که 

بیت 12و آخر آن به شرح زیر اصلاح می شود:
هلا ای ستمکار خونخوار دد

چه دار مکافات برتو سزد؟
زشرم جنایات خود سر بزیر

چه سلطان ببودی تو یا آن وزیر

اصلاحیه



4 گل در کیسه ایران!!!
هرچند هن��وز بازی های آس��یایی اینچئون آغاز نش��ده اس��ت اما 
رقابت های مرحله مقدماتی رشته فوتبال این بازی ها زودتر از سایر 
رشته ها آغاز شده اس��ت. ایران که به همراه ویتنام و قرقیزستان در 
گروه H قرار گرفته است امروز در اولین بازی این گروه از ساعت ۱۲ 
به وقت ایران برابر ویتنام قرار گرفت و با ارایه یک بازی بسیار ضعیف 
با نتیجه ۴ بر یک مغلوب ویتنام ش��د.بازی ضعیف و بدون تاکتیک 
ایران از همان ابتدای کار باعث شد ویتنام سوار بر بازی باشد و بارها 
تا محوطه جریمه ایران پیش بیاید. ویتنام اما بالاخره در دقیقه ۲۴ 
موفق شد اولین گل را توس��ط وو هوی توان وارد دروازه ایران کند، 
هنوز ۴ دقیقه از این گل نگذش��ته بود که روی ضعف مدافعان ایران 
مک هونگ کوان برتری ویتن��ام را دو برابر کرد.در نیمه دوم با توجه 
به اینکه ویتنام بازی دفاعی را در دستور کار خود قرار داده بود ایران 
صاحب توپ و میدان ش��د و در دقیقه ۶۶ پس از اینک��ه دروازه بان 
ویتنام روی ش��ریفی مرتکب خطای پنالتی شد محسن مسلمان از 
روی نقطه پنالتی اختلاف را به حداقل رساند. انتظار می رفت با ادامه 
بازی ایران بتواند نتیجه را جبران کند اما این ویتنام بود که روی یک 
ناهماهنگی در دفاع ایران توسط تران فی سان در دقیقه ۶۹ گل سوم 
را هم به ثمر رساند. در دقیقه ۸۲ نیز روی اشتباه دروازه بان ایران یک 
ضربه غیر مستقیم در محوطه جریمه ایران نصیب ویتنام شد و انگو 
هوانگ تین گل چه��ارم را وارد دروازه ایران کرد تا روزی تاریخی در 

فوتبال ملی ویتنام رقم بخورد.

مدافع تیم ملي فوتبال گینه با قرارداد 
یک ساله به تیم راه آهن پیوست

ادواردو مدافع 30 س��اله برزیلی الاصل تیم مل��ی فوتبال گینه پس 
از حضور در تمرینات راه آهن با عقد قراردادی یک س��اله به این تیم 
پیوست.این بازیکن که حدود ۶ ماه پیش مقابل اسپانیا به میدان رفته 

در دفاع وسط بازی می کند.

قاضي خواستار دریافت مطالباتش
 از استقلال شد

مهاجم تیم فوتبال استقلال خواستار دریافت مطالبات فصل گذشته 
و بخشي از قرارداد این فصل خود شد.

این بازیکن در دیدار با افشارزاده و نظری جویباری خواهان دریافت 
مطالبات فصل گذش��ته خود و همچنین بخشی از قرارداد این فصل 
خود شد.افشارزاده و نظری در این نشست به مهاجم آبی پوشان قول 
پرداخت مطالبات ای��ن بازیکنان دادند.محم��د قاضی در خصوص 
حضورش در باشگاه استقلال و اینکه خواستار دریافت مطالباتش از 
باشگاه شده اظهار داش��ت:صبح امروز برای دریافت طلبم به باشگاه 
رفتم و با آقایان افشارزاده و نظری صحبت کردم. من از سال گذشته 
هنوز از اس��تقلال طلب دارم و پیش از فص��ل و در حالی که هنوز با 
اس��تقلال قرارداد نبس��ته بودم توافق کردیم که علاوه بر پرداخت 
قرارداد امسال طلب سال گذش��ته ام هم پرداخت شود که مسوولان 

باشگاه این موضوع را پذیرفتند.

15 تیم از حضور در رقابت های
جام حذفی فوتبال انصراف دادند

۱5 تیم از حضور در مس��ابقات جام حذفی فوتبال انصراف دادند تا 
به این ترتیب ۱3 دیدار لغو ش��ود.به دلیل انصراف تیم های داماش 
گیلان، بدر بندر کنگ، اتکاء گلس��تان، ش��هرداری جویبار، خلخال 
دشت اردبیل، یزد لوله، مس س��ونگون ورزقان، صنعت نفت آبادان، 
پرسپولیس شمال، ماشین سازی تبریز، ایرانجوان بوشهر، شهرداری 
تبریز، پرس��پولیس گناوه، راهیان کرمانشاه و گهر دورود دیدارهای 
زیر برگزار نخواهد شد.تیم های مقابل آنها به دور بعدی مسابقات جام 

حذفی کشور فصل ۹۴-۹3 صعود می کنند.

بودجه سال ۹4 فدراسیون فوتبال 
مصوب شد

جلسه ش��ورای راهبردی ش��اخه کمیس��یون بودجه در فدراسیون 
فوتبال برگزار شد و در این جلسه در خصوص بودجه سال آینده این 
فدراسیون بحث و بررسی صورت گرفت.در این جلسه علی کفاشیان، 
حیدر بهاروند، امیر عابدینی، علی اکب��ر ابرقویی نژاد، محمدمهدی 
نبی و علی فتح الله زاده حضور داش��تند و کلیات بودجه سال ۹۴ به 
تصویب رسید. قرار شد کفاشیان مصوبات امروز را به مقامات مسوول 

در این رابطه ارایه دهد تا روال قانونی این مصوبه انجام شود.

به دلیل محرومیت؛

دو سپاهانی در خطر از دست دادن بازی مقابل تراکتورسازی
حسن  زاده: 

با شرایط آرمانی فاصله دارم
حسین فرکی بعد از پیوستن به سپاهان و در صورتی که مشکلات 
ثبت قراردادش حل شود می تواند برای اولین بار در بازي مقابل صبا 
بر روی نیمکت سپاهان بنشیند و شاگردان سابق کرانچار را هدایت 
کند. سپاهان در این شرایط بدون شک به امتیازات کامل مسابقه 
با صبا احتیاج دارد تا ش��اید در بازی فینال گونه هفته دهم که با 
تراکتورسازی برگزار می کند فاصله اش را با این تیم در صدر جدول 
کمتر از گذشته کند. اما در ترکیب سپاهان محمدرضا خلعتبری و 
هادی عقیلی تا قبل از برگزاری بازی های هفته نهم لیگ در خطر 

محرومیت قرار دارند و در صورتیکه در بازی مقابل صبا کارت زردی 
را دریافت کنند بازی حس��اس س��پاهان برابر تراکتورسازی را از 
دست خواهند داد که بدون شک امتیازاتش نقش مهمی در تعیین 
قهرمان لیگ خواهد داشت.بر اس��اس اعلام سازمان لیگ فوتبال 
ایران خلعتبری دو اخطاره اس��ت و عقیلی هم  بر اس��اس قوانین 
جدید س��ازمان لیگ در دور دوم محرومیتش یک اخطار در برابر 
پدیده دریافت کرد تا این بار در صورت گرفتن دو کارت زرد از بازی 

هفته بعد تیمش محروم شود. 

مهاجم تیم فوتبال ذوب آهن گفت: ذوب آهن را برای پیش��رفت 
بیشتر انتخاب کردم و امیدوارم بتوانم به این تیم کمک کنم.

مسعود حس��ن زاده، مهاجم جوان فصل گذش��ته داماش یکی از 
خریدهای ذوب آهن در ابتدای فصل بود و امید زیادی می رفت در 
ذوب آهن درخشان ظاهر شود. او که هنوز پایش به گلزنی باز نشده 
است در این مورد می گوید: من فصل را با مصدومیت شروع کردم 
و بازگشتم به شرایط آرمانی کمی زمان می برد. چند هفته پیش 
در جاده قم - تهران تصادف کردم و از ناحیه دس��ت آسیب دیدم، 

در هر صورت امیدوارم در ادامه بیشتر برای تیمم مثمر ثمر باشم.
وی در مورد شرایط ذوب آهن و پیروزی برابر پیکان اینگونه توضیح 
می دهد: ما از اول فصل بدشانسی  آوردیم اما در نهایت برابر پیکان 
پیروز ش��دیم و امیدوارم این پیروزی آغازی باشد بر پیروزی های 
بعدی ما. در بازی با پیکان ما موقعیت های زیادی داشتیم و بیشتر 
از حریف صاحب توپ و میدان بودیم البته آنها هم چند موقعیت 
داشتند که به تیر دروازه ما برخورد کرد. در کل تیم ما خوب بازی 

کرد و مستحق پیروزی بودیم.

رقابت های جام جهانی کشتی فرنگی و والیبال برای کشورمان روز 
۲3 شهریور ۹3 را در تاریخ ثبت کرد. روزی که ایران برای اولین بار 
و با خلق یک ش��گفتی بزرگ دیگر در جمع شش تیم برتر والیبال 

قهرمانی جهان قرار گرفت.
 از ط��رف دیگر بایس��تی به یاران حمید س��وریان اش��اره کرد که 
توانستند قهرمانی جهان را به ارمغان بیاورند.هرچند این قهرمانی 
مظلومانه به ثمر نشس��ت اما به هر حال روزی خاص را در والیبال 

ایران به ثبت رساند.
ابتدا والیبال را زیر ذره بین می بریم. تیم ملی کشورمان فوق العاده 
مقابل صرب ها ظاهر شد و پیروزی خاطره انگیزی را ثبت کرد اما 
کار بزرگتر را خولیو ولاسکویی انجام داد که با شکست آمریکا دست 

ایران را گرفت و به مرحله بعد فرستاد.ستاره ایران در این دیدار باز 
هم امیر غفور بود. سایت جهانی والیبال پس از این بازی درباره اش 
نوشت: غفور یک تنه ایران را به جمع ش��ش تیم برتر رساند. غفور 
"بی رحم" در بازی شب گذشته ایران برابر صربستان موفق شد 30 
امتیاز را کس��ب کند تا عنوان امتیازآورترین بازیکن این بازی را به 

خود اختصاص دهد. 
ایران که تاکنون نتوانسته بود به رتبه ای بهتر از نوزدهمی در قهرمانی 
جهان برسد، اکنون خودش را در جمع شش تیم برتر جهان می بیند 
و این افتخار بزرگی برای تیم ملی والیبال ایران است. امیر غفور که 
در بازی برابر صربس��تان درخش��ش بی نظیری داشت در این جام 
بازی های خیلی خوبی را به نمایش گذاشته است و از امیدهای اصلی 

ایران برای درخشش در دور سوم این رقابت ها محسوب می شود.

 والیبال ایران و سودای قهرمانی...
حالا ایران در مرحله بعدی است و بایستی برای روی سکو رفتن همه 
تلاشش را به کار گیرد. در پایان این مرحله دو تیم برتر هر گروه به 
مرحله چهارم )نهایی( راه می یابند که روز شنبه به صورت ضربدری 
بازی های نیمه نهایی را برگزار می کنند و س��پس در روز یکشنبه 
برنده ها برگزار کننده بازی فینال و بازنده ها برگزارکننده دیدار رده 
بندی برای کسب مدال برنز خواهند بود. تیم های سوم دو گروه نیز؛ 
شنبه در ش��هر غوچ برای تعیین رده پنجم و ششم مسابقات با هم 

دیدار خواهند کرد. 

 قهرمانی غریبانه یاران سوریان!
اما در شرایطی که کشتی های تیم ملی کشورمان به نوعی غریبانه 
برگزار ش��د اما قهرمانی آنها حس��ابی برای ملت ای��ران جذاب و 

شیرین بود. 
در روز دوم مسابقات سوریان بار دیگر طلا گرفت تا مجموع امتیازی 
ایران کش��ورمان را قهرم��ان س��ازد. در وزن 5۹ کیلوگرم حمید 
سوریان در دور نخس��ت با نتیجه ۸ بر صفر از سد آلکس آنچتی از 
رومانی گذشت.  وی در دور بعد مقابل فهمی از مصر با نتیجه ۲ بر 
یک به برتري دست یافت و راهي دور سوم شد. سوریان در این دور 
اس��ماعیل بوررو از کوبا نفر اول پان آمریکن را ب��ا نتیجه 5 بر صفر 

شکست داد و راهی مرحله یک چهارم نهایی شد .
 وی در این مرحله طالح ممدوف از آذربایجان را با نتیجه 3 بر صفر 
شکست داد و به دیدار نیمه نهایی رس��ید وی در این دیدار المرات 
تسمرادوف از ازبکس��تان را با نتیجه ۲ بر یک مغلوب کرد و راهی 
دیدار فینال شد. وی در این دیدار مینگیان سیمینوف از روسیه را با 
نتیجه ۲ بر یک شکست داد و ضمن کسب مدال طلا رکورد تاریخی 

را برای خود ثبت کرد.
 سوریان با کسب مدال طلای مس��ابقات جهانی ازبکستان رکورد 
کس��ب مرغوبیت مدال را که پیش از این در اختیار عبدالله موحد 
بود را با کسب ۶ مدال طلای جهان و یک طلای المپیک شکست. 
در وزن ۷۱ کیلوگرم نیز افشین بیابانگرد پس از استراحت در دور 
اول در دور دوم مقاب��ل ها یونگ کیم از ک��ره جنوبی با نتیجه ۲ بر 
صفر به برتري دست یافت. وی در مرحله یک چهارم نهایي مقابل 

چنگیز لابازانوف از روس��یه با نتیجه ۴ بر صفر شکس��ت خورد و با 
توجه به حضور این کش��تی گیر در دیدار فینال بیابانگرد به گروه 

بازنده ها رفت.
 وی در این گروه ابتدا بالینت کورپاس��ی از مجارس��تان را در یک 
کشتی دیدنی با نتیجه ۴ بر 3 شکست داد وی در دیدار رده بندی نیز 
با نتیجه 5 بر 3 الکساندر ژیانویچ از بلاروس را شکست داد و صاحب 
مدال برنز شد. همچنین در وزن ۹۸ کیلوگرم قاسم رضایی در دور 

نخست با نتیجه 3 بر یک کارل اسچون از سوئد را شکست داد. 
وی در دور بعد مقابل موسی اولویف از روسیه با نتیجه ۲ بر یک به 

برتري دست یافت و راهي دور سوم شد.
رضایی در مرحله یک چهارم نهایی با نتیجه ۲ بر صفر مارتین نیلسن 
از نروژ دارنده م��دال برنز اروپا را شکس��ت داد و راهی مرحله نیمه 
نهایی شد وی در این مرحله مقابل آرتور الکسانیان نفر سوم المپیک 
لندن، نایب قهرمان جهان و قهرمان اروپا از ارمنس��تان با نتیجه 3 
بر ۲ شکست خورد و راهی دیدار رده بندی ش��د وی در این دیدار 
با نتیجه ۴ بر یک الکس��اندر هاربوویک از بلاروس را شکست داد و 
صاحب مدال برنز شد. به این ترتیب تیم ملی کشتی ایران با طلای 
سوریان، نقره نوروزی و دو برنز بیابانگرد و رضایی بر سکوی قهرمانی 

جهان ایستاد.

 تیم ملی نوجوانان فوتبال 
حذف شد

فراموش نکنیم که دیروز یک اتفاق 
تل��خ ه��م رخ داد و آن حذف تیم 

ملی نوجوان��ان از قهرمانی 
آسیا بود که جام جهانی 
را از فوتب��ال ای��ران 
گرفت. آنه��ا حذف 
شدند همانطور که 
هندبالیست های 
نوجوان ایران ناکام 
ب��زرگ مس��ابقات 

آسیایی بودند و کسی 
ب��ه تحلی��ل در م��ورد آن 

نپرداخت.

 به شما افتخار می کنیم

غفور بی رحم و یاران حمید سوریان

برگزاری مسابقات جام جهانی بسکتبال اسپانیا و در پیش بودن 
بازی های آسیایی موجب ش��ده تا به نوعی برگزاری مسابقات 
لیگ برتر بس��کتبال در فصل جدید تحت الش��عاع قرار بگیرد 
اما با این وجود جلس��ه هماهنگی لیگ برتر بس��کتبال برگزار 
شد.در این جلسه که به دعوت س��ازمان لیگ برگزار شده بود، 
نمایندگان هشت تیم لیگ برتری حضور داشتند اما بسکتبال 
 اس��تان نماینده ای در این جلس��ه نداش��ت تا وضعیت تیم یا 
 تیم ه��ای لی��گ برت��ری اصفه��ان در هال��ه ای از ابه��ام قرار 

گیرد.
در فصل گذشته مس��ابقات لیگ برتر بس��کتبال، دو تیم فولاد 
ماهان و ذوب آهن نمایندگان بس��کتبال اس��تان بودند که در 
جلس��ه هماهنگی لیگ، از این دو خبری نبود و نمایندگان تیم 
های پتروشیمی بندرامام، مهرام تهران، دانشگاه آزاد، شهرداری 
گرگان، استقلال قشم، هفت الماس قزوین، بهشت هیرکان و نفت 
آبادان در این جلسه شرکت داشتند و در مورد برگزاری مسابقات 

لیگ به بحث و تبادل نظر پرداختند.

 بی اطلاعی هیات بس�کتبال از تصمی�م ذوبی ها در 
مورد بسکتبال

تیم فولاد ماهان فصل گذش��ته نیز در دقیقه ۹0 مجوز حضور 
در لیگ برتر را کس��ب کرد و با مشکلات بس��یاری راهی لیگ 
شد. این تیم با ترکیبی از بازیکنان بومی و جوان در رقابت های 
 لیگ شرکت کرد اما شواهد و قرائن از پایان فعالیت این تیم خبر 
می دهد، هر چند که باش��گاه فولاد ماهان تاکن��ون اظهار نظر 

قطعی در این رابطه نداشته است.
 مدتی قبل ک��ه ش��ایعاتی مربوط به انح��لال این باش��گاه در 
رس��انه ها مطرح ش��د، مدیران این باش��گاه تاکی��د کردند که 
 تعطیلی فعالیت های باشگاه صحت ندارد اما با محدودیت هایی

 همراه خواهد ش��د و از این رو به نظر می رس��د از همین حالا 
باید تیم بسکتبال ماهان را منحل ش��ده بدانیم اما در مورد تیم 
بسکتبال ذوب آهن ش��رایط متفاوت است و غیبن نماینده این 
باشگاه در جلس��ه هماهنگی لیگ عجیب به نظر می رسد زیرا 
باشگاه ذوب آهن در لیست رشته های تحت حمایت خود برای 

فصل جاری، رشته بش��کتبال را نیز گنجانده بود اما با این حال 
عنوان شده بود که کیفیت و نحوه بسته شدن این تیم، به بودجه 
مصوب برای باش��گاه بستگی خواهد داش��ت که البته با تعیین 
بودجه مورد نظر، سیاست گذاری باشگاه در حوزه بسکتبال نیز 

معلوم شده است.
روز گذش��ته تلاش کردیم در گفت وگو با مدیرعامل یا معاون 
فنی باش��گاه ذوب آهن از دلیل غیب��ت نماینده این باش��گاه 
در جلس��ه هماهنگی لیگ اطلاع موثقی کس��ب کنیم که این 
اتفاق رخ نداد و به سراغ رییس هیات بسکتبال استان اصفهان 
رفتیم.محس��ن صادق زاده در گفت وگویی که با وی داشتیم، 
تاکید ک��رد که تمام نامه ه��ای مربوط به لیگ برتر بس��کتبال 
از جمله دعوت نامه ش��رکت در جلس��ه هماهنگی لیگ که به 
هیات استان فرس��تاده شده اس��ت، به باش��گاه ها ارجاع پیدا 
 کرده اس��ت اما هیات از دلیل غیبت نماینده ذوبی ها اطلاعی

 ندارد.
ص��ادق زاده از تصمیم نهای��ی ذوبی ها برای ادام��ه فعالیت در 

لیگ برتر بس��کتبال یا توقف دوباره فعالیت های این تیم اظهار 
 بی اطلاعی می کن��د و می گوید ک��ه هیات ه��ا از تصمیمات

 باشگاه ها در حوزه ورزش حرفه ای اطلاعی ندارند.
وی همچنین در مورد وضعیت نهایی تیم بسکتبال فولاد ماهان 
نیز می گوید که صحبت نهایی در این باره را بایستی با مدیرعامل 
این باشگاه انجام بدهیم اما تصور صادق زاده نیز بر پایان فعالیت 

این تیم است.

 دستور العمل هایی برای لیگ جدید
فدراسیون بسکتبال برای جلوگیری از مشکلات سال های قبل 
تیم های ش��رکت کننده در لیگ را ملزم به واریز ۷00 میلیون 
تومان به عنوان ضمانت پرداخت کرده است. اقدامی که به گفته 
مسوولان سازمان لیگ، جلوی بسیاری از مشکلات بعدی تیم 

های تازه وارد را خواهد گرفت.
محسوب نشدن امتیازات مرحله اول لیگ در مرحله دوم، ایراد 
اصلی بازی های سال قبل بود که امسال این مشکل نیز حل شده 
و امتیازات مرحله اول لیگ در مرحله دوم هم محسوب می شود 
به این ترتیب تیم ها در مرحله اول نیز با قوای بهتری شرکت می 
کنند. همچنین مرحله اول و دوم پلی آف هم به صورت 3 برد از 
 5 مسابقه تعیین شد و مانند س��ال قبل، چهار تیم پایانی تعداد 

بازی های فینال را مشخص می کنند.

همایش مش��ترک مدیران تربیت بدنی حوزه های مقاومت بسیج 
با حضور مسوولان س��ازمان فرهنگی، ورزشی شهرداری اصفهان 
و مس��وول کمیته تربیت بدنی شورای اسلامی ش��هر اصفهان روز 

گذشته برگزار شد.
مدیرعامل س��ازمان فرهنگی، ورزشی ش��هرداری اصفهان در این 
مراسم گفت: شورای ورزشی محله باید در هر یک از محلات شهر 
اصفهان تش��کیل ش��ود تا وضعیت ورزش در محلات شهر ارتقاء 
پیدا کند. امین کریمیان به راه اندازی س��ازمان فرهنگی، ورزشی 
شهرداری اصفهان اشاره کرد و ادامه داد: این سازمان با پیگیری های 
آقای جزینی مسوول کمیته تربیت بدنی ش��ورای اسلامی شهر و 

حمایت ها و فراهم سازی زیر ساخت های مورد نیاز از سوی شهردار 
اصفهان ایجاد و راه اندازی شده است. 

کریمیان تاکید کرد: امیدواریم که در آین��ده ای نزدیک با تعامل، 
تفاهم، همکاری و ایده فکری با مجموعه های مختلف مانند بسیج 

و سپاه ورزش در شهر اصفهان به میزان بسیاری ارتقاء پیدا کند.
وی با تاکید بر اینکه با تفاهم، همکاری، تعامل و هم عقیده بودن با 
بسیج باید به فکر شهر باشیم، افزود: در گذشته فعالیت هایی در حوزه 
ورزش شهرداری به صورت پراکنده و جزیره ای انجام می شده، اما 
با راه اندازی سازمان فرهنگی، ورزشی شهرداری این فعالیت ها به 

صورت منسجم انجام می شود.

مدیرعامل س��ازمان فرهنگی، ورزشی ش��هرداری اصفهان با بیان 
اینکه کمیته ای مشترک باید بین بسیج و این سازمان تشکیل شود 
تا بتوانیم با تعامل، همکاری و هم افزایی با یکدیگر در راستای توسعه 
ورزش در شهر اصفهان حرکت کنیم، اضافه کرد: ما با هیچ مجموعه، 
اداره، نهاد و سازمانی مشکلی نداریم و تنها به دنبال توسعه ورزش 

شهر و رسیدگی به نیاز های ورزشی شهروندان هستیم.

   جزینی: ورزش اصفهان جزیره ای اداره می شود
رسول جزینی عضو شورای اسلامی شهر اصفهان نیز در این مراسم 
گفت: جزایری که در حوزه ورزش در شهر وجود دارد با هم افزایی و 

تعامل مجموعه  ها با یکدیگر منسجم می شود.
وی با بیان اینکه جزایری که در حوزه ورزش در شهر وجود دارد با 
هم افزایی و تعامل مجموعه  ها با یکدیگر منس��جم می شود، اضافه 
کرد: هم افزایی و تعامل مجموعه هایی مانند سپاه و بسیج با سازمان 

فرهنگی، ورزشی شهرداری در راستای این موضوع ضرورت دارد.
عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان با تاکید بر اینکه اقدامات لازم 
برای رسیدگی به ورزش بانوان در سطح شهر باید انجام شود، تصریح 
کرد: بستر های لازم به منظور توس��عه ورزش بانوان و رسیدگی به 

نیاز های ورزشی بانوان در سطح شهر اصفهان باید ایجاد شود.
وی با اش��اره ب��ه اینکه اقش��ار مختل��ف جامعه باید زیر پوش��ش 
فعالیت های ورزشی در سطح ش��هر قرار بگیرند، ادامه داد: ورزش 
باید با اخلاق مداری در شهر ایجاد شود و توسعه پیدا کند و باید از 

ظرفیت های بسیج در این زمینه استفاده کنیم.

جزینی با بیان اینکه اخلاق مداری در بسیج پر رنگ تر است، تاکید 
کرد: فرهنگ ورزش باید در سطح شهر نهادینه شود و شاخصه های 

اخلاقی در حوزه ورزش باید به میزان بسیاری افزایش پیدا کند.

 قاسمی: انجام ورزش همگانی توسط 30 درصد مردم تا 
پایان برنامه پنجم توسعه 

مدیرعامل باشگاه فرهنگی، ورزشی مقاومت اصفهان گفت: براساس 
برنامه ریزی های انجام ش��ده 30 درصد از مردم باید تا پایان برنامه 
پنجم توسعه به ورزش همگانی بپردازند. علی قاسمی اضافه کرد: 
سازمان فرهنگی، ورزشی شهرداری اصفهان با پیگیری های کمیته 
تربیت بدنی شورای اسلامی شهر اصفهان راه اندازی شده و اصفهان 
پس از تهران دومین کلانشهری است که از این سازمان برخوردار 
شده است.مدیرعامل باشگاه فرهنگی، ورزشی مقاومت اصفهان با 
تاکید بر اینکه تغییر مستمر ساختار به عنوان یک ابزار قوی مدیریتی 
همیشه در دستور یک س��ازمان قرار دارد، تصریح کرد: شهرداری 
اصفهان نیاز داشت که یک خون، ساختار، تغییر و ایده جدید در آن 
ایجاد شود.وی با بیان اینکه تمام مجموعه ها و سازمان های فعال در 
اصفهان باید از این پس از این سازمان جدید و نو ظهور حمایت کنند، 
ادامه داد: بسیج و سپاه باید با تمام قدرت از سازمان فرهنگی، ورزشی 
ش��هرداری اصفهان حمایت کنند تا این سازمان ورزش اصفهان را 
ارتقاء بدهد. جامعه ورزش استان موظف است که از این سازمان نو پا 
و جدید حمایت های لازم را انجام بدهد و تلاش ما در هر جهت باید 

در راستای کمک و تقویت این سازمان باشد.

 غیبت نمایندگان بسکتبال نصف جهان در جلسه هماهنگی؛

در همایش مدیران تربیت بدنی حوزه های مقاومت بسیج با سازمان ورزشی شهرداری اصفهان مطرح شد؛

تصمیم گیری برای لیگ برتر بسکتبال بدون اصفهانی ها

ضرورت نهادینه شدن فرهنگ ورزش  در سطح شهر 

11
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 ساختار مغزی افراد خطرپذیر 
چگونه است؟

محققان دانش��کده پزش��کی ییل دریافته ان��د حجم لوب 
آهیانه ای در مغز می تواند نقط��ه  قرارگرفتن افراد در طیف 
خطرپذیری را پیش بینی  کند. تعدادی از مردم تحت هیچ 
عنوانی خطر نمی کنند، در حالی که دیگران ثروت، سلامتی 
و امنیتش��ان را بدون هیچ نوع تفکری در معرض خطر قرار 
می دهند. تیم علمی حاضر در این مطالعه به رهبری »ایفات 
لوی«، استادیار پزشکی تطبیقی و عصب شناسی دانشکده 
پزش��کی دانش��گاه ییل، دریافت افراد با حجم بالاتر بخش 
خاصی از لوب آهیانه ای در مقایسه با افرادی که این بخش 
از مغزشان کوچک تر است، تمایل بیشتری به ریسک کردن 
دارند.گرچه ویژگی های ش��ناختی و شخصیتی فراوانی در 
ساختار مغز کشف ش��ده اند، مطالعات کمی درباره ارتباط 
س��اختار مغز و ترجیحات اقتصادی انجام ش��ده و »لوی« 
و همکارانش در تحقیقاتش��ان به دنبال کشف این ارتباط 
بودند. ش��رکت کنندگان حاضر در پژوه��ش جدید، زنان و 
مردان جوانی از ش��مال ش��رقی آمریکا بودند. آنها بایستی 
بین رقابت های پولی که درجه خطر آنها متغیر بود، انتخاب 
می کردند و همزمان تیم علمی اس��کن های مغزی ام آر آی 
تحلیلی اس��تانداردی از این افراد می گرفت. نتایج حاصله 
)پیش بینی میزان خطر کردن افراد توسط لوب آهیانه ای( 
در گروهی 28 نفره از ش��رکت کنندگان حاصل ش��د و در 
گروه دوم و مستقل متش��کل از 33 شرکت کننده نیز تایید 
شد.»لوی« و تیم علمی اش پیش تر نشان داده بودند تنفر از 
ریسک کردن با بالارفتن سن افراد افزایش می یابد و اینکه با 

افزایش سن، لوب آهیانه ای نازک تر می شود.

زنان شادتر، زندگی شادتر!
مطالعه دانشمندان دانشگاه راتگرز آمریکا نشان می دهد 
هر چه رضایت زن از زندگی مشترک بیشتر باشد، همسر 

او نیز رضایت بیشتری از زندگی خواهد داشت.
دبورا کار، پروفس��ور دپارتمان جامعه شناس��ی دانشگاه 
راتگرز در این باره گفت: زمانی که زن از ازدواجش راضی 
است، کارهای بیش��تری برای همسرش انجام می دهد و 
این موضوع دارای اثری مثب��ت روی زندگی آنها خواهد 
بود. وی ادامه داد: مردها درباره روابطشان کمتر صحبت 
می کنند و سطح نارضایتی آنها از زندگی مشترک شاید 

به همسرانشان منتقل نشود.
مطالعه جدید روی احساسات شخصی هر دوی همسران 
متمرکز شد تا چگونگی تاثیرگذاری رضایت زناشویی بر 
سلامتی روانشناختی بزرگسالان مسن تر را تعیین کند. 
محققان داده ه��ای دریافتی از 394 زوج را که در س��ال 
2009 بخش��ی از تحقیق ملی روی درآمد، س��لامتی و 
ناتوانی در آمریکا بودند، تحلیل کردند. دست کم یکی از 
همسران 60 سال یا بیشتر سن داشت و به طور متوسط 

آنها به مدت 39 سال زندگی مشترک داشتند.
به منظور ارزیابی کیفیت زندگی زناش��ویی، افراد حاضر 
در ای��ن مطالعه به چندین پرس��ش پاس��خ داده بودند، 
از جمله اینکه آیا همسرش��ان قدردان آنهاس��ت، با آنها 
صحبت می کند، احساساتشان را درک می کند یا اعصاب 
آنها را خرد می کند. همچنین از آنها خواس��ته شده بود 
دفترهای خاطرات دقیقی از میزان خوشحال  بودن شان 
طی 24 ساعت گذشته را با انجام دادن فعالیت هایی مانند 
خریدکردن، انجام امور منزل و تماشای تلویزیون تدارک 
ببینند. افراد حاضر ب��ه طور کلی میزان رضایتش��ان از 
زندگی را زیاد )از شش نمره، پنج نمره( اعلام کرده بودند 
و مردها در مقایسه با زنان اندکی نظر مثبت تری داشتند.

محققان هچنین دریافتند در حالی که زنان با بیمارشدن 
همسرانش��ان خوشحالی شان کم می ش��ود، خوشحالی 
م��ردان در ص��ورت بیمارش��دن همسرش��ان تغییری 

نمی کند.
»کار« در این باره گفت: زمانی که زنی همسرش مریض 
می ش��ود، اغلب درگیر مراقبت از وی می شود و این امر 
تجربه ای اس��ترس آور اس��ت، اما زمانی که زن��ان بیمار 
می ش��وند، آنها نه به همسرانش��ان بلکه به دخترانشان 

متکی می شوند.

روزنامه خبری
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نشست خبری کنس��رت»نغمه ای در 
پرده ای« با حضور استاد حسین علیزاده، 
استاد شاهزیدی، اهالی رسانه و برخی از 
هنرمندان موس��یقی در حمام تاریخی 

رومانس در میدان جلفا برگزار شد.
هنرمند برجس��ته تار و س��ه تار گفت: 
 مس��وولان اصفهان سیاس��ت های جدی برای موس��یقی و

جریان های هنری داشته باشند.
حس��ین علیزاده با بیان این مطلب افزود: امیدوارم مسوولان 
اصفهان در حدی که شان این شهر و مردم آن است، به هنر و 
حفظ اماکن تاریخی توجه کنند تا هنرهای این شهر حفظ شود 
و رشد کند و با سیاست های درست زاینده رود را از این وضعیت 
نجات دهند. وی در ادامه با گلایه نسبت به کمبود و نداشتن 
سالن موسیقی استاندارد در اصفهان، افزود: اصفهان شهر هنر 
دنیاست و چنین شهری باید سالن های مناسب و شایسته ای 
داشته باشد. ما این ش��هر را ازخودمان می دانیم و می خواهیم 
با غ��رور در آن به فعالیت هنری بپردازیم، بنابراین نس��بت به 
هرگونه بی احترامی به هنر و هنرمند اعتراض خودمان را بیان 
می کنیم. وی در رابطه با وضعیت بداهه نوازی و موسیقی در 
اصفهان تصریح کرد: شهر اصفهان کاراکتر و شخصیت خاص را 
از لحاظ شهرسازی دارد، ولی این قضیه در رابطه با وضعیت هنر 
و موسیقی این شهر هم همین طور بوده است، به گونه ای که با 
رحلت کسایی و شهناز من احساس کردم سی و سه پل و آثار 

تاریخی این شهر از بین رفته است. 
بداهه نوازی در این شهر همیشه لحن و برخورد خاص برآمده 

از آن را داشته است و انگار طنز خاص و بذله گویی اصفهانی ها 
در لحظه در لحن ساز اساتیدش هم ایجاد شده است. هنر در 
ذات و بنیه مردم این شهر ریشه دارد. این همه توریست ایرانی 
و غیرایرانی فقط برای خری��د گز به اصفهان نمی آیند، بلکه به 
قصد استفاده از معماری و موسیقی و انواع هنرهای این شهر 

قصد سفر به اصفهان را دارند.
این هنرمند افزود: ما نباید فقط از مسوولان انتظار داشته باشیم، 
اما متاسفانه نارضایتی و ناراضی بودن در فرهنگ و منش ماست. 
نارضایتی را باید از ریش��ه نهاد خانواده جدا کرد تا از فرهنگ 
ایران حذف شود. به هرحال هنرمندان هم به سهم خود نسبت 
به وضعیت هنر مسوولند و هنرمندانی که اینجا مانده اند و کار 
می کنند؛ یعنی دلشان برای کشورشان می سوزد و در برابر آن 

احساس مسوولیت دارند. 
وی گفت: به نظ��ر من داش��تن دغدغه و توجه ب��ه جریانات 
اجتماعی در س��اخت موس��یقی اهمی��ت خاص��ی دارد و ما 
هنرمندان باید همیش��ه نقش پر رنگی در جریانات اجتماعی 

و توجه به آن در هنرمان ایجاد کنیم.
پژمان حدادی، نوازنده برجس��ته س��ازهای کوبه ای در ادامه 
در رابطه با همکاری موفق با علی��زاده، گفت: به هر حال من از  
نوجوانی در کنار آقای علیزاده کار کرده ام و نواخته ام. ایشان 
مانند برادر بزرگ من هس��تند. حس��ین علیزاده در رابطه با 
همکاری با حدادی گفت: به هر حال ما یک زندگی مشترک در 
موسیقی با هم داریم. شما اگر کسی را دوست نداشته باشید و 
از نظر روحی به او نزدیک نباشید، نمی توانید کنارش بنشینید 

و بنوازید.

دانستنی

مسوولان اصفهان سیاست های جدی برای موسیقی
 و جریان های هنری داشته باشند

ایمنا:  ؟؟؟؟/

امیرحسین واعظ-تعجبی ندارد که همیشه خطرناک ترین 
مناطق، خوش عکس ترین مناطق نیز هستند. یکی از این 
مناطق آتشفشان ها هستند که این روزها خبرهای زیادی 

از آنها شنیده می شود. 
 اخیرا آتشفشان های زیادی دوباره فعال شده اند و فرصت 
مناسبی برای عکاسی از آنها پدید آمده است، اما آتشفشان ها 
تنها در زمان فعال بودن زیبا نیستند، بلکه در حالت کلی 

آنها کوه های زیبایی هم هستند.
 اما در این بین آتشفش��ان هایی هم هستند که نسبت به 

بقیه زیبایی بیشتری دارند:
 کیلاوا، هاوایی ، آمریکا: سواحل آفتابی و زمین های 
سرس��بز هاوایی را فراموش کنید. جزی��ره هاوایی یکی از 
مناطقی اس��ت که نورافش��انی های زی��ادی دارد. کیلاوا 
فعال ترین آتشفش��ان در دنیا به حس��اب م��ی آید که با 
ارتفاع 1280 متری از س��ال 1983 به طور پیوسته فعال 

بوده است.
 کاوا ایجه، ش�رق جاوا، اندونزی: این آتشفشان که 
در دریای فیروزه ای در شرق جاوا واقع شده، 9100 فوت 
ارتفاع دارد و بیشتر به خاطر آتش آبی معروف است که از 

دهانه آن خارج می شود. 
 ویلاریکا، ش�یلی: چه چیزی جذاب تر از دریاچه ای 
است که حباب هایی به همراه گدازه های داغ در آن وجود 
دارد؟ این آتشفش��ان با ارتفاع 9300 فوت یکی از معدود 
آتشفشان های همیشه فعال در جهان است که حتی افراد 

معمولی نیز می توانند از آن بالا بروند. 
 فوجی،ژاپن: این آتشفشان، مهم ترین جاذبه توریستی 
ژاپن است که تصویر این آتشفشان را می توان بر روی هر 

چیزی، از لباس تا لیوان دید. بیشتر از 200 هزار کوهنورد 
از این آتشفش��ان بالا رفته اند. اگر قصد ب��الا رفتن از این 
آتشفشان را دارید، با خود لباس گرم ببرید؛ چون حتی در 

تابستان نیز قله آن سرد است.
 ویرون�گا، ش�رق آفریق�ا: ابرهایی که اط��راف این 
آتشفش��ان قرار دارد، زیبایی خاصی به آن داده است. این 

کوه در مرز کشورهای رواندا، اوگاندا و کونگو قرار دارد. 
 لینکاکاب�ور، بولیوی: با دریاچه ای ک��ه در پایین این 
آتشفش��ان 19400 فوتی قرار دارد، طوری به نظر می آید 
که این آتشفشان به دنیای دیگری تعلق دارد. این کوه در 
مرز کشور بولیوی با شیلی در بزرگ ترین منطقه نمکی در 

آمریکای جنوبی قرار دارد. 
 کوه اتنا، ایتالیا: این آتشفش��ان که در س��ال 2013 
به لیس��ت میراث یونس��کو اضافه ش��د، به عنوان دومین 

آتشفشان فعال دنیا و بلندترین آنها در اروپاست. 
 آرنال، کاس�تاریکا: به عنوان فعال ترین آتشفش��ان 
در آمریکای مرکزی و یکی از 10 آتشفشان فعال در دنیا، 
 آرنال بیشتر به خاطر جریان دائمی دود و گدازه آن معروف 
است. این آتشفش��ان یکی از جوان ترین کوه های زمین 

است.
 مایون، فیلیپین: این آتشفشان که در 300 کیلومتری 
مانیل قرار دارد، یکی از فعال ترین آتشفشان های جهان 
 اس��ت.  به خاطر ش��کل مخروطی که دارد، از هر زاویه ای

می توان از این کوه عکس های زیبا گرفت. 
 کوتوپاکسی، اکوادور: گرچه توصیف این آتشفشان 
 سخت اس��ت، اما بالا رفتن از آن ساده اس��ت و یک روزه 

می توان بر بلندای آن قرار گرفت.

گزارشدانستنی

 زیباترین آتشفشان های جهان 

ایمنا:  از زنده رود تا مرده رود

   نمایشگاهی از مجموعه آثار خوشنویسی هادی 
حاج تق��ی در نگارخان��ه کوثر اصفه��ان در حال 

برگزاری است. 
این هنرمن��د ضمن اعلام این خب��ر گفت: در این 
نمایش��گاه مجموع��ه ای از آثار خوشنویس��ی در 
س��بک های خطوط معلی و شکس��ته در معرض 

تماشای علاقه مندان قرار گرفته است.
حاج تقی اف��زود: آثار خط معلی در س��بک تازه و 
نویی نگاشته شده و  زمانی در حدود سه الی چهار 

ماه را به خود اختصاص داده است.
گفتنی اس��ت؛ این آثار در ابع��اد متفاوت 100 در 
70 و 50 در 70 و با موضوعات مذهبی اعم از آیات 

قرآن کریم و اس��امی مبارک ائم��ه معصومین)ع( 
نگاشته شده اند.

علاق��ه من��دان می توانند جه��ت بازدی��د از این 
نمایشگاه، از 22 لغایت 27 شهریورماه، از ساعت 9 
الی 13 و 14 الی20 به نگارخانه کوثر اصفهان، واقع 

در میدان امام)ره( مراجعه کنند.

چهارمین ویژه برنامه طنز »شیکرشکن«  با محوریت 
عوارض از سوی کمیته فرهنگ شهروندی شهرداری 
اصفهان به مدت س��ه ش��ب  در تالار هن��ر اصفهان 
برگزار می ش��ود تا ش��هروندان اصفهانی سه شب 
متوالی طعم ش��یرین خنده را تجربه کنند.  رییس 
اداره هماهنگی و برنامه ریزی کمیته  ش��هروندی با 
بیان این مطلب گفت: این وی��ژه برنامه با همکاری 
خان��ه کاریکاتور ح��وزه هنری اصفهان و س��ازمان 
فرهنگی  تفریحی ش��هرداری اصفه��ان در روزهای 
28 و 29 و 30 ش��هریورماه برگزار می شود.  شمس 
آرا عنوان کرد: اجرای طنز شهروندی در قالب های 
ش��عرخوانی، موس��یقی و آواز و نمایش با محوریت 
»پرداخت به موقع عوارض«  که یکی از سرفصل های 

مهم شهروندی است، در این ویژه برنامه رقم خواهد 
خورد.  وی در ادامه افزود: این ویژه برنامه از س��اعت 
20:30 تا 22:30 به مدت سه شب در محل تالار هنر 
اصفهان واقع در  میدان لاله، جنب فروش��گاه رفاه با 

برنامه های متنوعی اجرا می شود. 
این مسوول خاطرنشان کرد: شهروندان عزیز جهت 
شرکت در برنامه »شیکرش��کن« می توانند از روز 
سه شنبه 25  ش��هریورماه جهت تهیه بلیت رایگان 
به کمیته فرهنگ شهروندی واقع در باغ قوشخانه، 

خیابان طیب اصفهانی مراجعه کنند. 
گفتنی اس��ت؛ علاقه مندان جهت کسب اطلاعات 
بیش��تر می توانند ب��ا ش��ماره 34484696 تماس 

حاصل کنند. 

    

خانه فرهنگ ش��هید بهش��تی، وابس��ته به سازمان 
فرهنگ��ی تفریحی ش��هرداری اصفهان نس��بت به 
برگزاری مس��ابقه کتابخوانی با عنوان »بهشتی در 
آلمان«  اقدام نموده است. این مسابقه با هدف بررسی 
دقیق تر شخصیت این شهید بزرگوار و معرفی ایشان 

به نسل جوان برگزار می شود.

متقاضیان می توانند ضم��ن دریافت کتاب » مردی 
در هامبورگ « همراه با 50 درص��د تخفیف از خانه 
فرهنگ شهید بهشتی، فرم پاسخنامه را نیز دریافت 
کنند و پس از مطالعه این کتاب و تکمیل فرم، آن را 
برای این مرکز ارسال کنند. مراسم اهدای جوایز به 
برگزیدگان این مسابقه نیز همزمان با سالروز ولادت 
آیت الله شهید بهشتی برگزار شده و جوایزی همچون 
کمک هزینه سفرهای زیارتی و یا کارت های هدیه به 
آنها اهدا خواهد ش��د. علاقه مندان می توانند جهت 
دریافت کتاب و شرکت در مسابقه، به خانه فرهنگ 
شهید بهشتی، واقع در خیابان آیت الله بهشتی، بعد 
از مس��جد لنبان، جنب بانک ملت مراجعه کرده و یا 

با شماره تلفن 32335748 تماس حاصل کنند.

 22 لغایت 27 شهریور ماه؛

از  نمایشگاه آثار خوشنویسی دیدن کنید 

 مدیرعامل سازمان فرهنگی تفریحی خبر داد:

مدیران شهری برای رصد ستارگان راهی کویر می شوند

 ویژه برنامه» طنز شیکرشکن « در تالار هنر برگزار می شود

سه شب پر از خنده  برای اصفهان 
خانه فرهنگ شهید بهشتی برگزار می کند؛

مسابقه کتابخوانی » بهشتی در آلمان«

+13

+34
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مدیر مسئول : دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد

سردبیر :  مهندس رضوان اصغری 
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خبر  ویژهجالب

حاج رضایی، کارشناس فوتبال: وقتی از دور به اتفاقات 
پرس��پولیس نگاه می کنم، دلم برای این فوتبال می گیرد. 
مربی ش��خصیت دارد و بای��د به آن احترام گذاش��ت. من 
زیاد در جریان این مس��ایل نیستم، ولی ش��کل برکناری 
 مربیان را نمی پسندم. این اتفاق بی سابقه یا حتی به نوعی

کم س��ابقه بوده و به نظرم فقط در ایران رخ می دهد. مربی 
شخصیت دارد و باید به آن احترام گذاشت. به طور کلی من 
نحوه برکناری مربی را نپسندیدم. این کار نه در شان هیات 
مدیره بود و نه سرمربی. در همه جای دنیا تغییر سرمربی 

صورت می گیرد، ولی نه به این شکل.

س�ردار مومن�ی، رییس پلی�س راهور ناج�ا: در روز 
پنجشنبه هفته گذشته11 میلیون تردد در جاده های کشور 
به ثبت رسید که این آمار نشانگر افزایش سفرها در روزهای 

پایانی تعطیلات نیمه نخست سال است.
در ح��ال حاض��ر ترافی��ک در تم��ام جاده ه��ای کش��ور 
پرحجم اس��ت. از مردم می خواهم سفرش��ان را مدیریت 
و بازگشت ش��ان از س��فر را به روزهای آخر موکول نکنند.

در ش��هریورماه پارس��ال قریب به هزار تن در س��ر صحنه 
تصادفات جاده ای جان خود را از دست داده اند، اما امسال 

برابر اطلاعات اولیه، این آمار کاهش داشته است.

حجت الاسلام شهیدی محلاتی، رییس بنیاد شهید 
و امور ایثارگران: بنیاد ش��هید در حال حاضر حدود سه 
میلیون و 300 هزار نفر از ایثارگران را در کشور تحت پوشش 
خود دارد. برآورده کردن نیازها و رفع مش��کلات ایثارگران 
نیازمند برنامه ریزی است و از ابتدای پذیرش این مسوولیت 
در بنیاد، همواره برنامه ریزی را اساس کار خود قرار داده ام.

برای حمای��ت از ای��ن خانواده ها به دنبال این هس��تیم که 
برنامه ریزی های لازم برای تامین نیازهای آنها انجام ش��ود 
و در این زمینه تاکنون دو برنامه کوتاه مدت و بلندمدت در 

دستور کار قرار دارد.

خانواده ایثارگران چند نفر است ؟ ایرانی ها بیشتر سفر می روند اتفاقات اخیر فوتبال بی سابقه است 

گزارش تصویری

زهره
 قندهاری

اذان صبح:                                                               05:25
اذان ظهر :                                                                   12:58 طلوع آفتاب :                                                         06:47
نیمه شب شرعی:                                         00:17  اذان مغرب:                                                            19:27

سیمای خانواده    |                                                     شبکه 1 | 11:00     
..............................................................
بهونه   |                                                                                    شبکه 3 |  12:40
..............................................................
سفر بخیر   |                                                                      شبکه 3  | 22:35
..............................................................
اردیبهشت |                                                                    شبکه4  | 13:30
..............................................................

چهار فصل |                                                                      شبکه4  |  2130       

قدس :
 شهر موش ها  2   - رد کارپت

.......................................................
ساحل :  کلاشینکف

............................................
سپاهان : شهر موش ها  2

...........................................
خانواده : امروز

............................................
فرهنگیان : پنج ستاره - امروز

مدیرعامل سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان 
از برگزاری ششمین گش��ت رصدی ویژه خانواده ها با 
حضور مدیران شهری در روز پنجشنبه 27 شهریورماه 

خبر داد و گفت: در این برنامه که از س��وی مرکز نجوم 
ادیب برگزار می شود، مدیران شهری در کنار شهروندان 
علاقه مند ب��ه علم نجوم ب��رای رصد س��تارگان راهی 
کویر خواهند ش��د. مهدی بقایی اف��زود: در این طرح، 
برنامه های متنوعی اعم از گردش در کویر شهر زیبای 
ورزنه و تماش��ای تپه های ش��نی، شترس��واری، رصد 
س��تارگان در ش��هر کویری هرند و... پیش بینی شده 
اس��ت. وی با بیان اینکه دعوتنامه حضور در این برنامه 

برای اعضای محترم ش��ورای اس��لامی ش��هر و تمامی 
 مدیران ش��هری ارس��ال می ش��ود، تصریح کرد: طبق 
برنامه ریزی های انجام ش��ده و تبلیغات صورت گرفته 
 تا 20 شهریورماه تعداد زیادی از شهروندان  علاقه مند

به نجوم و رصد ب��رای حضور در این برنام��ه ثبت نام به 
عمل آورده اند و پیش بینی می ش��ود این س��فر، یکی 
از پراس��تقبال ترین س��فرهای نجومی باش��د. بقایی 
عنوان ک��رد: حض��ور مدیران ش��هری در کنار س��ایر 

ش��هروندان در رصد زیبایی های آسمان، صحنه هایی 
دل نش��ین و خاطره انگیز را رقم خواهد زد. وی اظهار 
کرد: حاض��ران در این برنام��ه، بعداز ظهر پنجش��نبه 
 هفته ج��اری در مرک��ز نجوم ادی��ب واق��ع در  خیابان 
سعادت آباد، جنب ورزش��گاه امین حضور یافته و پس 
از آن، به سمت تپه های ش��نی ورزنه حرکت می کنند.  
بقایی خاطرنش��ان کرد: مح��ل اقامت اف��راد حاضر در 
برنامه گشت رصدی، دانشگاه هرند اس��ت که در آنجا 
کلاس های  آموزشی و رصد آس��مان انجام خواهد شد. 
گفتنی است؛ علاقه مندان جهت کسب اطلاعات بیشتر 
درخصوص این برنامه می توانند با شماره 36683535 

تماس حاصل کنند. 


